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Dainu gudrība 
tēva padomā
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K 
ā pirmo man šajā 
iedomātajā ailī-
tē vienmēr ir gri-
bējies ierakstīt 
savu nu jau mūžī-

bā aizgājušo tēvu Eduardu 
Reinbergu. Jo, laiku pa lai-
kam pārdomājot savu līdz-
šinējo, manuprāt, daudzē-
jādā ziņā veiksmīgo dzīvi, 
esmu nonācis pie secināju-
ma – tāda tā izveidojusies 
tāpēc, ka viņš man kopš 
mazām dienām bija pozi-
tīvs paraugs, kuram visās 
nozīmēs gan puikas, gan 
jaunekļa un vīra gados gri-
bēju līdzināties. 

ĻOTI VIENKĀRŠI 
UN RETI GRŪTI

“Dainu gudrībās teikts 
– tēvu tēvi laipas meta, 
bērnu bērni laipotāji... 

Manai nākotnei tēvs “laipas 
meta”, ierādot dzīvē node-
rīgās savu daudzo amatu 
prasmes, ko, protams, gri-
bējās apgūt un pārspēt. Bet, 
kā tagad saprotu, pama-
ta un pati stabilākā “laipa” 
bija viņa attieksme pret 
dzīvi, ko tēvs mani radināja 
ievērot: lai ko arī tev mūžā 
nāktos darīt, paveic to godī-
gi, lai vēlāk nav kauns no 
cilvēkiem. Tas izrādījās tik 
ļoti vienkārši un reizē reti 
grūti! Taču, gadiem ejot, 
esmu pārliecinājies – šī 
principa ievērošana, varbūt 
nemanāmi un tikai ilgter-
miņā, bet  atmaksājas vien-
mēr,” Vilnis pārliecināts, ka  
šāda attieksme tēvam biju-
si arī pret ģimenes dzīvi, un 

Gadiem jau krietni 
bagātajā mūžā Vilnim 
Reinbergam ne reizi 
vien, pretendējot uz 
jaunu amatu, nākamo 
darba devēju zināšanai 
nācies iesniegt “Curricu-
lum vitae” jeb īsu savas 
dzīves aprakstu. Precīzi 
tajā norādot izglītošanās 
laikus nopietnās mācību 
iestādēs un kursos, 
augšupejošu virzību pa 
karjeras kāpnēm un 
valodu zināšanas, Vilnim 
ik reizes ir gribējies 
formālo uzskaitījumu 
papildināt ar šāda tipa dokumentos neierastu, bet, 
viņaprāt, ārkārtīgi būtisku ailīti: gudrākais padoma 
devējs un labākais piemērs dzīvē. 

Aģitējam, bet «ētiski» jeb ministru 
ietekme Saeimas vēlēšanās

K 
as tās tādas un uz kā tās balstās? 
Latvijas likumos nav skaidri defi-
nēts, kāda ir ministru loma priekš-
vēlēšanu laikā – pat pēc vairāk-
kārtēja Korupcijas novēršanas un 

apkarošanas biroja (KNAB) lūguma un ietei-
kuma mainīt un ierobežot ministru lomu 
Saeimas vēlēšanās, pati valdība to līdz pat 
2018.gadam nav uzskatījusi par nepiecie-

Latvijā ministri var atklāti, nemaz «neslēpjoties aiz priekškara», atbalstīt savu politisko partiju – arī 
Saeimas priekšvēlēšanu aģitācijas periodā. Proti, ministri piedalās reklāmās, pasākumos, sniedz inter-
vijas medijiem – priekšvēlēšanu periodā šāda aģitācija netiks interpretēta kā likuma pārkāpums un 
ministrijas «slavināšanas» izdevumi par savu pārstāvēto partiju netiks skaitīti kopējā priekšvēlēšanu 
tēriņu «katlā».  Ar vienu «bet!» – ja tās nepārsniedz «ētiskās normas».

Pirms 13. Saeimas vēlēšanām ir ārkārtīgi būtiski  godīgi 
atbildēt sabiedrībai uz jautājumu, kas īsti notika Saei
mas deputāta Askolda Kļaviņa degvielas kompensāciju 
lietā. Pusotra gada laikā Kļaviņš no Saeimas budžeta 
saņēma gandrīz 13 000 eiro lielu degvielas kompen
sāciju, tā kā īsi pēc kļūšanas par Saeimas deputātu 
deklarējies Liepājā. Tas ļāva Kļaviņam saņemt piecas 
sešas reizes lielāku kompensāciju par iztērēto degvielu. 
Taču šajā gadījumā nav pat runa par A.Kļaviņa Saeimai 
nodarīto zaudējumu  “būtiskā apmērā”, lai gan tā ir  
mūsu, nodokļu maksātāju nauda, cik par šī skandāla 
radīto uzticības krīzi. 

Zaļzemnieki 
uzticības krīzes ēnā

P 
ēc publiskajā telpā 
i z s k a n ē j u š ā m 
ziņām sāk rasties 
iespaids, ka vai-
nīgo informācijas 

nopludināšanā nav. Tanī pat 
laikā ir skaidrs, ka informāci-
jas noplūde no KNAB tomēr 
ir bijusi. Kāda tad ir notikumu 
hronoloģija?  

Zaļzemnieks Indulis Emsis, 
tas pats, kurš valdības ēdnīcas 
apmeklē ar 10 000 “traktoram 
paredzētiem” dolāriem portfe-
lī, vairāk nekā mēnesi jeb pie-
cas nedēļas pirms Korupcijas 
novēršanas un apkarošanas 
biroja (KNAB) rīkotās kratī-
šanas, brīdināja savu parti-
jas biedru, Saeimas deputātu 
Askoldu Kļaviņu (ZZS).

Žurnāls "Ir" rakstīja, ka sle-
penās izmeklēšanas infor-
mācijas noplūdē iesaistītas 
arī augstākās amatpersonas 
— KNAB priekšnieks Jēkabs 
Straume un premjerministrs 
Māris Kučinskis (ZZS). Tiek atzī-
mēts: Fakts, ka šāda noplū-
de nākusi gaismā, metot ēnu 
uz paša KNAB neatkarību, ir 
sava veida “likteņa ironija”: 
KNAB darbinieki, ar tiesneša 
sankciju noklausoties Kļaviņa 
telefonsarunas, ierakstīja arī 

to sarunu, kurā Emsis deputā-
tu brīdināja par briestošajām 
nepatikšanām.

No avotu sniegtās infor-
mācijas izriet, ka darbības 
ķēdīte norisinājās sekojo-
ši: Emsis par faktu, ka pret 
Kļaviņu sākts kriminālprocess, 
varētu būt uzzinājis pēc tam, 
kad to ZZS biedriem, kuriem 
tobrīd bija jālemj par vēlēša-
nu sarakstu veidošanu, izstās-
tījis Ministru prezidents Māris 
Kučinskis. Savukārt Kučinski 
par Kļaviņa kriminālprocesu 
informējis pats KNAB vadītājs 
Jēkabs Straume, pieļauj "Ir".

Savukārt KNAB vadītājs 
apgalvo, ka viņš Ministru 
prezidentu Māri Kučinski par 
Saeimas deputāta Askolda 
Kļaviņa kriminālprocesu infor-
mējis stundu pirms atbildīgas 
Saeimas komisijas sēdes. “Jā. 
Stundu pirms sanāca Saeimas 
Mandātu un ētikas komisi-
ja. Arī Saeimas priekšsēdētā-
ju informēju. Lūdzu nodroši-
nāt tādu pat konfidencialitā-
ti kā iepriekšējā dienā, izdo-
dot citu deputātu,” sociālajā 
tīklā Twitter ierakstījis KNAB 
priekšnieks.
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Lai arī netipiski karstās un sausās vasaras dēļ 
sēņu Latvijas mežos nav tik daudz kā pērn, tomēr 
sēņošanas sezona ir sākusies. Arī Ventspils apkār
tnes mežos sēņotāju netrūkst. “Ventspilnieks.lv” 
atgādina gan par to, kādēļ sēnes ir nenovērtējams 
produkts mūsu veselībai, gan arī to, kādēļ tik sva
rīgi ir ievērot “drošības noteikumus”, proti, nekādā 
gadījumā nelikt grozā tās sēnes, kuras nepazīstat, 
vai par kurām neesat īsti pārliecināti.

Liekam grozā 
veselību! Sēņu 
ārstnieciskais spēks

S 
ēnes nav dēvēja-
mas par paras-
tu dabas velti 
– to uzbū-
ve un dzī-

ves cikli ir vieni no 
vissarežģītākajiem 
uz mūsu planētas. Un 
tomēr sēnes ir  ārkār-
tīgi vērtīgs produkts ar 
augstu uzturvērtību un arī 
ārstnieciskām īpašībām. 

KAS LABS IR SĒNĒS?
Sēnes nereti salīdzina ar 

dārzeņiem – tām ir līdzīgs 
uzturvielu daudzums, 
maz kaloriju, tās pārsvarā 
sastāv no ūdens un satur 
pavisam nedaudz tauku 
un ogļhidrātu. Simts grami 
svaigu sēņu satur tikai 70 
– 100 kcal, jo 90% svai-
go sēņu sastāv no ūdens. 
Žāvētām sēnēm enerģētis-
kā vērtība ir augstāka, tā 
sasniedz līdz 900 kcal uz 
simts gramiem. Sēnēs ir 
daudz vairāk olbaltumvie-
lu kā dārzeņos, turklāt tās 
vairāk līdzinās dzīvnieku 
izcelsmes produktu olbal-
tumvielām. Arī sēņu ogļ-
hidrātus veido glikogēns, 
kas atrodams tikai gaļā. 

Sēnēs nav cietes, toties tās 
satur ļoti daudz šķiedrvie-
lu – celulozi, pektīnvielas 
un slāpekli saturošo fungī-
nu. Sēņu sastāvā ietilpst 
patiešām ievērojams mik-
roelementu daudzums – 
cinks, varš, fluors, kālijs, 
magnijs, dzelzs, nātrijs, 
sērs un hlors, kā arī A, B, 
D un PP1 vitamīni.  Sēnēs 
esošais lecitīns un šķiedr-
vielas pazemina holeste-
rīna līmeni asinīs, papla-
šina asinsvadus un stimu-
lē asinsriti. Turklāt sēnes 
satur daudz šķiedrvielu, 
kas stimulē gremošanas 
funkcijas. Ne velti sēnes 
bieži iesaka dažādās diētās 
– ne tikai slaiduma kūrēs, 

šamu. Iespējams, tas tāpēc, ka ministrs 
sabiedrības acīs spēlē svarīgu lomu partijas 
tēla veidošanā un spēj ietekmēt sabiedrības 
viedokli, kad tā lemj – balsot vai nebalsot 
par politisko partiju.

FINANŠU MINISTRIJAS KAMPAŅA
Jāatzīmē, ka šogad pie KNAB jau vērsu-

sies viena politiskā partija, paužot neap-

mierinātību, ka Zaļo un Zemnieku savie-
nības (ZZS) pārstāve jeb finanšu ministre 
Dana Reizniece-Ozola piedalās Latvijas Radio 
atskaņotajās reklāmās. Pēc sūdzību izteiku-
šās partijas pārstāvju domām, šādi ministrija 
izmanto nodokļu maksātāju naudu, lai slēpti 
atbalstītu savu pārstāvēto partiju.

Tikmēr, jautājot KNAB pārstāvei Amēlijai 
Jaunskungai, kā rīkoties šādās situācijās un 

vai tik tiešām ministrijas izmanto savu ietek-
mi, lai «politiski reklamētos», viņa atzīmē, ka 
šis iesniegums ir «pamācība» nākotnei. Proti, 
lai šādas situācijas neatkārtotos, likumā ir 
skaidri jānosaka, cik daudz drīkst vai nedrīkst 
reklāmas kampaņās piedalīties ministri, kā 
arī par ko ministrijas priekšvēlēšanu periodā 

Vilnis ar vienu no mīļāka-
jām balvām,kas pasniegta 
kā sekmīgākajam grozu 
guvējam piecdesmitgad-
nieku mačos.
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Ienāca trīs kruīza kuģi
Ventspils ostā nedēļas laikā piestāja trīs 
kruīza kuģi, kopumā atvedot 1290 pasažie-
rus. Lielākais un iespaidīgākais bija 210 garais 
kuģis “Seabourn Ovation” ar 600 pasažieriem. 
SIA “Noord Natie Ventspils Terminals” arvien 
aktīvāk strādā tieši kruīzu kuģu piesaistē. Līdz 
šim Ventspilī gadā piestāja vien līdz diviem 
kruīza kuģiem. 

Parakstīts līgums par klavieru 
piegādi
Jaunbūvētās Ventspils Mūzikas vidusskolas 
Lielajā zālē parakstīts līgums ar klavierbūvnie-
ku Dāvidu Kļaviņu par pasaulē unikālu kon-
certa klavieru «Klavins Piano Manufaktura 
KFF” modeļa “M470i” iegādi un uzstādīšanu. 
Klavieru īpašo veidolu rada rezonators un stīgu 
garums, kas ietverts metāla rāmī. Klavieru 
augstums ir 4,70 m, tādēļ pianistam jākāpj pa 
īpašām kāpnēm, lai sasniegtu klaviatūru. 

No Konstes grib piedzīt 
zaudējumus
Ventspils “Starptautiskās Rakstnieku un tul-
kotāju mājas” privātais līdzīpašnieks Ainārs 
Romanovs par, viņaprāt, negūtu peļņu vēlas 
piedzīt zaudējumus no mājas direktores 
Andras Konstes. Viņa norāda, ka A.Romanovs 
kā līdzīpašnieks jau ilgstoši cenšas dabūt 
naudu no mājas, taču tas līdz šim nav izde-
vies, jo gūtā peļņa neesot liela un lielākoties 
tā darbojas ar valsts dotētajiem līdzekļiem, 
ziņo LETA.

Skolēnu ēdināšanai paredzēti 
217 000 eiro
Atbalstāmo skolēnu grupu ēdināšanai Ventspils 
pašvaldība no sava budžeta šogad atvēlējusi 
217 000 eiro. Palīdzību ēdināšanai skolā ir tie-
sības saņemt trūcīgām un maznodrošinātām 
ģimenēm, kuru bērni mācās Ventspils vispā-
rējās izglītības iestādēs un kurām dzīvesvie-
ta ir deklarēta Ventspilī. Kompleksās pusdie-
nas 100% apmērā tiek nodrošinātas ne tikai 
visiem 1.-4.klašu audzēkņiem, bet arī 5.-12. 
klašu skolēniem no trūcīgām un maznodroši-
nātām ģimenēm.

Mols atkal pieejams pastaigām
Publiskam apmeklējumam atkal atvērts 
atjaunotais Dienvidu mols, kas rekonstruk-
cijas laikā bija slēgts pusgadu. Molam ir 
ļoti būtiska nozīme, jo tas aizsargā ostu no 
viļņiem, vējiem, ledus un smilšu sanesu-
miem. Iepriekš apjomīgāki remontdarbi noti-
ka 90.gadu vidū. 

Izglābj ugunsgrēkā
Patversmes ielā vienstāva neapsaimnieko-
tā ēkā ar atklātu liesmu dega siena, gaitenis 
un sadzīves mantas. Šajā ēkā atradās kāds 
vīrietis, kuru ugunsdzēsēji izglāba un nodeva 
mediķiem. 

Bezdarbs joprojām 4,0%
Reģistrētā bezdarba līmenis Ventspils pilsē-
tā darbspējas vecumā augusta pēdējā nedē-
ļā joprojām bija 4,0%. Nedēļas laikā par trim 
personām pieaudzis bezdarbnieku skaits un 
bija 851. Visvairāk tiek meklēti būvnieki (61 
vakance), būvkonstrukciju montētāji (52) un 
gāzmetinātāji (35).

Sākta Ostas ielas izbūve
Sākušies Ostas ielas izbūves darbi posmā no 
Ventas ielas līdz K.Valdemāra ielai 14 jeb no 
tā sauktās “Ziemas ostas” līdz Ostas kapteiņa 
dienestam. Ielas posma garums būs 580 m 
un tā būs pieejama kā gājējiem, tā satiksmei. 

VENTSPILĪ VIEDOKLIS

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Šurp grāmatas. Uz skolu!
Katrs, kurš kaut reizi sēdējis skolas solā, zina: ja pirmā 
skolas diena “iekrīt” 3. septembrī, tad tie ir svētki. Jā, jā 
– divas papildu brīvdienas it kā nebūtu daudz. Vismaz uz 
trīs mēnešu brīvlaika fona. Bet paši taču ziniet, cik svarīgas 
ir tieši beidzamās brīvdienas, kad vairs netiek skaitītas 
dienas, bet stundas... Lai vai kā – pirmā skolas diena ir klāt. 
Un klāt ir arī visi tradicionālie apsveikumi – skolēniem, viņu 
vecākiem, pedagogiem, arī studentiem un viņu pasniedzē
jiem augstskolās.

1. 
septembra (vai – šī gada gadījumā – 3. septembra) 
ierastais simbols ir pirmklasnieks, kurš turoties vecā-
kiem pie rokas ar gladiolu vai asteru pušķi rokās, 
mazliet bikli un satraukti ver skolas durvis. Un tas arī 
saprotams – pirmais zvans, pirmā skolas diena, pir-

moreiz satiktie klasesbiedri – tikpat uztraukti un samulsuši. Par 
neierasto vidi, par jauniem cilvēkiem visapkārt, bet fonā visam ir 
pirmklasniekam vēl neierastā skolas “sanēšana’”... Katram izbiju-
šam skolēnam labi zināmā un mazliet nostalģiskas atmiņas raiso-
šā skaņa, kas ir raksturīga tikai skolai.

Pirmklasnieks kā simbols parāda visas pirmās skolas dienas 
patieso būtību – tas ir jauns sākums un, domājams, arī jaunu 
apņemšanos sākuma punkts ne tikai pirmās klases skolēniem vien, 
bet jebkuram – gan skolēnam, gan skolotājam –, kurš pirmo, otro 
vai desmito reizi 1. septembrī uzsāk jauno mācību gadu. Nevar 
taču būt tā, ka jau pirmajā skolas dienā būtu apņemšanās: “Lūk, 
šogad gan mācīšos slikti!”. Tāpēc varam tikai novēlēt – lai visas 
apņemšanās piepildās. Vienalga, vai tās būtu saistāmas ar mācī-
bām, sabiedrisko dzīvi vai kādām citām īpašām iecerēm.

Šajā ziņā mēdz teikt, ka Jaunā gada apņemšanās par 80 procen-

tiem “izbeidzas” pirmo divu nedēļu laikā. Taču Jaunā gada solījumi 
pašam sev lielākoties ir nodoti tikai paša gribasspēka un rakstura 
stingrības kontrolē, kamēr skola tomēr ir zināmā mērā “represīva” 
iestāde – par tur paveikto tiek saņemtas atzīmes, rakstīti kontrol-
darbi un likti eksāmeni, tāpēc papildu savam iekšējām kontroles 
mehānismam pastāv arī skolmeistaru bargais acu skatiens. Un tas, 
kā zināms, var būt pamatīgs motivators... Tāpēc cerība, ka piepil-
dīsies visu skolasbērnu apņemšanās kāpt zinību kalnā, noteikti ir 
lielāka nekā Jaungada solījums jau no 2. janvāra sākt agros rītos 
skriešanas kūres.

Šī gada vasara ir sniegusi mums visiem daudz pozitīvu emociju. 
Ja nerunājam par lauksaimniecību, bet gan bērnu vasaras brīvlai-
ku vai viņu vecāku atvaļinājumu, tad izcilākus trīs mēnešus laikam 
grūti iedomāties. Saule, jūra, silts un sauss laiks ļāva mums pilnībā 
izbaudīt brīvlaika priekus. Tāpēc enerģijas lādiņam šajā septem-
brī, šķiet, jābūt gana spēcīgam. Bet, ai, cik grūti būs likt pie malas 
vaļošanos un nodošanos saviem ikdienas priekiem, atkal pirmajā 
vietā noliekot skolas solu. Lai vai kā – statistikas dati liecina, ka vai-
rāk nekā puse jeb 55 procenti 7. līdz 12. klases skolēnu ar prieku 
sagaida atkalsatikšanos ar skolasbiedriem, bet vēl trešdaļai – šis 
brīdis nesagādā nekādas sliktas emocijas. Un tas liecina, ka skola 
nav vieta, uz kurieni gan skolēni, gan skolotāji dodas kā uz laboša-
nas darbu nometni. Lai tas tā arī paliek!

Bet “Ventspilnieks.lv” no savas puses novēl visiem skolēniem, 
viņu vecākiem, pedagogiem un, protams, skolu direktoriem: lai 
jauno mācību gadu neapēno nekas tāds, kas traucēs mācību proce-
sā. Lai viss ir kārtībā ap skolu, lai skolēniem un viņu vecākiem jādo-
mā tikai par zināšanu apguvi, bet skolotājiem – tikai par zināšanu 
sniegšanu. Un tad mācības sniegs prieku un gandarījumu bērniem, 
bet bērnu rezultāti – viņu pedagogiem un vecākiem. Mēs patiesi 
ticam, ka jaunais mācību gads būs tikpat pozitīvs, krāšņs un labām 
emocijām bagāts, cik bija šī brīnišķīgā vasara!

Lai mums visiem veicas! 
Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Strauji tuvojas 13. Saeimas vēlēšanu diena! Daudzi joprojām nav izlēmuši, par kuru no partijām balsot. Trūkst vienkārši saprota
mu un ātri uztveramu vēlamās partijas vērtējuma kritēriju pat tad, ja paši vēlētāji nereti izsakās, ka lūkojas pēc politiska spēka, 
kas spētu pārvaldīt valsti taisnīgāk, tiesiskāk un saprotamāk nekā līdz šim. Daudzi aizrāda uz līdzšinējo pie varas esošo politisko 
spēku nespēju tikt galā ar korupcijas postošajām sekām, kā rezultātā tiek iedragāta tautsaimniecības attīstība, cieš uzņēmumu 
konkurētspēja, inovatīvais gars, palielinās plaisa starp pārtikušo un trūcīgo sabiedrības daļu. Tāpēc par pie varas esošajiem vairs 
nebalsošot! Citi, netikuši galā ar savu izvēli, vienkārši atmet ar roku. Neesot vērts, jo tāpat nekas nemainīsies! Ir arī tie, kas bal
sos par jauniem politiskiem spēkiem, lai sodītu pie varas līdz šim bijušos. 

Kurzemes ielā sākušies plaši remontdarbi, tādēļ Pārventas iedzīvotājiem jārēķinās ar 
būtiskām un ilgstošām izmaiņām autobusu kustībā, brīdina pašvaldības uzņēmums 
“Ventspils reiss”. 

Ģirts Valdis Kristovskis: 
Balso par nākamo Valsts prezidentu Egilu Levitu!

Un 
tomēr dažādo motivāci-
ju, šaubu un izvēļu priek-
šā ir iespējams atrast 
argumentu, kas dau-
dziem vēlētājiem varē-

tu palīdzēt izvēlēties to īsto politisko spēku, 
par kuru atdot savu balsi. Jau tagad, vēlētājs 
var skaidri un gaiši prasīt, vai prātā iekritu-
sī partija spēs kopīgi ar citām vienoties par 
nākamā valsts prezidenta cienīgu kandidā-
tu, konkrētāk, lai tas būtu Egils Levits! Tas 
tagad ir stingri jāpieprasa, lai nākamā gada 
vasarā Saeimas deputātus varētu turēt pie 
vārda. Lai šajā amatā nonāktu īsti profesio-
nāls un starptautiski pieredzējis, atzīts, pat 
leģendārs valstsvīrs! Šī prasība varētu kļūt 
par labu ceļa karti vēlētājiem dodoties pie 
13. Saeimas vēlēšanu urnām. 

Kā rāda pēdējās aptaujas, Latvijas sabiedrī-
ba pārliecinoši vēlas redzēt šajā ārkārtīgi nozī-
mīgajā amatā tieši Egilu Levitu! Tātad mums 
ir kopējs valsts prezidenta amata cienīgs, 
izcils kandidāts, vērtību nesējs, kas jau pašreiz 
apvieno lielu nācijas daļu! Iespējams tāpēc, 
ka daudzi ir sapratuši, ka tieši Egila Levita 
nonākšana valsts prezidenta amatā būtu jauns 
impulss taisnīguma un tiesiskuma, labas un 
efektīvas valsts pārvaldības prasību nostipri-

nāšanai mūsu valstī! Tātad, ja vēlētāji sagaida 
draudzīgāku un atsaucīgāku Latvijas valsti, tās 
pārvaldi, tolerantāku sabiedrību, tad ir jāie-
liek pamati tieši šādai valstij, un jau tieši šajās 
Saeimas vēlēšanās! Ja partiju deputātu kandi-
dāti jums, vēlētājiem, nevēlas atklāt un kon-
kretizēt personību, kuru tie virzīs kā nākamo 
valsts prezidenta kandidātu pēc to ievēlēšanas 
Saeimā, ja tie neizprot, ka partijām ir jāspēj 
vienoties par patiesi cienīgu valstsvīru, kāds 
ir Eiropas tiesas tiesnesis Egils Levits, tad šādi 
kandidāti un partijas apliecina, ka to nodomi 
nav pakārtoti valsts prioritārajām interesēm 
un vajadzībām, bet gan kārtējiem šauru inte-
rešu darījumiem, un tādejādi ir pelnījuši palikt 
bez pārstāvniecības Saeimā!

Egils Levits vienmēr ir spējis tālredzīgi 
saskatīt valsts iekšpolitiskos un ārpolitiskos 
izaicinājumus, ir iestājies par demokrātis-
kas sabiedrības vērtībām, morāli ētiskiem 
principiem, meklējis valsts attīstības stimu-
lus. Ir vērts atgādināt, ka tieši viņš ir rakstījis 
mūsu valstiskuma atjaunošanas dokumen-
tus. 1983. gadā, kad Latvijas brīvība 99,99% 
ļaužu šķita nesasniedzams sapnis, tieši Egils 
Levits izstrādāja, panāca Eiropas Parlamenta 
rezolūciju par Baltijas valstu dekolonizāciju. 
Lai tolaik pārliecinātu lielākās Eiropas politis-

kās grupas, bija jābūt īpaši spēcīgam cilvē-
kam, patiesam Latvijas patriotam. Vēl pirms 
dažiem gadiem uz Eiropas tiesas tiesneša 
Egila Levita pleciem gūlās viss Satversmes 
preambulas pilnveidošanas, latviešu nācijas 
juridiskās kvalifikācijas process. Tas ir vei-
kums, kas spilgti runā par cilvēku! Tāds cil-
vēks ir cienīgs būt par Latvijas Valsts prezi-
dentu! Viņš nepievils vēlētāju! Turklāt viņš 
nepārstāv nevienu partiju! Un tas ir īpaši sva-
rīgi, lai vēlētājs tālredzīgi Latvijas interesēs 
izvirzītu savu prasību – politiskajām partijām 
jau šodien apliecināt gatavību vienoties par 
cienīgu nākamo valsts prezidenta amata kan-
didātu! Tas ir par Egilu Levitu! 

Tas nozīmētu, ka ikviens Latvijas vēlētājs 
jau šajās, 13. Saeimas vēlēšanās, balsotu arī 
par nākamo Valsts prezidentu Egilu Levitu! Tas 
nozīmētu, ka vēlētājs neatstāj nākamā prezi-
denta izvēli dažu oligarhu, "Rīdzenes sarunu" 
tipa lietu kārtotāju, pat smagos noziegumos 
apsūdzētu personu ziņā! Tādejādi katrs vēlē-
tājs būtu ielicis savu artavu stipras, taisnīgā-
kas un tiesiskākas, labāk pārvaldītas Latvijas, 
valsts nākotnes pamatos! 

Ģirts Valdis Kristovskis,
vēlētājs

(Raksts pārpublicēts no “Latvijas avīzes”)

Pārventā plašas izmaiņas autobusu kustībā

Remonta laikā būs mainīts kustības ceļš 
tiem maršrutiem, kas kursēja pa Siguldas ielu  
posmā no Kurzemes līdz Tārgales ielai – Nr. 2, 
3, 4, 4A (līdz Kursai), 6, 6A un 10.

Autobusi Nr. 2, 3, 4, 6 un 10 virzienā uz 
Pārventu kursēs pa Rindas ielu līdz Tārgales 

ielai, kur pagriezīsies pa kreisi un turpinās 
ceļu pa parasto maršrutu. Līdz ar to autobu-
si nepieturēs Tārgales ielā pie Siguldas ielas, 
bet pasažieru iekāpšana un izkāpšana notiks 
izveidotajā pagaidu pieturā Rindas ielā pie 
krustojuma ar Tārgales ielu.

Maršruts Nr. 6A virzienā uz Pārventu kursēs 
pa Rindas ielu, pēc tam pagriezīsies pa labi 
un pa Tārgales ielu brauks līdz Siguldas ielai 
un tālāk – pēc parastā maršruta. Pasažieru 
iekāpšana un izkāpšana notiks izveidotajā 
Rindas ielas pagaidu pieturā. Tas pats attie-
cas uz maršrutu Nr.4A, kas kursē līdz Kursa. 
Pasažierus uzņems un izlaidīs Rindas ielas 
pagaidu pieturā, un pēc tam pagriezīsies pa 
Tārgales ielu un brauks līdz Kursai. 
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Ar HK “Venta 2002” vadošās Junioru attīstības hokeja līgas komandas 
spēli pret hokeja skolas “Rīga” komandu, 31.augustā Rīgā tiks uzsākta 
jaunā 2018/2019. gada sezona. Šajā sezonā Latvijas Hokeja federācijas 
organizētajos čempionātos ventspilnieki tiks pārstāvēti visās Latvijas 
bērnu un jaunatnes čempionātu vecuma grupās: U9; U11; U13; U15 
un U17+, kā arī piedalīsies jaunizveidotajā Junioru attīstības hokeja līgā (JAHL), kura 
ir stājusies 1. līgas vietā.

Ventspils bērnu un jauniešu 
hokejs uzsāk jauno sezonu

Šādu sabiedrisko iniciatīvu ir uzsākušas sešas sporta organizācijas – Latvijas 
Komandu sporta spēļu asociācija,  Latvijas Sporta federāciju padome, Latvijas 
Basketbola savienība, Latvijas Futbola federācija, Latvijas Hokeja federācija un 
Latvijas Olimpiskā komiteja.

M 
ūsu divkārtējās Latvijas 
1.līgas čempionvienības pēc-
tece – HK “Venta 2002” JAHL 
komanda,  mērosies spēkiem 
ar HK Zemgale/JLSS; Prizma; 

Liepāja SSS; HS Rīga 2002; Dinaburga 
Daugavpils; Mārupe/Ako; Pārdaugava un 
Valmieras HK komandām. JAHL čempio-
nāts solās būt interesants, jo tajā spē-
lēs daudz motivētu jauniešu, kuri hokejā 
vēlas sasniegt visaugstākos sasniegumus. 
Pamaturnīrā katra no komandām aizvadīs 
32 spēles, play-off iekļuvušās komandas – 
katra vēl 8 spēles. 

Ar JAHL izveidi LHF ir noslēgusi vienu 
no Latvijas hokeja sakārtošanas posmiem. 
Turpmāk bērnu un jauniešu hokejs tiks attīs-
tīts līdz spēlētāju 17 gadu vecuma sasniegša-
nai, junioru hokejs no 17 līdz 21 gadu vecu-
mam, tālāk sekos jau pieaugušo hokejs.

PAR BĒRNU, JAUNIEŠU UN JUNIORU 
HOKEJU ATTĪSTĪBU

Lai bērnu, jauniešu un junioru hokeju attīstī-
tu, protams, ir nepieciešami labvēļi. Vēsturiski 
ir iegājies, ka Latvijā bērnu, jauniešu un junio-
ru hokeja attīstība primāri ir bijusi spēlētāju 
vecāku rūpe. Arī Ventspilī, kur pilsētas vadībai 
galvenokārt rūpējusi lielo komercklubu uztu-
rēšana. Tāpēc liels bija pārsteigums, ka pagā-
jušās sezonas izšķirošo finālspēli apmeklēja 
Aivars Lembergs, kurš pēc HK “Venta 2002” 
1. līgas komandas triumfa, treneriem un spē-
lētājiem solīja “piena upes ķīseļa krastos”, 
piesaukta tika pat Ventspils virslīgas koman-
das iespējamā izveide. Visu šo laiku Ventspils 
pilsētas vadība ir centusies noskaidrot, cik 
pašvaldībai izmaksātu līdzīgas bērnu, jaunie-
šu un junioru struktūras uzturēšana, kā arī cik 

šādas struktūras izmaksā citām pašvaldībām. 
Secinājums ir viennozīmīgs – Ventspils, salīdzi-
not ar citām pašvaldībām, nav bijusi uzdevu-
ma augstumos.

Ventspilnieki lepojas ar savām sporta 
bāzēm, tāpēc svarīgi ir, lai to saturiskais pie-
pildījums atbilstu šo bāzu kvalitātei. Liepājas 
un Jelgavas pašvaldību līdzšinējais atbalsts 
bērnu, jauniešu un junioru hokejam ir vai-
rāk kā divas reizes lielāks, Rīgas – vairāk kā 
septiņas reizes lielāks nekā Ventspilī. Visās 
šeit piesauktajās pilsētās ir arī savas virslīgas 
komandas. 

Dienā, kad HK “Venta 2002” uzsāks 
2018./2019. gada sezonu, notiks arī Ventspils 
pilsētas domes sēde, kurā tiks skatīts jau-
tājums par atbalstu HK “Venta 2002” dar-
bībai. Vai Ventspils pašvaldība beidzot spēs 
radīt Ventspils jaunajiem hokejistiem līdzvēr-
tīgus apstākļus, kādus Liepājas, Jelgavas un 
Rīgas pašvaldības nodrošina saviem jauna-
jiem hokejistiem, rādīs laiks. 

Vēlos ticēt, ka Ventspils spēj vairāk un ka 
“solīts makā nekrīt” nebūs tas teiciens, kurš 
raksturos Ventspils pašvaldību. 

Aivis Landmanis,
 HK “Venta 2002” valdes loceklis

Es atbalstu sportu!

Šīs akcijas rezultātā ikviens sporta mīļo-
tājs ir aicināts atbalstīt Latvijas Republikas 
Ministru prezidentam Mārim Kučinskim 
adresēto 2018.gada 28.augusta Latvijas 
sportistu, treneru un sporta organizāciju 
atklāto vēstuli.

Vēstulē cita starpā ir teikts:
“A. god. Kučinska kungs! 
Situācija Latvijas sportā ir sasniegu-

si kritisko robežu, kad klusēt vairs nav 
iespējams. 

Ir piepildījušās Latvijas sporta organi-
zāciju bažas: 2017. gadā veiktā nodokļu 
reforma – “Uzņēmumu ienākuma nodokļa 
likuma” (UINL) jaunais tiesiskais regulē-
jums – grauj Latvijā ilgi un sekmīgi dar-
bojošos ziedojumu sistēmu sabiedriskā 
labuma organizācijām. 2018. gada vasarā 
apkopotā statistika liecina, ka privāto zie-
dojumu apjoms sporta organizācijām un 
pasākumiem piedzīvojis kritumu par 75%. 
Tas ir dramatisks trieciens, jo līdz šim zie-
dojumi nodrošinājuši aptuveni trešo daļu 
no valstiski svarīgāko sporta programmu 
un pasākumu īstenošanas. 

Tas nozīmē, ka jau šogad ir apdraudē-
ta daudzu sacensību un sporta pasākumu 
norise, bet jaunajiem sportistiem nav un 
nākotnē visdrīzāk vairs nebūs pietieka-
mu iespēju gūt pieredzi treniņnometnēs 
un pienācīgi sagatavoties, lai pārstāvē-
tu Latviju sporta sacensībās visaugstāka-
jā līmenī pēc diviem, četriem, astoņiem 
gadiem. 

Šī skaudrā situācija, kurā nonākuši 
Latvijas sportisti un sporta organizācijas, 
aktualizē arī dziļāku problēmu: neefektīvo 
un smagnējo Latvijas sporta pārvaldības 
modeli, kas atstājis smagas sekas ne vien 
uz sportu, bet uz sabiedrību kopumā. 

Apvienojoties vairāk nekā 50 sporta 
organizācijām un simtiem Latvijas sportis-
tu, esam uzsākuši sabiedrisku iniciatīvu “Es 
atbalstu sportu”, lai aktualizētu būtiskākās 
nozares prasības. 

1. Lai novērstu akūtas problēmas, ko 
radījusi nepārdomātā nodokļu reforma un 
izmaiņas, kas skar ziedojumus sabiedriska 
labuma organizācijām, jānosaka kompen-
sējoši pasākumi 2018. gada, kā arī 2019. 
un 2020. gada valsts budžeta programmā 
ar mērķi novērst ziedojumu apmēra milzī-
gā krituma radītās negatīvās sekas, kamēr 
tiks pilnveidota nodokļu atlaižu kārtība vai 
izveidota cita sistēma sabiedriskā labuma 
organizāciju atbalstam. 

2. Latvijas sportam vajadzīgs pārvald-
nieks, kurš “deg” par sportu ne tikai fanu 
rindās un ne tikai tad, kad Latvijas pārstāvji 
kāpj uz goda pjedestāla, un spēj risināt šo 
daudzām nozarēm kritisko jautājumu loku. 
Respektīvi, ir nepieciešama Latvijas spor-
ta pārvaldības modeļa maiņa. Ir vajadzī-
ga diskusija par īpašas sporta pārvaldības 
institūcijas veidošanu. Eiropas Savienības 
valstīs sastopami dažādi sporta pārvaldī-
bas modeļi. Veidojot savu optimālo mode-
li, Latvija var pārņemt labāko no Eiropas 
pieredzes, iegūstot objektīvu, stratēģiski 

gudru un efektīvu sporta pārvaldnieku. 
Mēs, zemāk parakstījušies, ceram, ka vēl 

nav par vēlu veikt fundamentālas, pozi-
tīvas pārmaiņas, lai arī turpmāk Latvijas 
sportisti varētu gūt augstvērtīgus sasnie-
gumus, lepoties ar medaļām, uzstādīt jau-
nus rekordus un rādīt izcilu piemēru mūsu 
bērniem. Mēs ceram, ka joprojām varē-
sim nodarboties ar saviem sporta vei-
diem, nevis mesties izmisīgā cīņā par 
izdzīvošanu. 

Ja pārmaiņas nesāksies jau tūlīt, var 
nebūt medaļu Vasaras Olimpiskajās spēlēs 
Tokijā 2020. gadā un Ziemas Olimpiskajās 
spēlēs Pekinā 2022. gadā, godalgotu vietu 
čempionātos, kausos un turnīros, un Latvija 
pavisam drīz zaudēs vietu starptautiska-
jās sporta līgās. Vairs nebūs sporta fanu, 
jo nebūs, ar ko lepoties, un aizvien lielā-
ku negatīvo nospiedumu radīs mūsu jau-
niešu mazkustīgais dzīvesveids. Tāpēc aici-
nām Jūs vistuvākajā laikā aktualizēt sporta 
nozares situāciju, rast steidzamu risināju-
mu akūtajām problēmām un iezīmēt risi-
nājumus nākamajiem gadiem. 

Vēstuli ir parakstījuši tādas sporta izcilī-
bas kā:

Uļjana Semjonova, divkārtēja Olimpiskā 
čempione basketbolā

Jānis Ķipurs, Olimpiskais čempions 
bobslejā

Gunta Baško, Latvijas nacionālās sievie-
šu basketbola izlases kapteine, Olimpisko 
spēļu dalībniece 

Dainis Dukurs, Olimpisko medaļnieku 
treneris skeletonā

Ineta Radēviča, Pasaules vicečempione 
vieglatlētikā

Igors Vihrovs, Olimpiskais čempions 
vingrošanā 

Rebeka Koha, Pasaules čempionāta 
bronzas medaļas ieguvēja svarcelšanā 

Edgars Masaļskis, Olimpisko spēļu dalīb-
nieks hokejā 

Pauls Jonass, Pasaules čempions 
motokrosā 

Kristers Serģis, pieckārtējs Pasaules čem-
pions motokrosā ar blakusvāģi.”

Atbalsta formu vari parakstīt:
https://goo.gl/forms/2kvo9LsrkblWLZV43 

https://esatbalstusportu.lv

Post scriptum 
vai noslēguma vietā
Diemžēl sportam liktenīgās politikas 

īstenotāji ir meklējami Ventspilī, jo sportu 
graujošo nodokļu politiku īstenoja partijas 
“Latvijai un Ventspilij” biedre finanšu minis-
tre Dana Reizniece-Ozola. Arī Ventspilī pār 
sporta dzīvi karājas Damokla zobens, jo šīs 
pašas partijas vadības – Aivara Lemberga, 
Jāņa Vītoliņa, Gunta Blumberga, Didža 
Ošenieka īstenotā politika nu jau nopietni 
apdraud vairāku tradicionālu sporta veidu 
pastāvēšanu Ventspilī, starp kuriem ir arī 
bērnu un jauniešu sporta veidi. Vēl ir iespē-
jams tos saglabāt. Jautājums vienīgi – vai 
kungiem ir griba to darīt?
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Pašlaik nav stingra rīka, kā kontrolēt 
ministru lomu aģitācijas periodā, un 
sabiedrība un citas politiskās partijas 
ir «aukles lomā».

Rekordvasara 
turpināsies
Arī jaunajā nedēļā Latvijā turpināsies 
meteoroloģiskā vasara, tās garums 
pirmo reizi valsts vēsturē sasniegs čet-
rus mēnešus. Tik agri kā šogad vasa-
ra Latvijā iestājusies pirmo reizi, bet 
tās noslēgums būs vēlākais novēroju-
mu vēsturē. Pašreizējais rekords pie-
der 1967., 2002. un 2009. gadam, kad 
vasaras siltums valstī turpinājās līdz 10.-
12. septembrim.

Pedagogi saņems 
lielākas algas
No septembra pedagogu minimālā 
alga par likmi būs par 30 eiro lielāka, 
sasniedzot 710 eiro. Nedēļas laikā tiks 
meklētas iespējas papildu nepiecieša-
mo finansējumu rast arī Izglītības un 
zinātnes ministrijas budžetā, atlikušo 
summu gūstot no līdzekļiem nepare-
dzētiem gadījumiem. Kopumā šī gada 
četriem mēnešiem nepieciešami 6,7 
mlj. eiro.

Pieņem jauno veselības 
organizēšanas kārtību
Valdība bez būtiskiem iebildumiem 
atbalstīja izstrādāto jauno Veselības 
aprūpes pakalpojumu organizēšanas un 
samaksas kārtību, kura paredz vairākas 
būtiskas izmaiņas, attiecībā uz noteiktu 
veselības aprūpes pakalpojumu organi-
zēšanu, tostarp saīsināt laiku, kurā ātrās 
palīdzības dienesta brigādei jāierodas 
republikas pilsētās.

“Pieķer” aizdomīgās 
darbībās maksātnespējas 
procesos
Tieslietu padomes eksperti secināju-
ši, ka vairāki tiesneši bijuši negodprā-
tīgi. Maksātnespējas procesu pietei-
cēji varētu būt mērķtiecīgi mēģinājuši 
panākt lietas skatīšanu pie apsūdzē-
tajiem tiesnešiem, savukārt šie ties-
neši ir konsekventi lēmuši par labu 
pieteicējiem situācijās gan atklāti pār-
kāpjot likumu, gan izvēloties pieteicē-
jam labvēlīgu interpretāciju strīdīgos 
jautājumos.

Eiropas aviokompānija 
plāno bāzēties latvijā
Kāda Eiropas aviokompānija drīzumā 
plāno Latvijā atvērt pakalpojumu cen-
tru, ko investīciju aģentūras vadītājs 
Arnis Ozols vēl neatklāj. Aviokompānija 
Latvijā plāno atvērt pakalpojumu cen-
tru, nodarbinot vairāk nekā 100 dar-
biniekus. Latvija joprojām esot pievil-
cīga investoriem, par ko liecinot gan 
Zviedrijas kompānijas “IKEA” ienākšana 
Latvijā, gan arī citi vērienīgi investīci-
ju projekti. 

Būs jāatsakās 
no tvaika nosūcējiem
Jaunie ugunsdrošības noteikumi paredz, 
ka līdz 1. janvārim dzīvokļu īpašniekiem 
jālikvidē ventilācijas šahtās ievadītie 
virtuves gaisa nosūcēji. Lai prasību izpil-
dītu, var atteikties no gāzes plītīm, izvē-
lēties ar ogļu filtriem aprīkotus nosūcē-
jus vai, saskaņojot būvprojektu, izveidot 
atsevišķu izvades kanālu.

Banku sektorā valdot 
stabilitāte
Kopumā Latvijas banku sektorā kopš 
2014. gada valda stabilitāte un kārtība, 
tā pēc vizītes Latvijā paziņoja Eiropas 
Centrālās bankas uzraudzības valdes 
priekšsēdētājs Daniels Nuī. 

LATVIJĀ

 turpinājums no 1. lpp.

Tikmēr arī Indulis Emsis atradis lielisku 
attaisnojumu kā sev, tā partijas biedriem – 
ZZS vecbiedrs tagad apgalvo, ka informāciju 
par Askolda Kļaviņa  kriminālprocesu iegu-
vis, pēc paša teiktā, analītiska darba rezultā-
tā. “Es to izskaitļoju no tām ziņu drumslām, 
kuras savācu medijos, sekojot līdzi notiku-
ma gaitai un arī dažiem labiem draugiem, 
kas man pastāstīja, ka tur tiek izņemti šādi 

Zaļzemnieki uzticības krīzes ēnā

drīkst informēt un ko reklamēt.
Atslēgas vārds ir «nākotne». Pēc KNAB pār-

stāves teiktā, var secināt, ka šobrīd ministri-
jām nekas neaizliedz veidot šādas reklāmas 
kampaņas. «Vienīgais te ir ētiskā puse – cik 
daudz to vajadzētu vai nevajadzētu darīt. 
Jāskatās, kādiem mērķiem viņi var pamatot 
savas reklāmas kampaņas un uz cik ilgu laiku 
tās tiek plānotas,» norāda Jaunskunga.

«Apsūdzēt pašlaik kādu pārkāpumā nebū-
tu korekti. To vajadzēja risināt savlaicīgi, 
taču, ja tas netika darīts, tad šobrīd varam 
par to diskutēt un sagatavot jauno Saeimu, 
lai diskusijas atsāktos, lai pamatojums tiktu 
uzklausīts un risinājums tiktu atrasts,» turpi-
na Jaunskunga.

Ir jāatzīmē, ka, pēc KNAB paustā, ja kam-
paņās, kurās ir saskatāma «politiskās partijas 
slavināšana», tiek izmantoti ministriju admi-
nistratīvie resursi, tas ir skaitāms kā pārkā-
pums. Tomēr kontrolējošām iestādēm to ir 
ļoti grūti pierādīt, jo vienmēr seko attaisno-
jums – mēs informējam sabiedrību!

KĀPĒC MINISTRI NETIEK IELIKTI 
«RĀMJOS» PRIEKŠVĒLĒŠANU 
AĢITĀCIJAS PERIODĀ?

Tam, vai iepriekšminētais nozīmē, ka attie-
cībā uz ministru iespēju aģitēt priekšvēlēša-
nu periodā likumā ir robs, Jaunskunga pie-
krīt. KNAB pārstāves atmiņā ir vismaz divas 
reizes, kad KNAB ir mēģinājis iniciēt disku-
siju par to, ka nepieciešams mainīt minis-
tru lomu priekšvēlēšanu aģitācijas periodā. 
Tomēr KNAB idejas neguva valdības atbal-
stu. Viņa uzskata, ka varbūt pēc šīm Saeimas 
velēšanām būs piefiksētas jaunas tendences 
par iespējamo «ministru ietekmi» uz vēlētā-
ju, kas aktualizēs vajadzību regulēt ministra 
lomu priekšvēlēšanu periodā.

«SARKANĀ LĪNIJA» – KUR TĀ IR?
Šobrīd reklamēšanās «sarkanā līnija» nav 

strikti novilkta. Ministrijas var veikt savus 
tiešos pienākumus, informēt sabiedrību  un 
vienlaikus piedalīties reklāmas kampaņās. 
«Vienīgi 30 dienas pirms vēlēšanām deputā-
ti nedrīkst piedalīties kampaņās, kuras iniciē 
kāda ministrija vai pašvaldība, jo tad tā var 
tikt uzskatīta par slēpto aģitāciju. Bet līdz tām 
30 dienām šis jautājums ir «brīvi interpretē-
jams»,» atzīmē Jaunskunga.

KNAB pārstāve vērš uzmanību, ka šādas 
ministru iespējamās aģitācijas vieglāk atšķirt, 
ja tajās ir tiešā veidā pieminētas politiskās 
partijas, kā arī to partiju biedri vai kompo-
nenti, proti, partiju logo, ko var saistīt ar gai-
dāmajām 13.Saeimas vēlēšanām.

Aģitējam, bet «ētiski» jeb ministru 
ietekme Saeimas vēlēšanās

«Protams, kamēr nebūs striktu regulēju-
mu, mums kā kontrolētājiem būs ļoti grūti 
cīnīties ar to un pateikt, ka «šeit ir pārkā-
pums». Te arī jautājums Valsts kontrolei – cik 
šādas reklāmas kampaņas ir lietderīgas? Uz 
to jāskatās plašāk – ne tikai KNAB, bet arī 
valsts mērogā,» uzskata Jaunskunga.

KNAB pārstāve piekrīt, ka, lai kontrolētu šo 
situāciju, no valdības puses ir nepieciešams 
pieņemt regulējumu. «Ir ļoti labi, ka iedzīvo-
tāji un citu partiju pārstāvji ceļ trauksmi – vērš 
uzmanību uz notiekošo. Vēlētājs analizē, cik 
ētiski vai neētiski kāda partija un tās pārstāv-
ji rīkojas, tādā veidā izsverot savu izvēli par 
labu vai par sliktu kādai partijai.»

Proti, var secināt, ka iedzīvotājiem pašiem 
jāspēj atšķirt, ko ministri «iebaro» sabiedrībai 
– vai tās ir reklāmas vai tomēr viņu informa-
tīvie ziņojumi, jo valdība līdz šai dienai nav 
uzskatījusi par vajadzīgu ministriem arī nest 
politisko atbildību un ievērot «godīgas kon-
kurences principus».

KLUPŠANAS AKMENS: 
POLITISKIE TRIKI VAI 
MINISTRU «GODĪGĀ  
INFORMĀCIJAS PLŪSMA»

«Ja runājam par ministriju kampaņām, var-
būt «klupšanas akmens» ir tieši tas, ka minis-
trijas vispār veido kampaņu šajā  priekšvē-
lēšanu aģitācijas periodā. Līdz ar to, vien-
mēr rodas bažas, ka kampaņas ir tīši vērstas 
uz to, lai slēptā veidā reklamētos,» atzīmē 
Jaunskunga.

Viņa norāda, ka nākotnē, ja izdosies iero-
bežot ministru lomu, ir svarīgi izstrādāt 

mehānismu, kā ministri šajos priekšvēlēšanu 
aģitācijas periodos varētu strādāt, lai spētu 
turpināt pildīt savs tiešās funkcijas – infor-
mēt sabiedrību par valdības aktualitātēm. «Ir 
jāsaglabā iespējas ministrijām strādāt, lai tās 
spētu informēt sabiedrību par jaunākajiem 
notikumiem.»

Tāpat Jaunskunga vērš uzmanību, ka būtu 
nepieciešams skaidrāks regulējums, cik lielā 
mērā ministri var būt «publiski», kā arī to, 
kādus tiešos pienākumus veic priekšvēlēšanu 
periodā, ja viņi vienlaikus ir deputātu kandi-
dāti. «Viņiem ir savas ikdienas lietas, hobiji, 
savs redzējums par lietām, par kurām viņi 
diskutē publiski, sniedz intervijas. Ir ļoti grūti 
nodalīt darba pienākumus no priekšvēlēšanu 
aģitācijas. Kad deputāti sniedz intervijas par 
saviem darba pienākumiem, tās tiek uztver-
tas kritiski – tajās tiek saskatītas slēptās aģi-
tācijas pazīmes. Ja deputātu sniegtās inter-
vijas rēķinātu pie partiju izmaksām, veido-
tos haoss – neviens nevarētu publiski nekur 
parādīties un sniegt nevienu interviju.»

Pašlaik nav stingra rīka, kā kontrolēt minis-
tru lomu aģitācijas periodā, un sabiedrība 
un citas politiskās partijas ir «aukles lomā». 
Jāatceras, ka Latvijā nav bezpartejiska minis-
tra, un gadījumos, kad redz iespējamu minis-
tru aģitācijas pārkāpumu, ir vēlams ziņot 
KNAB, lai līdz valdības ausīm varētu «aizska-
nēt», ka ministri, iespējams, izmanto savu 
lomu priekšvēlēšanu periodā.

Ir jāatgādina, ka saistībā ar 6.oktobrī gai-
dāmajām vēlēšanām kopš šī gada 9.jūnija ir 
sācies 120 dienu ilgais priekšvēlēšanu aģitā-
cijas periods. Izvietojot priekšvēlēšanu aģitā-
cijas materiālus elektroniskajos plašsaziņas 
līdzekļos (televīzijas un radio programmās, 
presē, internetā), publiskās vietās un citos 
priekšvēlēšanu aģitācijas izdevumos, ir jāno-
rāda, ka tā ir politiskā reklāma un kurš aģi-
tācijas veicējs to ir apmaksājis. Saskaņā ar 
Priekšvēlēšanu aģitācijas likumu slēptā rek-
lamēšanās ir aizliegta. 

Simona Šjadīte,
www.bnn.lv

 turpinājums no 1. lpp. tādi papīri no iestādēm. Tas ir vienkārši 
analītisks darbs, sauksim to tā,” televīzijas  
"Rīga TV24" raidījumā "Ziņu Top 5" norādīja 
Emsis, neprecizējot, kas ir viņa minētie drau-
gi un no kurām iestādēm dokumenti tikuši 
izņemti. ZZS veidojošās Latvijas Zaļās partijas 
vecbiedrs arī norādīja, ka esot brīvs pilsonis, 
kurš nav parakstījis nekādus dokumentus par 
informācijas neizpaušanu.

Bet pats jaukākais visā šajā lietā ir tas, ka 
Kļaviņa lietas izmeklētājs par iespējamu infor-

mācijas izpaušanu vērsās Ģenerālprokuratūrā, 
kura veica pārbaudi, taču 2.jūlijā nolēma 
atteikt sākt kriminālprocesu par dienesta stā-
vokļa ļaunprātīgu izmantošanu un pirmstie-
sas kriminālprocesā iegūto ziņu izpaušanu.

Tā sakot, guliet mierīgi, kungi, neviens šai 
ZZS tiešām nepatīkamai un ļoti jūtīgai lietai 
klāt neķersies un tuvāk to nepētīs. Bet vēlē-
tājs gan jau pāris mēnešu laikā to aizmirsīs, 
tāpat kā aizmirsis ne vienu vien citu politiķu 
sastrādātu nesmukumu. 
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Žolnerovičs čempions
Par Piltenē notikušā Latvijas čempio-
nāta uzvarētāju 10 km distancē skrie-
šanā kļuvis Ventspils olimpiskās vienī-
bas sportists Valērijs Žolnerovičs, kurš 
distanci veica pēc 30 minūtēm un 15 
sekundēm. Valsts rekordists marato-
nā un pusmaratonā V.Žolnerovičs par 
55 sekundēm pārspēja Reini Hartmani. 
Sievietēm par čempioni kļuva Jeļena 
Prokopčuka, finišējot pēc 35 minū-
tēm un 32 sekundēm, apsteidzot 
Karīnu Helmani-Soročenkovu un Leldi 
Neimandi.

FK “Ventspils” atkāpjas 
uz trešo vietu
Ventspils futbolisti kārtējā Latvijas 
Virslīgas čempionāta spēlē ar 0:1 pie-
kāpās “Riga FC”, turklāt ventspilnie-
kiem spēlējot skaitliskajā vairākumā, 
bet spēles 73. minūtē nerealizējot 
11 m soda sitienu. Pēc šī zaudējuma 
Ventspils klubs atkāpās uz trešo pozīci-
ju – 37 punkti 19 spēlēs. “Riga FC” un 
līderiem RFS ir attiecīgi 40 un 43 pun-
kti, “Riga FC” arī spēle rezervē.

Ventspils posmā 
triumfē latvietes
Ventspils pludmales volejbola stadio-
nā aizvadīts “Ergo Open 2018” Latvijas 
čempionāta pēdējais posms pludma-
les volejbolā, kas vienlaicīgi bija arī 
Austrumeiropas Zonālās volejbola aso-
ciācijas posms. Sievietēm par uzva-
rētājām kļuva latvietes Alise Lece un 
Anastasija Kravčenoka. Vīriešu finālā 
Mihails Samoilovs un Matīss Gabdulļins 
zaudēja duetam no Baltkrievijas.

Sašauj Latvijas 
rekordu
Eiropas čempionātā šaušanā pēc 
“Precision Pistol competition 1500” 
noteikumiem Uldis Jaunsproģis 150 
šāvienu disciplīnā no iespējamiem 
1500 punktiem sašāva 1432, sasnie-
dzot jaunu Latvijas rekordu.

Ventspils kērlinga 
kauss aizceļo
Ventspilī aizvadīts jau 17. Starptautiskais 
turnīrs kērlingā, kurā šoreiz 20 koman-
du konkurencē pilsētas kausu izcīnī-
ja Krievijas un Baltkrievijas kērlingistu 
apvienotā komanda, kas spēja uzva-
rēt visas spēles, bet otrā vieta turnīrā 
un sudraba kauss tika Lietuvas vīrie-
šu izlasei. Trešo vietu izcīnīja Dānijas, 
Skotijas un Latvijas spēlētāju apvieno-
tā komanda. 

Senioriem pāri 
par 60 medaļām
Bauskā notikušajā Baltijas valstu atklā-
tajā čempionāta un Latvijas čempionā-
tā vieglatlētikā veterāniem ventspil-
niekiem izdevās iegūt vairāk nekā 60 
medaļu. Daudziem tā bija pēdējā pār-
baude pirms septembrī gaidāmās dalī-
bas pasaules čempionātā, kas notiks 
Spānijā. 

Latvijas čempionātā 
šoreiz divas uzvaras
Ugālē aizvadītajā Latvijas čempionā-
tā velotriālā iesācēju klasē uzvarēja 
Natālija Žubure no Popes, bet “Inter” 
klasē labākais bija Roberts Anderšmits 
no Puzes. Ekspertu klasē sudrabs 
Markusam Karņickim no Puzes, toties 
elites klasē viss pjedestāls Usmas un 
Ugāles braucējiem – Arvis Dermaks 
uzvarēja pārliecinoši, aiz sevis atstājot 
Ansi Dermaku un Mārcis Meieri.

SPORTA ĪSZIŅAS

bet arī ārstnieciskajās, jo sēnēs esošās uztur-
vielas labvēlīgi ietekmē dažādas organisma 
funkcijas. Kā galvenais olbaltumvielu avots 
sēnes kopš seniem laikiem izmantotas gavē-
ņa ēdienkartē. Tomēr lielos daudzumos, kā 
arī uz nakti sēnes lielos daudzumos ēst nav 
ieteicams. Ar sēņu ēdieniem nevajadzētu 
pārlieku aizrauties arī cilvēkiem, kuri sirgst 
ar gremošanas sistēmas traucējumiem vai ar 
nieru un aknu problēmām. 

LATVIJAS SĒNES VESELĪBAI
Arī citas mūsu mežos rodamās sēnes nav 

tikai vērtīgs uztura līdzeklis vien, bet lieliski 
noder arī veselības stiprināšanai. Piemēram, 
baravikas, regulāri lietotas uzturā, tiek uzska-
tītas par labu profilaktisko līdzekli pret vēzi. 
Tās ieteicamas arī stenokardijas un tuber-
kulozes gadījumos. Baraviku aktīvās vielas 
paaugstina organisma tonusu, uzlabo sirds 
– asinsvadu sistēmas darbību. Regulāri uztu-
rā lietojot baravikas, mazinās risks saslimt ar 
kuņģa – zarnu trakta saslimšanām. Sviesta 
bekas satur aktīvas vielas, kas mazina galvas, 
podagras un citu saslimšanu sāpes. Savukārt 
alksnenes un rudmieses regulē kuņģa un 
zarnu darbību. Rudmiešu sastāvā ietilpst 
antibiotisks preparāts, kas nomāc tuberku-

Liekam grozā veselību! Sēņu ārstnieciskais spēks

Daļai Latvijas ģimeņu šis septembris būs īpašs – viņu bērni uzsāks pirmās skolas gaitas. Kamēr lielākiem bērniem jau ir izstrādā
jies savs skolas ritms, pirmklasniekiem un viņu vecākiem priekšā daudz jaunu iespaidu un priecīga satraukuma. Atvasēm kļūstot 
aizvien patstāvīgākām, daudzi vecāki ir pārliecināti – pienācis laiks arī pirmajam mobilajam telefonam. Tomēr tikpat bieži sabied
rībā izskan šaubas, vai tiešām pirmklasniekam ir vajadzīgs telefons un vai tas bērnam nebūs lieks kārdinājums un traucēklis. 

Vai līdz ar pirmo skolas somu bērnam 
vajadzīgs arī pirmais mobilais telefons?

R 
augoties no psiholoģiskā aspek-
ta, daudz kas ir atkarīgs no bērna 
emocionālā stāvokļa un prasmēm, 
bet galvenokārt tomēr no vecā-
ku spējas sagatavot bērnu tele-

fona lietošanai. Tā ir tāda pati apgūstama 
prasme kā jebkura cita. Ja mēs gribam, lai 
mūsu mazais iemācās braukt ar divriteni, šīs 
prasmes ir jāierāda un sākumā jāpieskata, 
lai bērns nekristu un sāpīgi nesasistos, lai 
iemācītos stūrēt, laikus nobremzēt un ievē-
rot galvenos ceļu satiksmes noteikumus. 
Tāpat ir ar telefonu un internetu – nobrāzti 
ceļi, visticamāk, nedraud, bet arī šeit ir savi 
lietošanas noteikumi un situācijas, kurās 
jāmeklē palīdzība, lai bērns būtu drošībā un 
neiegūtu nevēlamus paradumus.

VECĀKU SIRDSMIERS VAI BĒRNA 
LABSAJŪTA?

Galvenais vecāku arguments, iegādājoties 
telefonu pirmklasniekam, ir iespēja jebkurā 
brīdī sazināties ar savu skolēnu. Īpaši aktuāli 
tas kļūst, ja bērns jāved no skolas uz dažā-
diem pulciņiem vai fakultatīvajām nodarbī-
bām. Bet tādā gadījumā jāpatur prātā telefo-
na pamatfunkcija – tas ir saziņas līdzeklis un 
saziņai arī jāizmanto. Stundu laikā telefons 
saziņai nav nepieciešams, un atsevišķas sko-
las savos iekšējās kārtības noteikumos stingri 
ierobežo mobilo telefonu un viedierīču lieto-
šanu. Ja bērns jūtas labi, veiksmīgi iekļaujas 
skolas dzīvē, ir drošs, nav bailīgs vai trauk-
smains, tad bez telefona mierīgi varētu iztikt 
un, iespējams, modernā ierīce vajadzīga vai-
rāk pašu vecāku, nevis bērna sirdsmieram. 

Taču ir gadījumi, kad telefons, iespējams, 
var ļaut bērnam justies drošāk. Apziņa, ka 
jebkurā brīdī var piezvanīt vecākiem, varē-
tu mazināt bailes vai skolas trauksmi. Tikai 
ar bērnu noteikti tad būtu jāpārrunā, kuri 
ir tie brīži, kad bērns var zvanīt, lai diena 
nepārvērstos par nebeidzamu zvanu straumi 
bez konkrēta iemesla. Ir svarīgi bērnam jau 
pašā sākumā iemācīt viedierīci lietot atbil-
dīgi, jēgpilni un ar mēru. Lai izvairītos no 
situācijas, ka 6–7 gadu vecumā bērni tele-

fonā galvenokārt spēlē spēlītes un uzņem 
video, vecākiem vajadzētu ierādīt vecumam 
un interesēm atbilstošas un saturīgas lietot-
nes. Viennozīmīgi, jēgpilni izmantots, vied-
tālrunis var būt labs palīgs mācībās un talan-
tu attīstīšanā. Ir daudz lietotņu, kuras bērni 
var izmantot, lai apgūtu svešvalodas, attīstītu 
loģisko domāšanu, iemācītos spēlēt mūzikas 
instrumentus vai zīmētu.

Tāpat pieaugušajiem vajadzētu ņemt vērā 
arī faktu, ka, bērniem augot, arvien aktu-
ālāka kļūst saskarsme ar vienaudžiem, un 
mūsdienās būtiska tās daļa notiek digitāla-
jā pasaulē. Skolēniem svarīgas ir savstarpē-
jās sarakstes, dalība dažādās sarunu grupās. 
Pilnībā norobežojot bērnus no šīs pasaules, 
viņi var justies nepiederīgi vai atstumti.

SEPTIŅI VAI DESMIT GADI?
Nav noteikta vecuma, kad bērnam būtu 

ieteicams sākt lietot mobilo telefonu. 
Optimāls vecums varētu būt sākumskolas 
periods, tomēr svarīgi, lai vecāki saprastu, 
ka viņu atbildība nebeidzas tikai ar  telefo-
na iegādi. Ar mobilo telefonu bērns nonāk 
jaunā, virtuālā pasaulē, kur ir jaunas iespējas, 
kārdinājumi un arī riski. Tāpēc ir svarīgi radīt 
bērnam pietiekamu izpratni par jauno atbildī-
bu un sagatavot viņu. Kopīgi pārrunājiet kāds 
ir telefona lietošanas mērķis, kā lietot telefo-
nu atbildīgi un droši. 

Vislabākais palīgs, bērnam apgūstot tele-
fona lietošanas prasmes, ir ģimenē izveidoti 
viedierīču lietošanas noteikumi, kurus ievē-
ro arī paši vecāki, rādot piemēru un radinot 
bērnu pie atbildīgas un veselīgas telefona lie-
tošanas. Vecāki ar bērniem var vienoties par 
atsevišķiem nosacījumiem: piemēram, ietu-
rot maltīti, telefonu nolikt malā, neņemt to 
līdzi tualetē un guļamistabā, dienā lietot vied  - 
ierīces ne vairāk kā divas stundas u. c., vie-
nīgi arī vecākiem ļoti svarīgi būt konsekven-
tiem un pašiem savus noteikumus ievērot. 

KAD PALĪDZĪBA VAJADZĪGA 
VECĀKIEM

Iepazīstināt bērnu ar digitālo vidi nav 

viegls uzdevums. To apliecina fakts, ka aptu-
veni trešdaļa jeb 32% aptaujāto skolēnu 
vecāku atzīst, ka nav pietiekami pārrunāju-
ši ar bērniem tehnoloģiju lietošanas pamat-
principus vai arī tie netiek ievēroti.  Tāpēc 
likumsakarīgi, ka vēlāk, bērnam pieaugot, 
arvien biežāk nonākam dažādās problēmsi-
tuācijās, kuru pamatā ir pārmērīga viedierīču 
lietošana vai elementāras piesardzības trū-
kums sazinoties virtuālajā vidē.

Šeit labs palīgs vecākiem var būt dažā-
di speciālistu izstrādāti materiāli par atbil-
dīgu tehnoloģiju lietošanu. Šogad lielāka-
jā daļā Latvijas izglītības iestāžu pirmkla-
snieki un sagatavošanās grupu audzēk-
ņi līdz ar septembri apgūs atbildīgu teh-
noloģiju lietošanu ar izglītojošu materiālu 
“Mobilais gudrinieks”, ko radījusi skolu psi-
holoģe Sabīne Vilciņa. Materiālā vienkāršā 
un bērnam saprotamā veidā apskatīti jautā-
jumi un ikdienas situācijas, kuras vecākiem 
pārrunāt ar bērniem, sākot lietot savu pirmo 
mobilo tālruni.  

ĢIMENE – STIPRĀKA PAR TELEFONU
Protams, mobilais telefons ar laiku bērnam 

būs vajadzīgs. Gudri lietojot viedierīci, tā var 
kļūt par labu palīgu mācībās un uzticamu 
sabiedroto, sākot patstāvīgas gaitas. Tāpēc 
ir svarīgi šim brīdim sagatavoties vēl pirms 
lielā pirkuma. Vien jāpatur prātā, ka telefons 
“ievelk”, un, gluži nemanot, daudzi bērni tajā 
pavada aizvien vairāk laika. Kvalitatīva brīvā 
laika pavadīšana kopā ar ģimeni ir visspēcī-
gākais pamudinājums atturēties no pārmē-
rīgas viedierīču lietošanas. Uzspēlējiet kādu 
galda spēli, kopā pagatavojiet kaut ko gar-
šīgu, ejiet pastaigās, sportojiet, muzicējiet, 
būvējiet un konstruējiet un dariet citas inte-
resantas lietas, kas pasargās bērnus un jūs 
pašus no pārāk lielas aizraušanās ar digitā-
lo pasauli, lai telefoni joprojām pildītu savu 
pamata – saziņas – funkciju. 

Līga Tumašova, 
psiholoģe, “Amigo iniciatīvas 

laimīgām ģimenēm” vēstnese

 turpinājums no 1. lpp. lozes attīstību. Savukārt tirgū vis agrāk un 
visbiežāk sastopamās sēnes gailenes satur 
daudz minerālvielas, mikroelementus un arī 
dažādus vitamīnus. Piemēram, C vitamī-
na koncentrācija gailenēs ir tikai nedaudz 
mazāka kā citrusaugļos, upenēs un ķiplokos. 
Tāpat to sastāvā esošās minerālvielas lab-
vēlīgi ietekmē plaušu un smadzeņu darbī-
bu, stiprina sirdi un redzi, kā arī uzlabo ādas 
stāvokli. Gailenes satur arī polisaharīdus. No 
ārstnieciskā viedokļa  par visiedarbīgāko poli-
saharīdos ietilpstošo sastāvdaļu gailenēs tiek 
uzskatīta hinomannoze – cērmēm, spalīšiem, 
to oliņām un kāpuriem ļoti nedraudzīga viela.

NEPAZĪSTAMAS SĒNES NEAIZTIECIET
Ja ēdamajām sēnēm ir daudzas labas un 

ārstnieciskas īpašības, tad lietojot uzturā 
neēdamo, t.i. indīgo sēni, ļoti ātri iespējams 
nonākt viņā saulē. Lai arī drošas sēņošanas 
noteikumi ir zināmi jau sen, tomēr gada laikā 
tie daudziem sazin kādēļ “piemirstas”. 

Kā jau ne reizi vien minēts, katra sēņotāja 
bauslis nr.1 ir – nepazīstamas sēnes neaiztikt! 
Šī vienkāršā noteikuma pārkāpšana var drau-
dēt ne vien ar smagu saindēšanos, bet arī ar 
letālu iznākumu. 

Jāatturas arī no vecu un bojātu sēņu lasī-
šanas, jo tajās notiek sadalīšanās procesi, 
nedrīkst lasīt arī tās sēnes, kuras aug lielce-

ļu vai kaitīgo vielu izgāztuvju tuvumā. Tā kā 
sēnēm piemīt lieliskas absorbējošas īpašības, 
tās var saturēt lielu daudzumu uzsūkto indī-
go vielu, un rezultātā novest pie saindēšanās.

SAINDĒŠANĀS SIMPTOMI 
UN PIRMĀ PALĪDZĪBA

Pirmie saindēšanās simptomi var parādī-
ties vienas līdz divu stundu laikā pēc sēņu 
ēšanas. Visbiežākās saindēšanās pazīmes  ir 
vājums, nelabums, vemšana, pastiprināta 
svīšana, reiboņi un sāpes vēderā. 

Ja šādi simptomi parādās, tad būtiskākā ir 
kuņģa attīrīšana. Cietušajam jāliek dzert lielu 
šķidruma daudzumu – apmēram četras līdz 
piecas glāzes ūdens, puslitram ūdens pie-
vienojot vienu tējkaroti dzeramās sodas. Var 
pagatavot arī vieglu kālija permanganāta šķī-
dumu. Tālāk nepieciešams izsaukt vemšanu, 
kairinot rīkles galu. Lai saglabātu organis-
ma sāļu līdzsvaru, nepieciešams dzert tēju 
vai nedaudz sālīta ūdens. Pie kājām novie-
to sildītāju. 

Parādoties pirmajām saindēšanās pazī-
mēm, nekavējoties jāgriežas pie ārsta. 
Nekādā gadījumā nedrīkst nodarboties ar 
pašārstēšanos! Nepieciešams arī saglabāt 
un parādīt mediķiem sēņu paliekas. Tas ļaus 
ātrāk identificēt toksīnus un labāk palīdzēt 
cietušajam. 
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par sievu viņš izraudzījies meiteni Ilgu, kura 
šai ziņā bijusi līdzīgās domās: cik vien Vilnis 
sevi atceras, nekad domstarpības starp tēvu 
un mammu, ja tādas arī bijušas, nav risinātas 
paceltā balsī un bērnu klātbūtnē. 

“Iespējams, sava loma bija mammas darba 
paradumiem – viņa strādāja par zāļu fasētāju 
aptiekā un prata nemanāmi, bet  gudri izsvērt 
un salāgot arī attiecības ģimenē...” Vilnis atce-
rē pasmaida par šādu pieņēmumu, kuru varē-
tu arī pārbaudīt, jo deviņdesmit gadus pār-
sniegusī mamma dzīvo tepat netālu, pie viņa 
māsas.   

AR MAZU ELPU PIE LIELĀ BASA
“Tēvs, cik zinu, nācis no vienkāršu ļaužu 

un arī pats augstās skolās nebija mācījies. 
Pēc pamata profesijas būdams šoferis, tēvs 
savu gaišo prātu un dzīvesprieku lika lietā, 
lai patstāvīgi apgūtu citu ( man kādreiz šķita 
– neskaitāmu!)  amatu prasmes un vēl piln-
veidotu sevi mūzikā, pašdarbnieku orķes-
trī spēlējot milzīgo helikonu jeb lielo basu. 
Bērndārznieka vecumā lavījos tam klāt, kad 
vien varēju un arī mēģināju iepūst. Bet neska-
nēja, tāpēc skolas orķestrī iemācījos spēlēt uz 
mazāka instrumenta – trompetes, kuru esmu 
pūtis arī pieaugušo orķestrī Talsos kopā ar 
tēvu.  Atceros, ka mazajos gados lipu tēvam 
klāt kā dadzis, jo kopā mums vienmēr bija 
interesanti – viņš jebkurā nodarbē prata atrast 
jēgu un priecāties par galarezultātu, pat ja tas 
izrādījās savādāks, nekā sākotnēji iecerēts,” 
piemēram Vilnis min mājas būvēšanu dzim-
tajā Valdemārpilī, ko tēvs gribējis veidot kā 
ģimenes ligzdu.

SPORTS AIZSTĀJA KAUŠANOS 
“Strādājām pie būves visa ģimene. Tā 

jau puikas gados apguvu visus celtniecības 
darbus, ko pieprata tēvs. Bet, kad vecākā 
māsa Māra izvēlējās turpināt mācības mūzi-
kas skolā, māja Valdemārpilī bez šaubīša-
nās tika pārdota un visi pārcēlāmies uz dzīvi 
Ventspilī, kur tēvs iegādājās pusi no savrup-
nama Dzirnavu ielā, bet māsa šeit  visam 
mūžam ieguva klavierskolotājas specialitā-
ti. To pašu mācību iestādi, iegūstot pedago-
ga – diriģenta diplomu, vēlāk pabeidzu arī 
es, taču strādāt ar orķestri nejutu aicinājumu, 
mani savā varā bija pārņēmis sports. Ar to 
sāku nodarboties jau Valdemārpilī, kur mani 
kā augumā sīkāko mēģināja iekaustīt lielie 
puikas, tāpēc sevis aizstāvēšanai pēc tēva 
padoma nācās audzēt muskuļus. Tas nenāca 
par labu līdzi dotajam raksturojumam, tāpēc 
Ventspilī vairākas mācību iestādes mani attei-
cās uzņemt. Atsaucīgākā izrādījās 1. vidussko-
la. Tajā paveicās nokļūt sportisku čaļu kompā-
nijā (kurā bija arī tagadējais “Olimpiskā centra 
Ventspils” direktors Uldis Boitmanis)  un kau-
šanās vairs nebija prātā, jo visu brīvo laiku, 

Dainu gudrība tēva padomā
vēlāk arī mūzikas skolā, aizņēma treniņi un 
spēles – galvenokārt basketbolā, vēlāk nāca 
novuss, galda teniss, badmintons, volejbols, 
vieglatlētika. Turpmākajos gados notes rei-
zēs visai cienījami esmu piedalījies arī lokā-
la mēroga airēšanas un pat makšķerēšanas 
sacensībās, bet tas tā, puslīdz pa jokam,”Vilnis 
ar gandarījumu stāsta, ka sportiskais rūdījums 
vēlāk devis iespēju veterānu komandu sastā-
vā piedalīties basketbola spēlēs vai visā Eiropā 
un pabūt arī Austrālijā un Amerikā.  Savukārt 
novusā komandu sacensībās Vilnis, var pat 
teikt, neskaitāmas reizes bijis Latvijas čempio-
na godā, piedalījies pasaules līmeņa mačos un 
ieguvis Nacionālā sporta meistara nosaukumu. 

KRŪMU LIMUZĪNS “OPEL – SUPER 6”
 “Nākamajā dienā pēc mūzikas skolas izlai-

duma mani iesauca padomju armijā. Kāds 
manas sekmes mūzikā un sportā bija darī-
jis zināmas vietējam kara komisariātam, un 
mani atstāja dienēt Pārventā dislocētajā tanku 
pulkā.  No lielgabala šaut neiznāca, spēlēju 
trompeti pulka orķestrī vai  sēdēju apakšvie-
nības telefona centrālē, savienojot  zvanītājus. 
Pa retam patvaļīgi pāri žogam izraujoties brīv-
solī,”Vilnis divus dienesta gadus nepiemin ar 
ļaunu, jo tie radinājuši pie patstāvības un dis-
ciplīnas, uztrenējuši staltu stāju.  

   “No fiziskā darba nekad neesmu baidī-
jies, pusaudža gados Valdemārpilī katru vasa-
ru piepelnījos  vietējā dārzniecībā vai kolhozā, 
pat ar tā saucamo “zirga grābekli” sienu esmu 
vācis un darbnīcās pie tēva par atslēdznieku 
strādājis. Pie “melnajiem” man pat ļoti patika, 
tēvam piepalīdzot faktisku lūzni pārvērst par 
rūcošu motoru vai krūmos viņa atrastu, kopš 
kara laika rūsējušu automobili “Opel-Super 6” 
piedabūt lepni ripojam pa šoseju. Šofera tie-
sības ieguvu jau sešpadsmit gados. Tēvs bija 
godājams meistars ar zelta rokām un izgud-
rotāja talantu, taču viņš nekad nemēģināja 
man pat netiešā veidā diktēt profesijas izvē-
li. Nebaidīja, ka bez augstskolas derēšu tikai 
par sētnieku. 

KRAVAS KASTĒ AR CERĪBU 
UZ DZĪVOKLI

Tēvs amatu prasmēs bija lauzies  galveno-
kārt pašmācības ceļā, man gribējās iegūt īstu 
augstāko izglītību, tāpēc armijā kopā ar vai-
rākiem latviešu zēniem brīvos brīžus neno-
bumbulējām, bet izmantojām, lai sagata-
votos iestājai Rīgas Politehniskajā institūtā. 
Dažus gadus tur nomācījos, tad saslima tēvs 
un inženiera mehāniķa diplomu es ieguvu jau 
neklātienē. Pirmā darba vieta bija Ventspils 
Ventilatoru rūpnīcā (VVR), kas bija nozares 
flagmanis pat PSRS mērogā,” Vilnis joprojām 
lepns, ka  viņam tur uzticēti meistara, vēlāk 
arī ceha  priekšnieka vietnieka pienākumi, 
jo tajā tika izstrādāti un izmēģināti visjaunā-
kie rūpniecisko ventilatoru modeļi. Šai laikā 
apņemta arī sieva, un drīzumā jaunajam spe-
ciālistam nācies domāt, kā sadabūt dzīvok-
li līdz četriem cilvēkiem izaugušajai ģime-
nei, kurai sievasmātes atvēlētajos divpad-
smit kvadrātmetros kļuvis nepanesami šauri.  
Galvenā mehāniķa amats līdz ar solījumu 
piešķirt dzīvokli piedāvāts Starpkolhozu uzņē-
mumā “Piltene”, taču pēc gada braukāšanas 
uz darbu smagās automašīnas kastē kļuvis 
skaidrs, ka solītais makā nekritīs, jāpaļaujas 

uz saviem un tēva spēkiem, Vilnis uzskaita, 
ka kopā ar viņu, vēlāk piepalīdzot arī bēr-
niem un mazbērniem, Ventspilī uzbūvētas vai 
pārbūvētas četras mājas, kurās tagad dzīvo 
Reinbergu dzimtai piederīgie. Pēc “Piltenes” 
Vilnis pāris gadu vēl pastrādājis VVR, tad uzai-
cināts darbā Ventspils siltumtīklu uzņēmumā, 
kur desmit gados nogājis ceļu no meistara līdz 
direktoram. 

“Viegli tur negāja, bet ar laiku izveidojās 
ne vien profesionāli zinošs, bet arī sportisks 
kolektīvs. Centos saprast un atbalstīt darbinie-
ku aktīvo dzīvesveidu, pašam patika uzspēlēt 
“basīti”vai novusu, jo tas palīdzēja atslēgties 
no nervu spriedzes. Arī dēls Māris draudzē-
jās ar sportu, bieži vien groza bumbu “salai-
dām”vai novusa kauliņus dzenājām kopā. 
Mārim un sievai Žannai “Siltums”ir darba vieta 
joprojām, tur par atslēdznieku ir strādājis arī 
tēvs. Tradīciju ģimenei iespējami turēties kopā 
gan darbā, gan atpūtā lielā mērā iedibināja 
tieši viņš. Ar sportu  tēvs nebija uz tu, toties 
labprāt piedalījās kopīgās muzicēšanās un 
uzdziedāšanās, turklāt šādas aktivitātes nesti-
mulējot ar alkoholu, kuru tēvs vispār nelietoja. 

Vilnis gandarīts, ka neskatoties uz savām 
vecumam atbilstošajām fiziskajām kaitēm, arī 
tagad basketbolu vienā komandā spēlē trīs 
Reinbergu paaudzes, jo tas patīk arī mazdē-
lam Arvīdam, kurš turklāt tēti un vectēvu “sit 
pušu” novusā, jo šai sporta veidā ir  Eiropas 
jauniešu čempions un nesen uzvarējis visai 
prestižās pasaules līmeņa sacensībās. 

REIZ BIJA SRAU
Par savām turpmākajām darba gaitām 

Vilnis uzskata lieki stāstīt, jo tās noritējušas 
visu ventspilnieku acu priekšā. 

“Jārunā kā no pasakas – reiz Ventspilī bija 
bija tāds valsts nozīmes Starpkolhozu ražo-
šanas un apgādes uzņēmums (SRAU), kas 
zivju apstrādātājus visā Latvijā nodrošināja ar 
konservu kārbām. Pieņēmu dažādu apstākļu 
diktētu izaicinājumu kļūt tajā par priekšnie-
ka vietnieku, ko nekad vēlāk neesmu nožēlo-
jis. Tā bija iespēja iepazīties ne vien ar jaunu 
ražošanas nozari, bet arī ar bezgala interesan-
tiem cilvēkiem, jo par  SRAU darbību faktiski 
lēma zvejnieku kolhozu priekšsēdētāji – vis-
notaļ patstāvīgi, lepni un gudri, reizēm varbūt 
arī iedomīgi cilvēki. Diemžēl, viņiem kopā ar 
mani nācās piedzīvot kolhozu sistēmas sabru-
kumu un ar to saistītos “juku laikus”nozarē, 
ko diktēja ģeopolitiskās pārmaiņas,”Vilnim šis 
dzīves periods palicis atmiņā ar viņam tuvo un 
saprotamo sportisko azartu, jo  zvejniecības 
nozarē nodarbinātie nekad nav gribējuši viens 
otram zaudēt principā.

PIEKRITU STRĀDĀT  
BEZ UZBĻĀVIENIEM “NO AUGŠAS”

“Pēc SRAU panīkuma sekoja pašvaldības 
uzaicinājums būt par direktoru uzņēmumā 
“Siltums”, pēc tam tika piedāvāts izveidot  un 

vadīt “Pārventas Siltumu”. Pārrunās domes 
priekšsēdētajam Aivaram Lembergam apsolī-
ju, ka darbs tiks paveikts pēc labākās apziņas, 
no viņa savukārt sagaidot korektu attieksmi 
norādījumu došanā, nevis cilvēku pazemo-
jošus uzbļāvienus, par kādiem tiku dzirdējis 
no citiem pašvaldības uzņēmumu vadītājiem. 
Tas arī tika apsolīts. Darbi jaunajā uzņēmumā 
bija paredzami Ventspils mērogiem grandiozi, 
ieskaitot modernas termoelektrostacijas būvi. 
Nav īsumā izstāstāms, kāpēc šis un daudzi citi 
ne tikai manā, bet arī citu izcilu nozares spe-
ciālistu skatījumā vērtīgie Ventspils siltumap-
gādes plāni mainījās vai tika pavisam noraidī-
ti. Kaut kas no formālajiem iemesliem ir kļuvis 
publiski zināms, vairāk  palicis noklusētā. Bija 
ar skaitļiem un faktiem pamatojama sajūta, 
ka projekta realizācijā tiek “bīdītas” kāda ļoti 
tālejošas personīgās intereses un demonstrē-
tas ambīcijas, un to apkalpošanai mana pat-
stāvība sāka traucēt,” Vilnis Reinbergs par 
šādu Ventspilī paredzamu notikumu attīstību 
principā nav pārsteigts, kaut gan tīri cilvēcīgi 
ticējis, ka ar viņu tā negadīsies. 

PIEREDZE UN TĒVA PADOMS
“Vēlāk piedzīvoju, ka ar dažādu pamato-

jumu tika noraidīti mani ierosinājumi pilsē-
tas infrastruktūras sakārtošanā, jaunu ražotņu 
izveidē un sporta nozares atbalstīšanā,kaut 
gan pašvaldība ventspilniekus oficiāli aicinā-
ja tādus izteikt. Tie vēlāk tika realizēti jau ar 
cita iniciatora vārdu. To vietējās varas gaite-
ņos pierasts dēvēt par neveiksminieka taisno-
šanos, taču ar  laiku šāds, droši vien ar nolūku 
praktizēts  vadības stils pieriebjas. Pārslodzes 
radīja arī veselības problēmas un pēc asto-
ņiem direktora amatā nostrādātajiem gadiem 
ar domi  vienojāmies par darba attiecību pār-
traukšanu. It kā nodrāzts no amata aizgājušo 
teiciens, ka daudz kas no labi iecerētā palika 
nerealizēts, bet kādam tieši tas, acīmredzot, 
bija izdevīgi.  

Tagad augstskolā iegūtās zināšanas, kas 
papildinātas ar tiešām milzīgu praktisko pie-
redzi un starptautiskiem kontaktiem, arī ar 
ārvalstu semināros apgūtām zināšanām apku-
res iekārtu uzstādīšanā un siltumenerģijas 
ražošanā, izmantoju paša dibinātajā SIA “BIO 
apkures serviss”. Sniedzam  pakalpojumus 
firmām un namīpašniekiem visā Kurzemē. 
Iztiekam bez reklāmas, jo atsauksmes par 
labu kvalitāti iet pa priekšu, vairāk nekā 
desmit profesionāļiem darba vienmēr pilnas 
rokas. Vajadzības gadījumā tiek iesaistīti arī 
konsultanti no ārvalstīm. Kā tēvs mācīja – strā-
dā tā,  lai nav kauns no cilvēkiem...

Atsevišķs stāsts būtu par vaļaspriekiem, 
kuriem tagad atliek vairāk laika, bet sporto-
šanu es pie tādiem nepieskaitu, tas man ir 
dzīvesveids,” Vilnis ievingrina kāju pēc nese-
nās ceļgala operācijas, jo doma ir sportošanā 
priekšzīmi rādīt arī nākamajiem mazmazbēr-
niem. 

Vilnis Reinbergs pie paša būvētās mājas, kas iekšpusē ir īsts modernās siltumapgādes šedevrs.

Viļņa sieva Žanna (nezināma Lietuvas māk-
slinieka zīmējums atpūtas brauciena laikā). Ar vecākiem un māsu Valdemārpilī.
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Noprovē 
ventiņ 
smek!

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

Bez šaubām, 1. septem
bris ir galvenais noti
kums šajā nedēļas noga
lē kā maziem un lieliem 
ventspilniekiem, tā arī 
viņu vecākiem un vec
vecākiem. Turklāt šoreiz 
lielie svētki iekrīt sest
dienā – lieliska iespēja 
pavadīt svētkus visiem 
kopā. Tomēr “Ventspil
nieks.lv” ieskatā ir vēl 
kādi četri interesanti un 
spraigi notikumi, turklāt 
dažādām gaumēm un 
vecumiem.

Ja atskatās uz pagājušā gadsimta astoto desmitgadi kopumā, 
tad tā atgādina vasaras dienu, kādas mūsu neaprēķināmajā 
klimatā gadās diezgan bieži; rītā pamostoties ieraugām no-
mākušos, svina pelēkus padebešus, no kuriem smīlā apnicīgs 
lietus, ap pusdienlaiku sāk plosīties vējš, jaukdams kopā zemi 
ar debesīm, bet vakarā no debesīm atspīd tik spoža saule, ka 
acis žilbst...

J au 16. gadu Piejūras 
brīvdabas muze-
jā notiks “Pagastu 
diena” (svētdien, no 
plkst. 11), un šajā 

dienā Ventspilī sabrauks 
ļaudis no visiem apkār-
tnes pagastiem, lai dižo-
tos ar saviem amatniecī-
bas un kulinārijas izstrā-
dājumiem, kā arī kārtīgi 
izdejotos, jo dančus vedīs 
plašā novada deju kolektī-
vu pārstāvji. Koncertā dzie-
dās māsas Legzdiņas no 
Zemgales, Doroteja Loča 
no Vācijas, kā arī Saldus 
senioru akordeonistu 
ansamblis “Akords”.

“Noprovē ventiņ smek” 
– tāds ir šī gada “Pagastu 
dienas” moto. Kā stās-
ta pasākuma rīkotājas – 
novada sieviešu biedrība 
“Spārni”–, tāpēc goda vietā 
cels sentēvu receptes, būs 
dažādi gardi ēdieni, zupas, 
maize, pīrāgi, medus, 
kūkas, zivis, piena produkti 
un dzērieni. Piemēram, cik 
no jums ir baudījuši truša 
gaļas desu? Protams, ne 
tikai ēšana un dzeršana, 
bet arī dažādas aktivitā-
tes būs: radošās darbnīcas, 
jāšana ar zirgiem, protams, 
amatnieku darba iepazīša-
na – rotkalis, pinējas un 
audējas. 

Ja jūs esat ar mazajām 
atvasēm, tad nav tālu līdz 
Bērnu pilsētiņai, kur svēt-
dien no plkst. 12 atkal lieli 
svētki. Šoreiz varēs nosvi-
nēt septembra sagaidīšanu 
un mācību gada sākšanos 
ar jautru rotaļuzvedumu 
bērniem par to, kā Pepijai 
gāja ar skolas gaitu sākša-
nu. Būs vēl dažādas akti-
vitātes, bet pēc tam tālāk 
jādodas uz muzeju. 

Sporta cienītāji ar nepa-
cietību gaida sestdienas 
pēcpusdienu, lai dotos uz 
galveno stadionu, jo pare-
dzēts svarīgs duelis – FK 
“Ventspils” uzņems līderus 
“RFS”. Uz šo spēli ir likta 
zelta medaļu cena. Tagad 
abas komandas šķir seši 
punkti, bet uzvaras gadī-
jumā ir labas izredzes vēl 
sasniegt zelta medaļas. 
Vismaz nostabilizēt savas 
pozīcijas medaļu ieguvēju 
vidū. Nāc un atbalsti! 

Satriecošie astoņdesmitie

T 
āds varētu būt astoņdesmito gadu dzejiski emocionālais raksturo-
jums, kura noslēgumā rakstāms ikvienai latvieša sirdij tik zināmais 
un dārgais vārds – Atmoda. Bet, ja nolaižas no garīgā pacēluma 
debesīm uz grēcīgās zemītes, tad var teikt pavisam īsi – mēs izdzī-
vojām! Jo veikalu tukšošanās, kas aizsākās 70. gados, nākamajā 

desmitgadē uzņēma tik straujus apgriezienus, ka par deficītu kļuva gandrīz 
viss. Prātā nāk ainiņa no gastronomijas veikala 1985. gadā: gaļas produktu 
vitrīna tukša kā izslaucīta, uz letes milzīga skārda bundža ar apkaltušu tomā-
tu biezeni, plauktos vislētākā margarīna paciņu un konservu „Zivju tefteļi 
tomātu mērcē” grēdas (mērci apēdām paši, tefteļus atdevām kaķim). Maizes 
nodaļā – rupjmaizes ķieģeļi un, ja paveicas, kāds baltmaizes batons. Turpat 
grozās bariņš dažāda vecuma sieviešu ar fanātisku cerības spīdumu acīs, – 
dzirdēts, ka atvedīšot desu, varbūt būs arī sviests...

Ja pievēršas tālaika mājām un dzīvokļiem, tad šajā ziņā, kā saka, ļaudis pār-
tika no „veciem taukiem”, proti, agrāk iegādātā, jo jebkura kaut cik normāla 
izskata mēbele un sadzīves priekšmets arī bija kļuvis par deficītu jeb luksus 
preci. Dabūt jau varēja, bet tikai „pa blatu” vai, latviski runājot, „caur pazī-
šanos”. Tas ir, ja kāds radinieks vai labs draugs strādāja tirdzniecības pārval-
dē vai vismaz patērētāju biedrībā. Lai nodrošinātu darbaļaudis ar paaugstinā-
ta pieprasījuma precēm (izteiciens no tālaika oficiālās leksikas), darba vietās 
pierakstīja tos, kuri vēlējās iegādāties, teiksim, televizoru, dīvānu vai Rīgas 
fabrikā „Straume” ražotās elektriskās kafijdzirnaviņas. Un tad iestādes vadība 
saņēma oficiālu paziņojumu no attiecīgā veikala: „Jūsu darbinieki var nopirkt 
vienu televizoru, vienas kafijdzirnaviņas un vienu gāzes plīti”. Ja gribētāju bija 
vairāk, nācās lozēt. Starp citu, lozēja arī grāmatas, kas arī skaitījās deficīts.

Vēl jau bija arī rindas pie veikaliem. Turklāt kādas! Pārsimt cilvēku vairāku 
diennakšu garumā gaidīja, kad „izmetīs” siltās virsjakas, zābakus vai virtuves 
skapīšus. Lai kāds neiesprauktos pa vidu, godīgajiem rindā stāvētājiem plauk-
stā ierakstīja viņu kārtas numuru.

Par spīti visam augstākminētajam, ļaudis tomēr pliki nestaigāja. Šādu tādu 
apģērbu, piemēram, no „Ogres trikotāžas” universālveikalā „Kosmoss” varē-
ja dabūt līdz pat astoņdesmito gadu beigām, tāpat arī šādus tādus audu-
mus. Astoņdesmito gadu sākumā ļoti daudz sieviešu šuva pašas, citas devās 
uz šūšanas ateljē; Ventspilī – sadzīves pakalpojumu namā Dinamo (tagad 
Aleksandra) ielā. Kopš septiņdesmito gadu otras puses joprojām modē bija 
gari svārki un garas kleitas, ko rotāja volāni, rišas, ievilkumi un mežģīnes, 
tāpat mākslīgie ziedi. Ventspils „sadzīves pakalpojumos” šajā ziņā strādāja 
īstas meistares – ar izcilu gaumi un filigrānu prasmi. Netrūka arī „mini” piekri-
tēju, sevišķi jaunu meiteņu vidū. Viens no modernākajiem tālaika audumiem 
– velvets, ko desmitgades sākumā varēja nopirkt veikalos, tiesa, parupjš, 
kā jau PSRS ražojums. Taču ārzemju velveta bikses brūnā vai tumšzilā krāsā 
stila un šika ziņā pielīdzināja visu paaudžu kārotajiem džinsiem. Vēl pie tālai-
ka stila ietērpa piederējās gari, paplati džemperi un jakas ar jostām, garas 
adītas šalles, adītas beretes un pavisam mazas, galvai pieguļošas cepurītes. 
Konservatīvākās dāmas un atbildīgās darbinieces gan priekšroku deva repre-
zentablajām ūdeļādas vai lapsādas cepurēm.

70. gadu beigās vismodernākā dāmu frizūra bija „sasons”, un vismaz 
puse tālaika sieviešu ar šo matu griezumu iespurdza arī jaunajā des-
mitgadē. Atkal aktuālas kļuva no pusgariem un gariem matiem veido-
tas frizūras. Garmataināki kļuva arī kungi: lai atceramies vien Viktora 
Lapčenoka skaisti safēnoto galvu, tāpat „Credo” garcirtaino Gunti Veitu 
un Juri Kulakovu ar matiem līdz pusmugurai. Pat skolu jaunatne pama-
zām kļuva garmataināka – par šausmām un sašutumu skolotāju vecajai 
gvardei.

Astoņdesmitajos gados agrākās ballītes kultūras namos un klubos strau-
ji nomainīja diskotēkas. Pie „dzīvās mūzikas” dejoja vairs tikai atsevišķos 
restorānos un kafejnīcās. Ap to laiku latviešiem jau bija tik daudz pašiem 
savas estrādes mūzikas – šlāgeru, roka, kantrī u.c., ka ar tām pietiktu sim-
tiem diskotēku. Tālaika dziesmas joprojām ir populāras gan oriģinālizpildī-
jumā, gan atjaunotās versijās, un, lai cik arī pārsteidzoši nebūtu, 80. gadu 
hītus pazīst, pat mīl un prot dziedāt arī jaunā gadsimta jaunieši. 

Atceroties tos gadus, šķiet, ka dziesmas aizstāja visu to, kā trūka. „Mēs 
pārtiekam viens no otra, nevis no pārtikas precēm...”, arī populāras dzies-
mas vārdi. Jā, dziesma tolaik varēja aizstāt nedabūjamo desu, bet spēja arī 
izraisīt bezmaz revolūciju! Ikviens, kurš atceras astoņdesmitos gadus, atce-
rēsies arī grupas „Pērkons” leģendāro koncertu Ogrē un izdemolēto elek-
trovilciena vagonu. Huligānisms – teica toreiz. Šodien liekas, ka bija vēl 
kaut kāds iemesls, un šis „kaut kas” nevaldāmi lauzās uz āru, lai arī sociāli 
nepieņemamā formā. Kazi, varbūt tieši astoņdesmito gadu lieliskā latviešu 
mūzika, dziesmu vārdi (kas tik ļoti atšķiras no tagadējiem) mums palīdzē-
ja izdzīvot līdz Atmodai – gandrīz vai bez pārtikas precēm un šā tā saģēr-
btiem. Arī Atmodu taču sagaidījām un izdzīvojām ar savām dziesmām.

Un tad jau klāt bija talonu laiks. Tālaika vecākā, karu piedzīvojusī paau-
dze talonus sauca par „kartiņām”. Pirmie bija cukura taloni (pa kg mēne-
sī), tiem sekoja vīna, šņabja un cigarešu taloni. 1989. gadā mazo papī-

rīšu vietā iedzīvotājiem izsniedza 
lielas papīra lapas ar sanumurētām 
rūtiņām. Ar attiecīgā numura kvad-
rātiņu varēja iegādāties pa kilogra-
mam putraimu, miltu, grūbu, mazai 
paciņai kafijas, pa gabalam ziepju 
un kārbai veļas mazgājamā pulvera. 
Nesmēķētāji „taisīja andeli” ar smē-
ķētājiem, piedāvājot cigarešu talo-
nus apmaiņai pret ziepju vai cukura 
taloniem, līdzīgi uzdarbojās arī alko-
hola cienītāji. 

Un tomēr dīvaini! Veikalos nebija 
nekā, par taloniem deva tikai pašu 
mazumiņu, bet svētkos un dzimša-
nas dienās galdi bija pilni. Protams, 
bez kaviāra, laša un servelādes (tikai 
specveikalos, tikai kara veterāniem 
un kompartijas nomenklatūrai), bet 
lai kāds pasaka, ka bijis kāzās un 
palicis bez karbonādes un tortes 
gabala! Tas nekas, ka šampanieti 
dzēra no kompota glāzēm un šņabi – 
no kafijas tasēm, kā to, atturību par 
dzīves normu deklarēdams, bijušās 
PSRS tautām bija uzspiedis kompar-
tijas „ģenseks” Gorbačovs. Patiesībā 
astoņdesmitie bija skaisti gadi, tau-
tas izturības pārbaudes un satriecošu 
pārmaiņu gadi. 
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A U N S
Emocijas paturi pie sevis un neiesaisties strīdos. It sevišķi tas 
attiecas uz darba jautājumiem. Labāk ķeries pie jauniem projek-

tiem, iepriekš izrēķinot izdevīgumu. Brīvdienās sarīko ballīti vai izej sabied-
rībā. Velti uzmanību saviem mīļajiem un sagādā jauku pārsteigumu otra-
jai pusītei.

V Ē R S I S
Pozitīvu enerģiju nedēļas nogalē gūsi, tiekoties ar draugiem un 
izklaidējoties. Apmeklē klubus, koncertus, kultūras pasākumus. 

Savu tiesu, protams, prasīs arī mājas solis – sakārto mantas, atsvaidzini 
interjeru. Darbā var nākties saskarties ar situācijām, kuras tev galīgi nav pa 
prātam. Noskaiti līdz desmit.

D V Ī Ņ I
Svarīgas ģimeniskās vērtības. Piemērots laiks, lai kopā ar mīļo-
to iekārtotu mājokli vai apmeklētu pasākumus. Neskaidrības vai 

domstarpības jāizrunā, lai nekrājas neapmierinātība. Lietišķajā jomā sek-
mīgi kārtosi dažādas darīšanas. Darbā tavas idejas nodrošinās panākumus 
un bruģēs ceļu karjerai. 

V Ē Z I S
Kamēr vēl saulīte kaut cik silda, ieplāno izbraucienu pie dabas, 
ekskursiju vai pikniku ar draugiem. Taču jāsāk domāt arī par 

mācībām – neatkarīgi no vecuma un izglītības, pienācis laiks skolas solā. 
Brīvdienās pievērsies attiecību tēmai. Ar mīļoto sapratīsieties no pusvārda, 
bet nedrīksti apvainoties par niekiem. 

L A U V A
Nedēļas nogale beidzot ir klāt! Emocijas būs pozitīvas, lab-
prāt pavadīsi laiku kopā ar mīļoto. Izbaudi šos jaukos mirkļus. 

Brīvajiem ļaudīm gan pret jaunu iepazīšanos vajadzētu izturēties piesardzī-
gi, jāsargās no avantūrām. Jaunajā nedēļā daudz profesionālu pienākumu 
un izaicinājumu. 

J A U N A V A
Esi uzmanīgs ar iesaistīšanos jaunos biznesa projektos vai darba 
maiņu. Jāpārliecinās, cik reāli ir iespējamo ienākumu solījumi, un 

visas norunas jānoformē juridiski korekti. Prāts un intelekts darbosies aug-
stā līmenī, lieliski pratīsi paust viedokli un argumentēt. Svarīga loma būs 
privātajai dzīvei un sirdslietām. 

S V A R I
Pirmajā vietā darbs. Pienākumu netrūks, strādāsi ar atde-
vi un atbildības sajūtu. Priekšniecība un kolēģi to novērtēs. 

Nevajadzētu plašas sabiedriskās aktivitātes – uz visiem pasākumiem vien-
alga nepaspēsi. Attiecībās gādā par saskaņu un neiesaisties sadzīviskos strī-
diņos. Viss risināms mierīgā dialogā.

S K O R P I O N S
Kontaktu veidošanas laiks. Satiksi interesantus cilvēkus, kuri var 
kļūt gan par darījumu partneriem, gan labiem draugiem. Darbā 

izdosies realizēt ieceres. Privātajā dzīvē iespējamas pārmaiņas vai intere-
santi pavērsieni. Maini situāciju tā, kā uzskati par pareizāku. Iepriecini mīļo-
to cilvēku ar romantisku izbraucienu.

S T R Ē L N I E K S
Raksti projektus, nāc klajā ar idejām un meklē tām finansēju-
mu. Ir iespējas nopelnīt, liekot lietā prāta spējas. Līgumus gan 

izpēti rūpīgi, un esi uzmanīgs ar kredītsaistībām. Brīvdienas pavadi mierīgā 
mājas atmosfērā, tā būs vislabākā atpūta. Nevajag nekur braukt un trauk-
ties, nekur nav tik labi kā mājās.

M E Ž Ā Z I S
Nedēļas nogalē derētu iziet sabiedrībā, apmeklēt kultūras pasā-
kumu vai klubu. Tikai – neiesaisties sirdslietu avantūrās un netē-

rē pārāk daudz naudas. Ar finansēm šajā periodā vispār jārīkojas apdomī-
gi. Darbā nevajag uzņemties papildus pienākumus tikai tāpēc, ka esi labs 
cilvēks. 

Ū D E N S V Ī R S
Nešķied enerģiju tukšgaitā, nepiktojies par niekiem un neiesais-
ties attiecību skaidrošanā. It īpaši tas attiecas uz saskarsmi ar 

radiniekiem. Brīvdienās mājās paredzami saimnieciskie pienākumi, savu-
kārt nākamajā darba nedēļā nāksies krietni pastrādāt. Interesantas idejas 
par peļņu.

Z I V I S
Pārdomas par dzīvi, nāks atklāsmes un daudz kas kļūs skaidrāks. 
Labs laiks attiecību stiprināšanai. Mīlestība sildīs sirdi un sniegs 

pozitīvas emocijas. Galvenais, lai līdzās ir cilvēks, uz kuru vari paļauties. 
Darba vidē nevajadzētu izšķiest spēkus, mēģinot kādam pierādīt savu tais-
nību. Vienkārši – nav vērts.
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Jānītis aiziet pie tēta un vaicā: 
- No kurienes es esmu cēlies? 
- Mēs tevi atradām kāpostos. 
Jānītis steidzas pie vecmāmiņas: 
- No kurienes cēlies tētis? 
- Atradām salātos. 
Skolā Jānītis raksta sacerējumu: 
- Paaudžu paaudzēs mana 
ģimene ir vairojusies veģeta-
tīvā ceļā, neiepazīstot baudu, 
ko sniedz intīmā tuvība!

- Dārgais, un ko tu man svētkos 
uzdāvināsi? 
- Nu... kaut ko no sirds! 
- Zini, labāk kaut ko no 
“Dolce & Gabbana”!

Kāda blondīne aiziet pie ārsta un 
saka: – Ziniet, dakter, katru rītu 
paēdu brokastis, padzeru tēju, 
pēc tam aizeju uz darbu un jūtu, 
ka man ļoti sāp ausis vai acis. 
Nesaprotu, kāpēc tā...  
Dakteris: – Nākamo reizi, 
kad dzersiet tēju, pamēģi-
niet izņemt karoti no krūzes...

Viens draugs stāsta otram: 
-Tā ir, vecīt, pēc pirts iedzē-
ru pareizo aliņu un uzreiz kā no 
jauna piedzimis. 
- Kas? Paģiras nebija? 
- Nē, nē! Rāpoju, čurā-
ju un parunāt nevarēju.

Skolotāja: 
- Bērni, pastāstiet, kas ir jūsu 
vecāki? 
Pēterītis: 
- Mans tētis ir menedžeris. 
Skolotāja: 
- Ļoti labi, Pēterīt. Un, kas ir tavs 
tētis, Jānīt? 
Jānītis: 
- Mans tētis ir hakeris. 

Skolotāja: 
-? 
Jānītis: 
- Trīs reizes kodējās no alko-
holisma un visas trīs rei-
zes kodu uzlauza!

Vīrs ieiet sabiedriskajā tualetē. 
Viņš ieiet kabīnītē, novelk bikses, 
apsēžas uz poda, te pēkšņi dzird 
balsi: 
“Sveiks!” 
Vīrs, satraucies skatās apkārt, bet 
nevienu neredz, un nedaudz izbi-
jies atbild: 
“Nu, sveiki...” 
Balss: “Kā iet?” 
Vīrs: “ā... nu, normāli.” 
Balss: “Kādi plāni vakaram?” 
Vīrs, jau nedaudz nomierinājies 
atbild: “Nu, vispār jau nav nekādu 
vēl, a tev?” 
Balss: “Nezinu...Pagaidi, es 
tev pārzvanīšu pēc 10 minū-
tēm, te kaut kāds idiots ar 
mani caur sienu sarunājas!”

Politiķi notriec auto un viņš 
nokļūst debesīs. Pie vārtiem stāv 
apustulis Pēteris un saka: 
- Laipni lūgts! Jūs atrodaties pie 
Paradīzes vārtiem, bet vieta, kur 
pavadīsiet mūžību vēl nav noteik-
ta. Tā būs jūsu izvēle.  
Pēc noteikumiem jums jāpavada 
viena diena Ellē un viena diena 
Paradīzē. 
- Kāpēc tas viss? Tāpat skaidrs, ka 
Paradīzē. 
- Man žēl, bet noteikumi ir notei-
kumi, nosaka apustulis un aizved 
politiķi uz Elli. 
Politiķis ieiet Ellē un redz zaļu 
golfa laukumu, blakus naktsklu-
bu ar bijušajiem kolēğiem un 
draugiem. Visi ir lieliski ģērbu-

šies, smejas, spiež politiķim roku, 
atceras savu lielisko Zemes dzīvi... 
Šampanietis, ikri, lobsteri, dejas, 
skaistas meitenes... un arī pats 
Velns izrādās draudzīgs čalis! 
Nākamajā dienā politiķim jādodas 
uz Paradīzi. Arī Paradīzē nav slik-
ti – lieliski dārzi, pūkaini mākoņi, 
eņģeli spēlē arfas, skan skaistas 
dziesmas... 
Pēc 24 h pie politiķa pienāk 
Pāvils un jautā par izvēli. Politiķis 
nedaudz aizdomājas un saka:  
- Nekad iepriekš nedomāju, ka to 
teikšu, bet .. es izvēlos Elli! 
Pēteris nopūšas un ved politiķi 
uz Elli. 
Tur politiķis šokā – golfa nav, kluba 
arī, draugi vārās katlos, apkārt 
vieni briesmoņi. Te pieskrien Velns 
un uzliek uz pleca šim drausmīgu 
roku ar gariem nagiem. 
- Neko nesaprotu – saka politiķis. 
– Kas noticis? Vakar te viss bija tik 
forši. Šodien visi mani draugi kat-
los. Kāpēc tā? 
Velns nosmīn un atbild: 
- Ko tad tu gribēji? Vakar bija 
pirmsvēlēšanu kampaņa, bet 
šodien tu jau esi nobalsojis!!!  

Armijā notiek lekcija par patrio-
tismu.  
Virsnieks: - Kalniņ, kas ir dzim-
tene? 
- Es nezinu. 
- Muļķis tu esi! Ozoliņ, kas ir 
dzimtene? 
- Dzimtene ir mana māte! 
- Nu, Kalniņ, kas ir dzimtene? 
- Dzimtene ir Ozoliņa māte. 
- Idiots! Dzimtene ir arī tava 
māte! Vai saprati? 
- Sapratu! 
- Un ko īsti tu saprati? 
- Ka esmu Ozoliņa brālis.

NO “VENTSPILNIEKS.LV” LASĪTĀJAS VĒSTULES:

Jau nākamnedēļ mūsu ģimenē “ienāks” skolnieks, dēls pirmdien dodas uz savu pirmo stundu skolā. 
Un aktuāls kļuvis jautājums, vai jau uz pirmo skolas dienu dēlam gādāt telefonu? Viņš, protams, prasa. 
Taču man šķiet, ka septembrī tāpat jau būs daudz jauna un pie visa jāpierod  telefons būs tikai trau
cēklis, tā savās bažās dalās.

(Inta Grundmane, no vēstules redakcijai)
• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE.
Mēdz teikt – kad mēs augām, tad tā negāja. Un arī ar koka klucīšiem mēs spēlējāmies visu bērnību, nododot 
tos jaunākajam brālim tad, kad paši bijām sasnieguši pusaudža “veļļuka” vecumu... Taču ironija šeit nevietā – 
dažkārt mazo skolasbērnu “tehniskais nodrošinājums” ievērojami pārsniedz nepieciešamību jau septiņu, asto-
ņu vai deviņu gadu vecumā pilnībā iegrimt virtuālajā vai kādā citā paralēlajā realitātē. Taču vienu kategorisku 
padomu lasītājai šeit dot nevaram: vecākiem pašiem jāredz, cik un vai viņu mazais pirmklasnieks ir gatavs 
vienam vai otram “gadžetam”... Bet “Ventspilnieks.lv” mākslinieks piedāvā savu versiju pirmajai skolas dienai.



ОВЕН
Эмоции держите при себе и старайтесь не ругаться, так как 
это может сказаться на рабочих вопросах. Лучше беритесь за 

новые проекты, заранее оценив выгоду. В выходные устройте праздник 
или выйдите в общество. Уделяйте внимание своим любимым и устройте 
приятный сюрприз второй половинке.

ТЕЛЕЦ
В конце недели позитивную энергию вам подарят встречи с 
друзьями и развлекательные мероприятия. Домашние дела 

потребуют вашего внимания – приберите в доме, обновите интерьер. На 
работе можете встретиться с ситуациями, которые вам будут не по нраву.

БЛИЗНЕЦЫ
Для вас сейчас важнее всего семейные ценности. Подходящее 
время, чтобы вместе с любимым навести порядок в жилище 

или посетить какое-нибудь мероприятие. Все разногласия нужно обсу-
дить, чтобы не копилось раздражение. В этот период вас ожидает успех 
в делах. На работе ваши идеи помогут проложить путь вверх по карьер-
ной лестнице. 

РАК
Пока солнышко еще теплое, запланируйте поездку на приро-
ду, экскурсию или пикник с друзьями. Нужно начать думать 

об учебе, независимо от возраста и образования, вам пришло время 
посидеть за партой. В выходные уделите этой теме особое внимание. 
Любимого человека вы будете понимать с полуслова, только не ссорь-
тесь по пустякам. 

ЛЕВ
Наконец-то выходные! Эмоции будут позитивные, хорошо бы 
провести время с любимым человеком. Насладитесь этими 

счастливыми моментами. Свободным представителям знака нужно прояв-
лять осторожность, завязывая знакомства, следует остерегаться авантюр. 
На новой неделе много профессиональных обязанностей и предложений. 

ДЕВА
Будьте осторожны, принимая участие в новых бизнес-идеях, а 
также при смене работы. Нужно убедиться, насколько реаль-

ны возможности, а все договоры необходимо заполнять юридически пра-
вильно. Ум и интеллект будут работать на высшем уровне, смело выра-
жайте свое мнение и аргументируйте его. Особенно важной в этот период 
для вас будет личная жизнь.  

ВЕСЫ
На первом месте – работа. Обязанностей – предостаточно, 
работайте с отдачей и чувством ответственности. Начальство 

и коллеги оценят это. Лучше не проявлять особенной общественной 
активности – на все мероприятия вы все равно не успеете. В отношени-
ях берегите взаимопонимание и не затевайте мелких ссор. Все можно 
решить путем спокойных переговоров.

СКОРПИОН
Время заводить новые знакомства. Встретите интересных 
людей, которые могут стать деловыми партнерами или хороши-

ми друзьями. На работе получится показать свои навыки. В личной жизни 
возможны перемены или интересные повороты. Меняйте ситуацию так, 
как вы считаете правильным. Порадуйте любимого человека романтиче-
ским путешествием.

СТРЕЛЕЦ
Пишите проекты, предлагайте свои идеи и ищите для них 
финансирование. Есть возможность заработать, полагаясь 

на свой ум. Старательно изучите договоры и будьте осторожны с креди-
тами. Выходные проведите спокойно, в домашней атмосфере – это ста-
нет самым лучшим отдыхом. Не нужно никуда ехать и торопиться, нигде 
не будет так хорошо, как дома.

КОЗЕРОГ
В конце недели стоит выйти в общество, посетить культур-
ные мероприятия или клуб. Только не ввязывайтесь в любов-

ные приключения и не тратьте много денег. В этот период в финансовой 
сфере необходимо проявлять осторожность. На работе не берите на 
себя много дополнительных обязанностей только потому, что вы хоро-
ший человек. 

ВОДОЛЕЙ
Не тратьте энергию впустую, не злитесь по пустякам и не 
пытайтесь выяснять отношения. Особенно это касается обще-

ния с родственниками. В выходные потребуется уделить внимание 
домашним обязанностям, а на следующей рабочей неделе придется 
хорошенько потрудиться. Не исключено, что вас посетят интересные 
идеи относительно того, как получить доход.

РЫБЫ
Вам захочется провести время в размышлениях о жизни, 
многое станет понятно. Хорошее время для укрепления отно-

шений. Любовь согреет ваше сердце, и вы получите позитивные эмо-
ции. Главное, чтобы рядом были люди, на которых можно положиться. 
На работе не стоит тратить силы, чтобы кому-то доказать свою правоту.

№. 33 (76)  31 авг уста 2018 года На досуге  /  8

ГО
РО
СКОП  
31.08.–6.09.2018.

Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

Ри
су

но
к 

– 
Ze

m
gu

s

Приехали Василий Иванович и Петька на море. Пошли 
купаться. В семейниках их все засмеяли. Поехали 
плавки покупать. Василий Иванович купил последние, 
а Петьке не досталось. Продавщица говорит: 
- Вы не расстраивайтесь, купите детские переднички, 
сшейте – прекрасные плавки получатся. 
Петька так и сделал. Вышел из моря – пляж грохнул со 
смеху. Подходит к Василию Ивановичу, тот от смеха по 
песку катается. 
- А чего так смешно? 
- Да у тебя сзади написано «Ешь не чавкай», а 
спереди «Расти большой, и слушай маму!».
 
Разговаривают два приятеля:  
- Ну, что, кто у тебя родился?  
- Сын. Светланой назвали.  
- Ты что??! Сына Светланой??!  
- А что делать. При родах не ту пуповину отрезали.

- Что в выходные делал?  
- С собакой гулял.  
- Вы что, пса завели?  
- Нет. Жена совсем озверела.

Гаишник останавливает невзрачную машину. Водитель 
сильно испуган. Гаишник: 
- Всё нормально, шеф. Трос есть? 
Водитель облегчённо: 
- На заднем сиденье, под тёщей. 
Гаишник, пошарив на заднем сиденье: 
- Никакой тёщи здесь нет, только какой- то тяжелый 
мешок. 
Водитель: 
- Вот- вот, под ним и ищите.

Если после развода жене достались квартира, дача и 
машина, а мужу – только собака, значит, по-настояще-
му близкие существа после развода не расстались…
 
Девочка двух лет в маршрутном такси показывает на 
девушку и говорит: 
- Сука. 
Папа: – Ага. 
Девушка возмущённо отворачивается. Девочка на дру-
гую: – Сука. 
Папа: – Да. 
И так раз пять. Народ уже гудит в салоне. Бабка 
напротив громко спрашивает: 
- Видимо меня она считает за мужчину? 

Папа на весь салон: – Боже мой!!! 
У вас просто нет сумки!

На экзамене. 
- Что ты делала для подготовки к экзамену? 
- Я молилась, поставьте мне хотя бы троечку. 
- Не могу, Сидорова, ты же ничего не знаешь. 
- Не любите вы нас – православных.

Последние исследования показали, что 15% женщин 
принимают лекарства для лечения от психических 
заболеваний…  
Это, чё? Остальные 85% ходят без лечения??!
 
- Какой милый у вас малыш! Что за умные глазки, пух-
лые щечки, резвые ножки! И так похож на вас... Кстати, 
не одолжите ли сотню до получки? 
- Не одолжу! Это ребенок моей 
жены от первого брака...

Встречаются два охотника, один и спрашивает: 
- Слушай, а как тебе удалось медведицу завалить? 
А второй отвечает: 
- Да как всегда: цветы, шампанское, конфеты и ласка...

- Не хотите оформить нашу карту? 
- А что она дает? 
- Ну смотрите, она будет валятся везде, мешать и бесить 
вас, а когда она вам понадобится вы ее не найдете.  
- Давайте.

- Девушка, господин, сидевший за тем столиком, про-
сил передать вам привет, его счёт и извинения.
 
Разговор мужа и жены: 
- Котик, когда ты приедешь домой? 
- Ошибаешься, зая. Котика сегод-
ня не будет. Приедет пьяная свинья, кото-
рая после работы посидит с друзьями!
 
- Ты умеешь ориентироваться по звёздам?  
- Нет. 
- Это очень просто, я тебя научу. 
Где звёзды – там небо.

После свадьбы: 
- Дорогой! У нас будет три дочки! 
- Откуда ты знаешь? 
- Они сейчас у моей мамы.

АНЕКДОТЫ

ИЗ НОВОСТНОЙ ЛЕНТЫ “VENTSPILNIEKS.LV”:
Уже на следующей неделе в нашей семье появится школьник, в понедельник сынишка отправляется на свой 
первый школьный урок. И сейчас для нас актуален вопрос, необходимо ли приобретать телефон уже к пер-
вому школьному дню? Он, конечно, просит. Но мне кажется, что в сентябре и так будет много нового, ко всему 
нужно будет привыкнуть – телефон будет только мешать. 

(Инта Грундмане, из письма в редакцию) 
• • •

КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ:
Часто приходится слышать: вот когда мы росли, все было по-другому… И с деревянными кубиками мы играли на 
протяжении всего детства, а потом передали их в целости младшему брату, когда сами доросли до подросткового 
«велика»… Но ирония здесь неуместна: иногда «техническое оснащение» школьников значительно превышает необ-
ходимое, и уже в семь, восемь или девять лет они могут просто утонуть в виртуальном или другом параллельном 
мире. Однако мы не можем быть категоричны и дать читательнице единственно верный совет: родители сами долж-
ны решить, насколько их первоклассник готов к тому или иному гаджету… А художник «Ventspilnieks.lv» предлагает 
свою версию первого школьного дня. 
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принципа, возможно, незаметно и только в 
ракурсе продолжительного времени, но оку-
пается сторицей всегда», Вилнис убеждён, 
что такое отношение было у отца и к семей-
ной жизни, и в жёны он выбрал девушку Илгу, 
у которой в этом отношении были похожие 
понятия: сколько Вилнис себя помнит, никогда 
разногласий между отцом и матерью не было, 
а если и были, то они решались без повыше-
ния голоса и никогда в присутствии детей.  

«Возможно, свою роль сыграли и трудо-
вые привычки матери – она работала в аптеке 
фасовщиком лекарств и умела незаметно, но 
с умом наладить отношения в семье…», вспо-
миная, Вилнис улыбается такому предположе-
нию, которое можно при желании и проверить, 
так как мама, которой уже за девяносто, живёт 
здесь же, недалеко, у его сестры.    

С МАЛЫМ ДЫХАНИЕМ 
У БОЛЬШОГО БАСА

«Сколько знаю, отец из простой семьи и 
сам в высших учебных заведениях не учился. 
По основной профессии он был шофёром, и 
применял на деле свой светлый ум и жизне-
радостность, чтобы самостоятельно овладеть 
другими (мне когда-то казалось – нескончае-
мыми!) навыками ремесла и ещё совершен-
ствовать себя в музыке, играя в самодеятель-
ном оркестре на огромном геликоне – низком 
по звучанию медном духовом инструменте. В 
детсадовском возрасте я подходил к инстру-
менту и тоже пытался дунуть. Но не звуча-
ло, поэтому в школьном оркестре я научился 
играть на меньшем инструменте – на тром-
боне, на котором играл затем и во взрослом 
оркестре в Талси вместе с отцом.  Помню, как 
в детстве лип к отцу как банный лист, потому 
что вместе нам всегда было интересно – он 
умел найти смысл в любом занятии и радо-
ваться конечному результату, даже если он 
оказывался иным, нежели казалось вначале», 
например, Вилнис вспоминает строительство 
дома в родном Валдемарпилсе, который отец 
хотел видеть в будущем как родовое гнездо.    

СПОРТ ЗАМЕНИЛ ДРАКИ 
«На строительстве дома работала вся 

семья. Так я уже в мальчишеские годы освоил 
все строительные работы, которые знал отец. 
Но когда старшая сестра Мара решила про-
должить обучение в музыкальной школе, дом 
в Валдемарпилсе без всяких сомнений был 
продан, и все мы перебрались в Вентспилс, 
где отец приобрёл половину дома на улице 
Дзирнаву, а сестра на всю жизнь приобрела 
здесь специальность учителя игры на фор-
тепьяно. То же самое учебное заведение, 
получив диплом педагога – дирижёра, позднее 
окончил и я, но работать с оркестром не чув-
ствовал призвания, меня полностью захватил 
и увлёк спорт. Спортом я начал заниматься 
ещё в Валдемарпилсе, где меня, ростом само-
го маленького, пытались поколотить парни 
постарше, поэтому чтобы защитить себя, по 
совету отца пришлось наращивать мускулы. 
Это не пошло на пользу в плане выданной 
мне характеристики, поэтому в Вентспилсе 
несколько учреждений образования отказа-
лись меня принять.  Самой отзывчивой оказа-
лась средняя школа № 1.  В ней мне посчаст-
ливилось оказаться в компании спортивных 
парней (в которой был и нынешний дирек-
тор Олимпийского центра «Вентспилс» Улдис 

Мудрость дайн в советах отца
Бойтманис) и драться уже на ум не приходи-
ло, так как всё свободное время, позднее и в 
музыкальной школе, занимали тренировки и 
игры – главным образом по баскетболу, позд-
нее пришёл новус, настольный теннис, бад-
минтон, волейбол и лёгкая атлетика. В после-
дующие годы достаточно успешно участво-
вал и в соревнованиях по гребле и рыбной 
ловле местного масштаба, но это так, полу-
шутя-полусерьёзно», Вилнис с удовлетворе-
нием рассказывает, что спортивная закалка 
позднее дала возможность в составе коман-
ды ветеранов принять участие в играх по 
баскетболу почти по всей Европе и побывать 
даже в Австралии и Америке.  В свою оче-
редь в командных соревнованиях по новусу 
Вилнис, можно сказать, бесчисленное количе-
ство раз был удостоен почетного звания чем-
пиона Латвии, участвовал в матчах мирового 
масштаба и получил звание мастера нацио-
нального спорта.  

НАЙДЕННЫЙ В КУСТАХ 
ЛИМУЗИН “OPEL – SUPER 6”

«На следующий день после выпускного в 
музыкальной школе меня призвали в совет-
скую армию. Когда мои успехи в спорте и 
музыке стали известны в местном военном 
комиссариате, меня оставили служить в дис-
лоцировавшемся в Парвенте танковом полку.  
Стрелять из танковых орудий не пришлось, 
играл на тромбоне в полковом оркестре или 
сидел на телефонной централи подразделе-
ния, соединял звонящих. Иногда сбегал через 
забор в самоволку», Вилнис вспоминает два 
года службы беззлобно, так как они приучили 
его к самостоятельности и дисциплине, натре-
нировали осанку.     

«Никогда не боялся физического труда, в 
подростковые годы в Валдемарпилсе каждое 
лето подрабатывал в местном садовод-
стве или в колхозе, даже с так называемы-
ми «лошадиными граблями» сено сгребал 
и у отца в мастерских слесарем работал.  У 
«чернорабочих» мне даже очень нравилось, 
когда помогал отцу превратить фактически 
лом в рычащий мотор или найденный им в 
кустах, ржавеющий со времен войны авто-
мобиль “Opel-Super 6” сделать гордо едущим 
по шоссе автомобилем. Водительские права 
получил уже в шестнадцать лет.  Отец был 
мастером – золотые руки и имел талант изо-
бретателя, но никогда не пытался мне даже 
косвенно диктовать выбор профессии.  Не 
пугал тем, что без высшего образования сго-
жусь только в дворники. 

В КУЗОВЕ ГРУЗОВИКА 
С НАДЕЖДОЙ НА КВАРТИРУ 

Отец приобретал профессиональные навы-
ки в основном путём самообразования, мне 
же хотелось получить настоящее высшее 
образование, поэтому в армии вместе с други-
ми латышскими парнями мы свободное время 
не тратили, а использовали для того, чтобы 
подготовиться к поступлению в Рижский поли-
технический институт.  Несколько лет я там 
проучился, а потом заболел отец и диплом 
инженера-механика я получил, уже окончив 
институт заочно.  Первым рабочим местом 
был Вентспилсский вентиляторный завод 
(ВВЗ), который был флагманом даже в мас-
штабе СССР», Вилнис по-прежнему гордится 
тем, что ему там были доверены обязанно-
сти мастера, а позднее заместителя началь-
ника цеха, потому что там разрабатывались и 
испытывались новейшие модели промышлен-
ных вентиляторов. В это же время я женил-
ся, и скоро молодому специалисту пришлось 
думать, как получить квартиру для семьи, 
которая к тому времени уже состояла из четы-

рёх человек и для которой выделенные тёщей 
двенадцать квадратных метров стали слиш-
ком малы.    Должность главного механика, 
наряду с обещанием предоставить квартиру, 
предложили в Межколхозном предприятии 
«Пилтене», однако после года езды на работу 
в кузове грузовика стало ясно, что обещанно-
го три года ждут, нужно рассчитывать на свои 
силы и на силы отца. Вилнис подсчитал, что 
вместе с ним, позднее помогали дети внуки, в 
Вентспилсе построено и перестроено четыре 
дома, в которых сейчас живут принадлежащие 
к роду Рейнбергсов. После «Пилтене» Вилнис 
несколько лет проработал на ВВЗ, затем его 
пригласили на работу на Вентспилсское пред-
приятие теплосетей, где в течение десяти лет 
он прошёл путь от мастера до директора.   

«Легко там не было, но со временем сфор-
мировался не только профессиональный, но 
и спортивный коллектив.  Пытался понять и 
поддерживать активный образ жизни работ-
ников, самому нравилось поиграть в баскет-
бол или новус, потому что это помогало спра-
виться с нервным напряжением. Сын Марис 
тоже дружит со спортом, часто в баскетбол 
или новус играем вместе.  Для Мариса и жены 
Жанны “Siltums” по-прежнему является их 
рабочим местом, там же слесарем работал 
и отец. Традицию семье держаться по воз-
можности вместе и на работе, и на отдыхе, в 
большей степени основал именно он. Со спор-
том он не был на «ты», зато охотно участво-
вал в совместном музицировании и пении, к 
тому же, не стимулируя такие мероприятия с 
помощью алкоголя, который отец вообще не 
употреблял.   

Вилнис удовлетворен тем, что несмотря на 
свои соответствующие возрасту проблемы 
со здоровьем и сейчас в баскетбол в одной 
команде играют три поколения Рейнбергсов, 
потому что он нравится и внуку Арвиду, кото-
рый к тому же обыгрывает и отца, и деда в 
новус, так как в этом виде спорта является 
чемпионом Европы среди юниоров и недав-
но одержал победу на довольно престижных 
соревнованиях мирового уровня. 

ОДНАЖДЫ БЫЛО МПСП 
Вилнис считает, что о своих дальнейшей 

трудовых годах рассказывать не имеет смыс-
ла, так как они прошли на глазах у всех 
вентспилчан.  

«Как в сказке говорится – однажды в 
Вентспилсе было такое Межколхозное про-
изводственное и снабженческое предприятие 
(SRAU), которое обеспечивало обработчиков 
рыбы по всей Латвии консервными банками. 
Я принял продиктованный различными обсто-
ятельствами вызов – стать на нём заместите-
лем начальника, о чем никогда потом не пожа-
лел. Это была возможность познакомиться не 
только с новой промышленной отраслью, но 
и с бесконечно интересными людьми, так как 
по поводу работы МПСП фактически решали 
председатели рыболовецких колхозов – абсо-
лютно самостоятельные, гордые и умные, 
иногда даже надменные люди, к сожалению, 
им  вместе со мной пришлось пережить раз-
вал системы колхозов и связанные с этим 
«смутные времена» в отрасли, которые дикто-
вали геополитические изменения», у Вилниса 
этот период времени остался в памяти, как 
близкий и понятный ему период спортивного 
азарта, так как занятые в рыболовной отрас-
ли никогда не хотели друг другу проигрывать 
в принципе.    

СОГЛАСИЛСЯ РАБОТАТЬ БЕЗ 
ПОКРИКИВАНИЙ «СВЕРХУ»  

«После пришедшего в упадок МПСП после-
довало приглашение от самоуправления 
занять должность директора предприятия 
«Силтумс», затем было предложено создать 
и руководить предприятием «Парвентас 
силтумс». В беседе с председателем думы 
Айваром Лембергсом пообещал, что работать 
буду на совесть, от него в свою очередь ожи-
даю получить корректное отношение при даче 
указаний, а не унижающие человека покрики-
вания, о каких слышал от других руководите-
лей предприятий самоуправления. Он мне это 
пообещал. Работы для нового предприятия в 
масштабе Вентспилса планировались гран-
диозные, включая строительство современ-
ной теплоэлектростанции.  Кратко невозможно 
рассказать, почему этот и многие другие, не 
только с моей точки зрения, но и с точки зре-
ния других выдающихся специалистов отрас-
ли ценные для теплоснабжения Вентспилса 
планы изменились или были отклонены пол-
ностью. Кое-что из формальных причин стало 
публично известно, больше осталось замол-
чанным. Было основанное на цифрах и фак-
тах ощущение, в реализации проекта «протал-
киваются» чьи-то очень далекоидущие личные 
интересы и амбиции, и для его обслужива-
ния моя самостоятельность стала мешать», 
Вилнис Рейнбергс таким прогнозируемым раз-
витием событий в Вентспилсе в принципе не 
удивлён, хотя чисто по-человечески верил, что 
с ним такое не случится.  

ОПЫТ И СОВЕТ ОТЦА 
«Позднее я испытал и то, что с помощью 

различных обоснований были отклонены и 
мои предложения по упорядочению городской 
инфраструктуры, созданию новых производств 
и в плане поддержки спортивной сферы, хотя 
самоуправление официально приглашало 
вентспилчан их высказать. Они позднее были 
реализованы уже под именем другого инициа-
тора. Это в коридорах местной власти приня-
то называть оправданием неудачника, однако 
со временем такой, практикующийся с опре-
деленной целью стиль руководства опроти-
вел. Перегруженность вызвала и проблемы со 
здоровьем, и после восьми лет, проработан-
ных в должности директора, договорились с 
думой – прервать трудовые отношения. Вроде 
как затёртое выражение ушедших с должно-
сти, что многое из запланированного оста-
лось нереализованным, но кому-то именно 
это, видимо, было выгодно.     

Сейчас полученные в высшем учебном 
заведении знания, которые дополнены дей-
ствительно огромным практическим опытом 
и международными контактами, а также полу-
ченные на зарубежных семинарах знания по 
установке отопительных котлов и производ-
ству теплоэнергии использую на основанном 
мною самим ООО “BIO apkures serviss”. Мы 
предоставляем услуги фирмам и домовла-
дельцам по всей Курземе. Обходимся без 
рекламы, так как отзывы о хорошем качестве 
идут впереди нас, у более десяти профессио-
налов работы всегда полные руки. 

Отдельный рассказ был бы о хобби, для 
которых сейчас остаётся больше времени, но 
занятия спортом я к ним не причисляю, это 
мой образ жизни», Вилнис разрабатывает ногу 
после недавней операции колена, так как есть 
мысль – показать пример в занятиях спортом 
еще и правнукам. 

Вилнис Рейнбергс у построенного им дома, который внутри является настоящим  
шедевром современного теплоснабжения. 

Жена Вилниса Жанна (рисунок неизвестного  
литовского художника во время поездки  
на отдых). С родителями и сестрой в Валдемарпилсе. 



№. 33 (76)  31 авг уста 2018 года Культура  /  7
Отведайте 
разносолов 
вентов!

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

У же 16-й год в 
Приморском 
музее под 
о т к р ы т ы м 
небом состо-

ится «День волостей» (в 
воскресенье, с 11:00), и в 
этот день в Вентспилс съе-
дутся со всех окрестных 
волостей, чтобы похва-
литься своими ремеслен-
ными и кулинарными изде-
лиями, а также от души 
потанцевать под руковод-
ством представителей тан-
цевальных коллективов 
края. В концерте примут 
участие сестры Легздини 
из Земгале, Доротея Лоча 
из Германии, а также 
ансамбль сениоров – 
аккордеонистов «Аккорд» 
из Салдуса. 

«Отведайте разносо-
лов вентов!» – таков девиз 
«Дня волостей» в этом 
году. По словам организа-
торов мероприятия – кра-
евого женского общества 
«Спарни», особое место 
будет отведено рецеп-
там предков, будут раз-
личные вкусные блюда, 
супы, хлеб, пироги, мед, 
пирожные, рыба, молоч-
ные продукты и напит-
ки. Например, многие ли 
из вас пробовали колба-
су из кролика? Конечно, 
будут и различные творче-
ские мастерские, катание 
на лошадях, можно будет 
познакомиться с такими 
ремеслами, как мастер 
художественной ковки, 
плетельщик, ткач и др.  

Если вы отдыхаете вме-
сте с младшими члена-
ми семьи, то недалеко – 
Детский городок, где в вос-
кресенье с12:00 также нач-
нется большой праздник. 
По случаю начала учебно-
го года состоится веселое 
игровое представление 
для детей о том, как Пеппи 
начала ходить в школу. 
Будут и другие развлече-
ния, после которых можно 
отправиться в музей.  

Любители спорта с 
нетерпением ждут вечера 
субботы, чтобы отправить-
ся на главный стадион, где 
ожидается важная дуэль 
– ФK «Вентспилс» примет 
лидеров «RFS». На кону 
золотая медаль. Сейчас 
команды разделяют шесть 
очков, а в случае побе-
ды – хорошие перспекти-
вы, чтобы завоевать золо-
тые медали. По крайней 
мере, стабилизировать 
свои позиции среди меда-
листов. Приходи и поддер-
жи! 

Если оглянуться и посмотреть на восьмидесятые годы 
минувшего столетия в целом, то они напоминают лет-
ний день, которые в нашем изменчивом климате случа-
ются достаточно часто; проснувшись утром, за окном мы 
видим пасмурное, свинцовой тяжести небо, с которого 
капает надоедливый дождь, в обед поднимается сильный 
ветер, смешивающий землю с небом, а вечером на небо-
склоне появляется такое яркое солнце, что глаза слепит… 

Вне всяких сомнений, 
1 сентября – главное 
событие недели как для 
маленьких и больших 
вентспилчан, так и для 
их бабушек и дедушек. К 
тому же, в этом году этот 
день выпадает на суббо-
ту – прекрасная возмож-
ность провести празд-
ник всем вместе. Однако 
«Ventspilnieks.lv» хотела 
бы обратить внимание 
читателя еще на четыре 
интересных события – 
на любой вкус и для раз-
ного возраста. 

Потрясающие восьмидесятые 

T акова могла бы быть поэтически-эмоциональная характеристи-
ка восьмидесятых, завершившихся таким известным и дорогим 
сердцу каждого латыша событием – Атмодой. Но если спустить-
ся с небес душевного подъема на грешную землю, то можно ска-
зать совсем коротко – мы выжили! Потому что скорость, с кото-

рой пустели магазины (процесс, начавшийся еще в 70-е), набирала оборо-
ты, дефицитом стало почти все. В памяти всплывает картина: гастроном в 
1985 году, витрина для мясных продуктов совершенно пуста, на прилавке 
– огромная жестяная банка с засохшей томатной пастой, на полках – ряды 
самого дешевого маргарина и консервов «Рыбные тефтели в томатном 
соусе» (соус мы съедали сами, тефтели отдавали котам). В хлебном отде-
ле – кирпичики ржаного хлеба и, если повезет, батон белого хлеба. Там же 
крутится стайка женщин разного возраста с фанатичным блеском надеж-
ды в глазах – прослышали, что привезут колбасу, а может, еще и масло… 

Если говорить о домах и квартирах того периода, то тут, так сказать, 
народ жил на «старых жировых запасах», то есть использовалось то, что 
удалось приобрести ранее, потому что любая хоть сколько-нибудь прилич-
ная мебель или предмет бытовой утвари стали дефицитом, или люксовым 
товаром. Достать можно было, но только «по блату». Это если какой-нибудь 
родственник или хороший друг работал в торговом управлении или хотя бы 
в обществе потребителей. Для того чтобы обеспечить трудящихся товарами 
повышенного спроса (выражение из официальной лексики того времени), 
на рабочих местах записывали тех, кто желал приобрести, скажем, телеви-
зор, диван или электрические кофемолки рижской фабрики «Страуме». И 
затем руководство учреждения получало официальное сообщение от соот-
ветствующего магазина: «Ваши сотрудники могут приобрести один телеви-
зор, одну кофемолку и одну газовую плиту». Если желающих было больше, 
приходилось устраивать лотерею. Кстати, разыгрывали и книги, которые 
тоже были дефицитом.

А еще стояли очереди возле магазинов. Да еще какие! Более сотни чело-
век в течение нескольких суток ждали, когда «выбросят» теплые куртки, 
сапоги или кухонные шкафчики. Стоявшим на руке записывали номерки, 
чтобы никто не попал без очереди. 

Назло всему описанному, голыми люди не ходили. Какую-то одежду, 
например, в универсаме «Космос» («Огрский трикотаж»), можно было раз-
добыть до самого конца восьмидесятых, как и какие-то ткани. В начале вось-
мидесятых очень многие женщины шили сами или отправлялись в ателье: в 
Вентспилсе – в дом бытовых услуг на улице Динамо (ныне Александра). Со 
второй половины семидесятых в моде были длинные юбки и платья, кото-
рые украшали рюшами, воланами, оборками и кружевами, а также искус-
ственные цветы. В Вентспилсе в «бытовых услугах» работали настоящие 
мастерицы – с безупречным вкусом и филигранным мастерством. Многим 
нравилось мини, особенно юным модницам. Одной из самых модных тка-
ней того периода был вельвет, который в начале десятилетия можно было 
купить в магазинах. Правда, был он грубоват – производства СССР. Однако 
заграничные вельветовые брюки коричневого или темно-синего цвета счи-
тались такими же шикарными, как и джинсы, о которых мечтали представи-
тели всех поколений. К стилю того времени относятся и длинные, широкие 
джемперы и куртки с ремешками, длинные вязаные шарфы, вязаные бере-
ты и совсем маленькие, прилегающие к голове шапочки. Более консерва-
тивные дамы и ответственные сотрудницы предпочитали репрезентабель-
ные шапки из шкурок норки и лисицы. 

В конце семидесятых самой модной дамской прической был «сессон», и 
половина женщин того времени именно с ней и перешагнули рубеж ново-

го десятилетия. Вновь актуальными стали прически на длинных волосах и 
локонах средней длины. Более длинноволосыми стали и мужчины; здесь 
можно вспомнить красиво уложенную прическу Виктора Лапченокса, а 
также длинноволосых Гунтиса Вейтса («Кредо») и Юриса Кулакова. Даже 
школьники стали носить более длинные волосы – к ужасу учителей старой 
гвардии. 

В восьмидесятые былые вечеринки в клубах и домах культуры стреми-
тельно сменили дискотеки. Под живую музыку танцевали только в отдель-
ных ресторанах и кафе. К тому времени у латышей уже было столько своей 
музыки – шлягеров, рока, кантри и др., что ее хватило бы на сотни дискотек. 
Песни того времени до сих пор популярны как в оригинальном исполнении, 
так и в обновленных версиях, и, как бы это ни было удивительно, хиты вось-
мидесятых узнает, даже любит и может исполнить молодежь нового века. 

Вспоминая те годы, можно сказать, что музыка восполняла все то, чего 
не хватало. «Мы насыщаемся друг другом, а не продуктами питания…» – 
это также слова популярной песни того времени. Да, песня в то время не 
только заменяла колбасу, которую было не достать, но и могла вызвать 
почти революцию! Каждый, кто помнит восьмидесятые, вспомнит и леген-
дарный концерт группы «Перконс» в Огре и раскуроченный вагон электрич-
ки. Хулиганство – сказали тогда. Сегодня кажется, что была и еще какая-то 
причина, было нечто, что просилось наружу, пусть и в социально неприем-
лемой форме. Может быть, именно прекрасная латышская музыка вось-
мидесятых, слова песен (которые так сильно отличаются от современных) 
помогли нам выжить и дожить до Атмоды – практически без продуктов 
питания и кое-как одетым. Ведь и Атмоду мы встретили и выжили со сво-
ими песнями. 

А потом пришло время талонов. Старшее поколение, пережившее войну, 
называло их «карточками». Первыми появились талоны на сахар (по кило-
грамму в месяц), затем последовали талоны на вино, водку и сигареты. В 
1989 году вместо маленьких бумажек населению выдали большие бумаж-
ные листы с пронумерованными клеточками. Предъявив квадратик с соот-
ветствующим номером, можно было приобрести килограмм крупы, муки, 
перловки, маленькую пачку кофе, кусочек мыла или пачку стирального 
порошка. Те, кто не курил, обменивались с курильщиками своими талонами 
на сигареты, получая взамен талоны на мыло и сахар, аналогичным обра-

зом действовали и люби-
тели алкоголя. 

И все же странно! В 
магазинах не было ниче-
го, за талоны можно было 
купить самую малость, а 
в праздники столы были 
уставлены! Конечно, без 
икры, лосося и сервелата 
(только в спецмагазинах, 
только ветеранам войны 
и номенклатуре компар-
тии), но пусть кто-нибудь 
скажет, что был на свадь-
бе и остался без карбо-
нада и кусочка торта! И 
ничего, что шампанское 
пили из стаканов для ком-
пота, а водку – из кофей-
ных чашек, как, декла-
рируя воздержание как 
норму жизни, навязал 
бывшим народам СССР 
«генсек» компартии 
Горбачев. На самом деле, 
восьмидесятые были 
прекрасными годами, 
годами проверки народа 
на прочность и потрясаю-
щих перемен. 
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Рекордное лето 
продолжится
На следующей неделе продолжится мете-
орологическое лето, его продолжитель-
ность впервые в истории страны достиг-
нет четырех месяцев. На сегодняшний 
день рекорд принадлежит 1967-му, 2002-
му и 2009 г., когда по-летнему теплая 
погода стояла до 10–12 сентября. 

Педагогам увеличат 
зарплату
С сентября минимальная зарплата педа-
гогов увеличится на 30 евро за ставку 
и составит 710 eвро. В течение недели 
предстоит найти в бюджете Министерства 
образования и науки дополнительные 
средства, а остальная сумма будет взята 
из программы бюджета на непредвиден-
ные обстоятельства. Всего на четыре 
месяца этого года нужно 6,7 млн евро.

Принят новый порядок 
организации услуг 
здравоохранения 
Правительство без существенных возра-
жений поддержало разработанный новый 
порядок организации услуг здравоохране-
ния и оплаты, который предполагает вне-
сение существенных изменений, в том 
числе, сократить время, в течение кото-
рого карета скорой помощи должна при-
быть по вызову в город республиканско-
го значения. 

Процессы 
неплатежеспособности: 
обнаружены 
подозрительные действия 
Эксперты при Совете юстиции пришли к 
выводу, что несколько судей оказались 
нечестными. Вероятно, заявители про-
цессов неплатежеспособности намерен-
но пытались добиться рассмотрения дела 
у подозреваемых судей, которые, в свою 
очередь, принимали решения в пользу 
заявителей, откровенно нарушая закон 
или выбирая благоприятную для заявите-
ля интерпретацию в спорных случаях. 

Eвропейская авиакомпания 
планирует базироваться 
в Латвии 
Одна из европейских авиакомпаний 
вскоре планирует открыть в Латвии сер-
висный центр, однако названия компа-
нии руководитель Агентства инвести-
ций Арнис Озолс раскрывать не стал. 
Предположительно в центре будут заня-
ты более ста работников. Латвия все еще 
остается привлекательной для инвесто-
ров, о чем свидетельствует как появле-
ние в стране шведской компании «IKEA», 
так и другие грандиозные инвестицион-
ные проекты.  

Придется отказаться 
от вытяжек 
Новые правила пожарной безопасности 
предполагают, что с 1 января 2019 года 
владельцы квартир должны будут ликви-
дировать кухонные вытяжки с выходом в 
вентиляционную шахту. Для того чтобы 
выполнить данное требование, можно 
совсем отказаться от газовой плиты, 
выбрать вытяжку с угольными фильтра-
ми или, согласовав строительный проект, 
сделать отдельный вывод трубы. 

В банковском секторе – 
стабильность 
В целом в латвийском банковском сек-
торе с 2014 года царят стабильность и 
порядок, заявила после своего визита 
в Латвию председатель Совета по над-
зору Европейского центрального банка 
Даниэль Нуи. 

Участвует в Генеральной 
ассамблее
Исследователь Вентспилсского меж-
дународного радиоастрономиче-
ского центра Юрис Фрейманис уча-
ствует в Генеральной ассамблее 
Международного астрономического 
союза в Вене. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ
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можно или нельзя участвовать в рекламных 
кампаниях, а также о чем министерствам 
можно информировать и что рекламировать 
в предвыборный период.

Ключевое слово — «будущее». По словам 
представительницы БПБК, можно сделать 
вывод, что сейчас министерствам ничто не 
запрещает делать такие рекламные кампа-
нии. «Единственное — этическая сторона: в 
какой степени это можно или нельзя делать. 
Надо смотреть, какими целями они могут 
обосновать свои рекламные кампании и на 
сколь долгое время они планируются», — 
говорит Яунскунга.

«Обвинять сейчас кого-то в нарушении 
было бы неправильным. Это нужно было 
решать своевременно, а если этого не дела-
лось, то теперь можем дискутировать об 
этом и готовить новый Сейм, чтобы дискус-
сии возобновились, чтобы было выслушано 
обоснование и найдено решение», — про-
должает Яунскунга.

Следует отметить, что, по словам БПБК, 
если в кампаниях, в которых можно усмот-
реть «прославление партии», используются 
административные ресурсы министерств, то 
это считается нарушением. Однако контро-
лирующим учреждениям это очень трудно 
доказать, так как всегда следует оправдание: 
мы информируем общественность!

ПОЧЕМУ МИНИСТРОВ 
НЕ СТАВЯТ «В РАМКИ» В ПЕРИОД 
ПРЕДВЫБОРНОЙ АГИТАЦИИ?

Яунскунга согласна с тем, что выше-
сказанное означает, что в отношении воз-
можности министров агитировать в пред-
выборный период есть дыра в законе. 
Представительница БПБК помнит, что бюро 
минимум дважды пыталось инициировать 
дискуссию о необходимости изменить роль 
министров в период предвыборной агитации. 
Однако идеи БПБК не находили поддерж-
ки у правительства. Она считает, что, может 
быть, после этих выборов в Сейм будут 
зафиксированы новые тенденции такие, как 
возможное «влияние министров» на изби-
рателя, что актуализирует необходимость 
регулировать роль министра в предвыбор-
ный период.

«КРАСНАЯ ЛИНИЯ». 
ГДЕ ОНА ПРОХОДИТ?

На данный момент четкой «крас-
ной линии» в рекламировании себя нет. 
Министерства могут исполнять свои пря-
мые обязанности, информировать обще-
ственность и в то же время участвовать в 
рекламных кампаниях. «Лишь за 30 дней до 
выборов депутатам запрещено участвовать 
в кампаниях, которые инициировало како-
е-либо министерство или муниципалитет, 
так как тогда она будет считаться скрытой 
агитацией. А до этих 30 дней данный вопрос 
«можно свободно интерпретировать», — 
отмечает Яунскунга.

Представительница БПБК обращает вни-
мание на то, что такую возможную агита-
цию со стороны министров легко распоз-
нать, если в ней прямо упоминаются партии, 
а также члены этих партий или компонен-

Агитируем, но «этично», или 
Влияние министров на выборы в Сейм

ты, то есть логотип партии, которые можно 
ассоциировать с предстоящими выборами 
в 13-й Сейм.

«Конечно, пока не будет жесткого регу-
лирования, нам как контролерам будет 
очень трудно бороться с этим и говорить, 
что «есть нарушение». Здесь вопрос и к 
Государственному контролю: насколько 
целесообразны такие рекламные кампании? 
На это надо смотреть шире — в масштабе не 
только БПБК, а всего государства», — счита-
ет Яунскунга.

Представительница БПБК согласна с тем, 
что для того чтобы контролировать эту ситу-
ацию, правительство должно принять регу-
лирование. «Очень хорошо, что жители и 
представители других партий бьют трево-
гу, обращают внимание на происходящее. 
Избиратель анализирует, насколько этично 
или неэтично какая-либо партия и ее пред-
ставители поступают, и таким образом дела-
ет свой выбор в пользу той или иной партии».

Можно сделать вывод, что жители сами 
должны определять, что министры «скарм-
ливают» обществу — рекламу или все-та-
ки информационные сообщения, поскольку 
правительство до сего дня не считало нуж-
ным, чтобы и министры несли политическую 
ответственность и соблюдали «принципы 
честной конкуренции».

КАМЕНЬ ПРЕТКНОВЕНИЯ; 
ПОЛИТИЧЕСКИЕ ТРЮКИ ИЛИ 
«ЧЕСТНЫЙ ИНФОРМАЦИОННЫЙ 
ПОТОК» ОТ МИНИСТРОВ

«Если говорить о кампаниях министерств, 
то, может, «камнем преткновения» является 
как раз то, что министерства вообще дела-
ют кампанию в этот период предвыборной 
агитации. Поэтому всегда возникает опасе-
ние, что кампании умышленно направле-
ны на скрытую саморекламу», — отмечает 
Яунскунга.

Она говорит, что в будущем, если удаст-
ся ограничить роль министров, важно раз-
работать механизм, как министрам рабо-
тать в эти периоды предвыборной агита-

ции, чтобы продолжать выполнять свои пря-
мые функции — информировать обществен-
ность об актуальных темах правительства. 
«Необходимо сохранить министерствам воз-
можности работать так, чтобы они могли 
информировать общественность о послед-
них событиях».

Также Яунскунга обращает внимание на 
то, что необходимо более четкое регулиро-
вание — в какой степени министры могут 
быть «публичными», а также какие прямые 
обязанности они выполняют в предвыбор-
ный период, если одновременно являют-
ся кандидатами в депутаты. «У них свои 
повседневные дела, хобби, свой взгляд на 
вещи, о которых они дискутируют публич-
но, дают интервью. Очень трудно отделять 
рабочие обязанности от предвыборной аги-
тации. Когда депутаты дают интервью о 
своих рабочих обязанностях, то они воспри-
нимаются критично — в них ищут признаки 
скрытой агитации. Если депутатские интер-
вью причислять к партийным расходам, то 
будет хаос: никто не сможет нигде публично 
появляться и давать интервью».

Пока нет жесткого инструмента для кон-
троля роли министров в агитационный пери-
од, общественность и другие партии нахо-
дятся в «роли няни». Следует помнить, что в 
Латвии нет беспартийных министров, и если 
замечено агитационное нарушение со сто-
роны министров, то желательно сообщать 
БПБК, чтобы до ушей правительства могло 
дойти то, что министры, возможно, использу-
ют свою роль в предвыборный период.

Напоминаем, что с 9 июня начался 
120-дневный период предвыборной агита-
ции. При размещении материалов предвы-
борной агитации в электронных СМИ (в теле- 
и радиопрограммах, в прессе, в интернете), 
в публичных местах и изданиях предвыбор-
ной агитации необходимо указывать, что это 
политическая реклама, кто агитирует и кто 
оплачивает. Скрытая реклама запрещена 
Законом о предвыборной агитации. 

Симона Шьядите,
www.bnn.ru

при выдаче другого депутата», — написал в 
Twitter начальник БПБК.

А Индулис Эмсис тем временем нашел 
отличную «отмазку», он утверждает, что 
информацию об уголовном процессе в отно-
шении Аскольда Клявиньша получил, как он 
сам выразился, в результате аналитической 
работы. «Я это вычислил по тем новостным 
крупицам, которые собрал в СМИ, следя за 
событиями, и благодаря некоторыми хоро-
шими друзьями, которые мне рассказали, 

СЗК в тени кризиса доверия
 Окончание. Начало на 1 стр. что изымаются какие-то бумаги из учрежде-

ний. Это просто аналитическая работа, назо-
вем ее так», – сказал телепередаче Ziņu Top 
5 Эмсис, не уточнив однако, кто эти друзья и 
из каких учреждений изъяты документы.

Член Латвийской «зеленой» партии, вхо-
дящей в состав СЗК, отметил, что он сво-
бодный гражданин, который не подписы-
вал никаких документов о неразглашении 
информации.

Но самое интересное, что следо-
ватель по делу Клявиньша обратился в 
Генпрокуратуру по поводу возможного раз-
глашения информации. Генпрокуратура 

проводила проверку, но 2 июля решила 
отказать в начале уголовного процесса для 
расследования по факту злоупотребления 
служебным положением и разглашения све-
дений, полученных в ходе досудебного уго-
ловного процесса.

Так сказать, спите спокойно, господа, 
никто этого действительно неприятного и 
очень «чувствительного» для СЗК дела не 
коснётся и дальше расследовать его не 
будет. А избиратель уже в течение несколь-
ких месяцев его забудет, точно так же, как 
он забыл ни об одном допущенном другими 
политиками непотребстве. 
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Жолнерович – чемпион 
На прошедшем в Пилтене чемпиона-
те Латвии победителем на дистанции 
в 10 км стал спортсмен вентспилс-
ской олимпийской сборной Валерий 
Жолнерович, который пробежал дис-
танцию за 30 минут и 15 секунд. 
Латвийский рекордсмен в марафоне 
и полумарафоне В. Жолнерович на 
55 секунд опередил Рейни Хартмани. 
Чемпионкой среди женщин стала 
Елена Прокопчук, финишировавшая 
за 35 минут и 32 секунды и обошедшая 
Карину Хелмане-Сороченкову и Лелде 
Нейманде. 

ФK «Вентспилс» отступил 
на третье место 
Вентспилсские футболисты в очеред-
ной игре чемпионата Высшей лиги 
Латвии со счетом 0:1 уступили «Рига 
FC», к тому же, на стороне вентспил-
чан было численное преимущество, но 
на 73-й минуте они не смогли реализо-
вать 11-метровый. После этого пора-
жения вентспилсский клуб отступил на 
третью позицию – 37 очков в 19 играх. 
У «Рига FC» и лидеров – RFS, соот-
ветственно, 30 и 43 очка, а также игра 
в запасе. 

Триумф латышек 
на вентспилсском этапе 
На Вентспилсском стадионе пляж-
ного волейбола прошел последний 
этап чемпионата Латвии «Ergo Open 
2018», который одновременно являл-
ся и этапом Зональной волейболь-
ной ассоциации Восточной Европы. 
Победительницами среди женщин 
стали латвийские спортсменки Алисе 
Леце и Анастасия Кравченока. В 
финальных соревнованиях у мужчин 
Михаил Самойлов и Матисс Габдуллин 
проиграли дуэту из Беларуси. 

Побит рекорд Латвии 
На чемпионате Европы по стрельбе по 
правилам «Precision Pistol competition 
1500» Улдис Яунспрогис в дисциплине 
«150 выстрелов» из возможных 1500 
очков набрал 1432, установив новый 
рекорд Латвии. 

Вентспилсский кубок 
по керлингу отправился 
в другую страну 
В Вентспилсе прошел уже 17-й между-
народный турнир по керлингу, в кото-
ром на сей раз участвовали 20 команд, 
и городской кубок завоевала объе-
диненная команда керлингистов из 
России и Беларуси, которая сумела 
одержать победу во всех играх. Второе 
место и серебряный кубок достались 
мужской сборной из Литвы. На третьем 
месте – объединенная команда Дании, 
Шотландии и Латвии. 

У сениоров – 
более 60 медалей 
На открытом чемпионате Балтийских 
стран, который прошел в Бауске, и 
чемпионате Латвии по легкой атлети-
ке вентспилчанам-ветеранам удалось 
завоевать более 60 медалей. Для мно-
гих из них это стало последней про-
веркой на прочность перед участием в 
чемпионате мира, который состоится в 
сентябре в Испании. 

На этот раз – две победы 
на чемпионате Латвии 
На прошедшем в Угале чемпионате 
Латвии по велотриалу в классе начи-
нающих победу одержала Наталия 
Жубуре из Попе, а в классе «Интерс» 
лучшим стал Робертс Андершмитс из 
Пузе. В классе экспертов серебряным 
призером стал Маркус Карницкис из 
Пузе, а вот в элитном классе весь пье-
дестал заняли спортсмены из Усмы и 
Угале – Арвис Дермакс, который одер-
жал убедительную победу и оставил 
позади Ансиса Дермакса и Марциса 
Мейерса. 

КОРОТКО О СПОРТЕ

Для части латвийских семей этот сентябрь станет особенным – их дети впервые отправятся в школу. В то время как у старших школь-
ников уже сформировался свой школьный ритм, у первоклассников и их родителей впереди много новых впечатлений и радост-
ное волнение. Дети становятся все более самостоятельными, и многим родителям кажется, что пришло время для покупки первого 
мобильного телефона. Но все чаще в обществе слышатся сомнения, действительно ли первокласснику требуется телефон и не ста-
нет ли он для ребенка лишним соблазном и препятствием для правильного развития.  

Нужен ли ребенку вместе с первой школьной 
сумкой и первый мобильный телефон

Е сли взглянуть на вопрос с психо-
логической точки зрения, то мно-
гое зависит от эмоционального 
состояния ребенка и его навы-
ков, но главным образом все же 

– от умения родителей подготовить малень-
кого человека к использованию телефона. 
Это такой же навык, требующий освоения, 
как и любой другой. Если мы хотим, чтобы 
наш ребенок научился ездить на велосипеде, 
нужно показать, как это делать, и поначалу 
присматривать, чтобы он не падал и не полу-
чал травмы, чтобы научился вовремя тормо-
зить и соблюдать правила дорожного дви-
жения. Так же и с телефоном – ободранные 
коленки, скорее всего, не грозят, но и здесь 
есть свои правила использования и ситуации, 
в которых необходимо обращаться за помо-
щью, чтобы ребенок был в безопасности и не 
приобрел нежелательных привычек.

И РОДИТЕЛИ СПОКОЙНЫ, 
И РЕБЕНКУ ХОРОШО? 

Главный аргумент родителей, которые 
приобретают первокласснику телефон, – воз-
можность связаться с ним в любой момент, 
что особенно актуально, если ребенка нужно 
после школы вести на различные факульта-
тивные занятия. Но в таком случае нужно 
помнить о том, что основная функция теле-
фона – быть средством связи, именно для 
этого его и нужно использовать. Во время 
уроков нет необходимости использовать 
телефон с этой целью, и некоторые школы 
в правилах внутреннего распорядка стро-
го ограничивают использование мобильных 
телефонов и смартфонов. Если ребенок чув-
ствует себя хорошо, успешно принимает уча-
стие в школьной жизни, уверен в себе, не 
испытывает излишнего беспокойства, то он 
спокойно может обойтись без телефона, и, 
возможно, это устройство требуется лишь 
для спокойствия родителей.  

Однако есть случаи, когда, вероятно, 
телефон может помочь ребенку чувствовать 
себя более уверенно. Осознание того, что в 
любой момент можно позвонить родителям, 
может уменьшить беспокойство. Но в таком 
случае с ребенком обязательно нужно пого-
ворить, когда он может звонить, чтобы это 
не происходило непрерывно без конкрет-
ной причины. Важно с самого начала нау-
чить ребенка пользоваться телефоном со 
всей ответственностью, по необходимости 
и соблюдая умеренность. Для того чтобы 

избежать ситуации, когда 6–7-летние дети в 
телефоне в основном играют в игры и сни-
мают видео, родителям следовало бы пока-
зать приложения, соответствующие возрасту 
и интересам ребенка. Вне всяких сомнений, 
если с умом использовать смартфоны, они 
могут стать хорошими помощниками в разви-
тии талантов ребенка и в учебе. Существует 
множество приложений, которые дети могут 
использовать, чтобы осваивать иностран-
ные языки, развивать логическое мышление, 
учиться играть на музыкальных инструмен-
тах или рисовать. 

Также взрослым необходимо учитывать 
тот факт, что по мере взросления ребен-
ка все более актуальным для него стано-
вится общение со сверстниками, и в наши 
дни нередко оно происходит в значитель-
ной мере именно в виртуальной среде. Для 
школьников важна переписка, участие в раз-
личных виртуальных группах. Если полно-
стью изолировать детей от этого мира, они 
могут почувствовать себя отвергнутыми. 

СЕМЬ ИЛИ ДЕСЯТЬ ЛЕТ? 
Нет определенного возраста, когда детям 

было бы рекомендовано начинать исполь-
зовать мобильный телефон. Оптимальный 
период – обучение в начальной школе, одна-
ко важно, чтобы родители поняли, что их 
ответственность не заканчивается с приобре-
тением телефона. При помощи мобильного 
телефона ребенок оказывается в новом для 
него виртуальном мире, в котором скрыва-
ются новые возможности, соблазны и риски, 
поэтому важно внушить ему чувство ответ-
ственности и подготовить его. Обсудите, како-
ва цель использования телефона, как пользо-
ваться им ответственно и безопасно.  

Самым лучшим подспорьем могут стать 
семейные правила пользования телефоном, 
которые соблюдают сами родители, показы-
вая пример и приучая ребенка к ответствен-
ности. Родители могут договориться с ребен-
ком об отдельных условиях: например, во 
время еды телефон отложить в сторону, не 
брать его с собой в туалет и спальню, пользо-
ваться электронными устройствами не более 
двух часов в день и т. п., но очень важно, 
чтобы родители были последовательны и 
сами не нарушали установленных правил. 

KОГДА ПОМОЩЬ НЕОБХОДИМА 
РОДИТЕЛЯМ 

Познакомить ребенка с цифровой сре-

дой – нелегкая задача. Это подтверждает 
тот факт, что приблизительно третья часть, 
или 32%, опрошенных родителей школьни-
ков признали, что недостаточно обсуждали 
с детьми основные принципы использования 
технологий или то, что они не соблюдаются. 
В таком случае закономерно, что позднее, 
по мере взросления ребенка, все чаще воз-
никают ситуации, когда проблемы связаны с 
чрезмерным использованием электронных 
устройств или недостаточной осторожностью 
в виртуальной среде. 

Хорошим помощником для родите-
лей могут стать разработанные специа-
листами материалы. В этом году боль-
шая часть первоклассников и ребят из 
подготовительных групп детских садов в 
сентябре освоят основы ответственного 
использования технологий при помощи 
учебного материала «Mobilais gudrinieks» 
(«Мобильный умник»), который создала 
группа «Инициатива “Amigo” для счастли-
вых семей» в сотрудничестве со школьным 
психологом Сабиной Вилциней. В материа-
ле в простой и доступной для детей форме 
освещены вопросы и ситуации, которые 
родителям стоит обсудить с детьми, только 
начинающими использовать свой мобиль-
ный телефон. 

СЕМЬЯ В ПРОТИВОВЕС ТЕЛЕФОНУ
Безусловно, со временем ребенку понадо-

бится мобильный телефон. Если использо-
вать его с умом, то он может стать верным 
помощником в учебе и различных жизнен-
ных ситуациях. Поэтому важно подготовить 
ребенка еще до момента осуществления 
покупки устройства. Нужно лишь помнить, 
что телефон «затягивает», многие дети начи-
нают проводить возле него все больше вре-
мени. Качественное времяпрепровождение 
с семьей поможет уберечь ребенка от чрез-
мерного увлечения технологиями. Сыграйте 
вместе в какую-либо настольную игру, приго-
товьте вместе что-нибудь вкусное, отправь-
тесь на прогулку, займитесь спортом, музы-
кой, конструируйте и делайте другие инте-
ресные вещи, которые уберегут детей и вас 
самих от чрезмерного увлечения миром циф-
ровых технологий, чтобы телефоны выпол-
няли свою основную функцию – являлись 
средством связи. 

Лига Тумашова, 
психолог, вестник «Инициативы 
“Amigo” для счастливых семей»

ПОЛЕЗНЫЕ ГРИБЫ В ЛАТВИИ
Другие грибы, произрастающие в наших 

лесах, не только ценный продукт питания, 
они способствуют и укреплению здоровья. 
Например, считается, что регулярное упо-
требление в пищу белого гриба способствует 
профилактике онкологических заболеваний. 
Рекомендуется он и при стенокардии, а также 
туберкулезе. Активные вещества, содержащи-
еся в белом грибе, повышают тонус организ-
ма, улучают деятельность сердечно-сосуди-
стой системы, снижают вероятность желудоч-
но-кишечных заболеваний. Маслята содер-
жат активные вещества, которые помогают 
уменьшить головную боль, боли при подагре 
и проч. В свою очередь, горькушки и рыжи-
ки регулируют деятельность желудочно-ки-
шечного тракта. В состав рыжиков входит 
антибиотик, который препятствует развитию 
туберкулеза. Лисички, которые появляются на 
рынке раньше и чаще всего, содержат много 
минеральных веществ, микроэлементов и 
различные витамины. Например, концентра-
ция витамина C в лисичках ненамного ниже, 
чем в цитрусовых, черной смородине и чесно-
ке. Минеральные вещества, содержащиеся в 
этих грибах, оказывают положительное влия-
ние на деятельность легких и мозга, укрепля-

Здоровье в корзинке! Лечебная сила грибов
 Окончание. Начало на 1 стр. ют сердце и зрение, а также улучшают состо-

яние кожи. Лисички также содержат поли-
сахариды. В отношении лечебного эффекта 
самой действенной составной частью полиса-
харидов считается хиноманноза – вещество, 
губительно действующее на гельминтов и их 
личинки. 

НЕ ПРИКАСАЙТЕСЬ 
К НЕИЗВЕСТНЫМ ГРИБАМ

Если съедобные грибы наделены различ-
ными полезными и даже лечебными свойства-
ми, то несъедобные, ядовитые грибы способ-
ны очень быстро отправить на тот свет. 

Правила безопасности при сборе грибов 
известны давно, однако в течение года многи-
ми они, неизвестно почему, забываются. 

Итак, заповедь грибника номер один – не 
прикасаться к незнакомым грибам! Нарушение 
этого простого правила может быть чревато не 
только тяжелым отравлением, но и леталь-
ным исходом. 

Стоит воздержаться также от сбора ста-
рых и поврежденных грибов, так как в них 
уже происходит процесс разложения. Нельзя 
собирать и те грибы, которые растут вблизи 
крупных дорог или свалок вредных веществ. 
Так как грибам присущи прекрасные абсор-
бирующие свойства, они могут содержать 
большое количество ядовитых веществ из 

внешней среды, что в результате приведет к 
отравлению. 

СИМПТОМЫ ОТРАВЛЕНИЯ 
И ПЕРВАЯ ПОМОЩЬ

Первые симптомы отравления могут поя-
виться в течение одного-двух часов после 
того, как гриб был съеден. Самые частые сим-
птомы – слабость, тошнота, рвота, усилен-
ное потоотделение, головокружение и боли в 
животе. 

Если проявляются подобные симптомы, 
очень важно очистить желудок. Нужно сле-
дить, чтобы пострадавший пил много жидко-
сти – четыре-пять стаканов воды, необходимо 
растворить в полулитре воды чайную ложку 
питьевой соды. Можно также приготовить 
легкий раствор марганцовки. Затем нужно 
вызвать рвоту, надавив на корень языка. Для 
того чтобы сохранить солевой баланс в орга-
низме, необходимо пить чай или немного под-
соленную воду. Ноги нужно держать в тепле. 

При первых симптомах отравления сле-
дует незамедлительно обратиться за меди-
цинской помощью. Ни в коем случае нель-
зя заниматься самолечением! Нужно также 
сохранить и показать медикам остатки гри-
бов. Это позволит скорее определить токси-
ны и оказать более эффективную помощь 
пострадавшему. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Kaждый, кто хоть раз сидел за школьной партой, знает: если пер-
вый школьный день выпадает на 3 сентября – это праздник. Да-да, 
два дополнительных выходных, казалось бы, не много. Во всяком 
случае, на фоне каникул, длившихся три месяца. Но вы же сами 
знаете, как важны именно последние выходные, когда счет идет 
уже не на дни, а на часы… Как бы то ни было – первый школьный 
день наступил. И пришло время для традиционных поздравлений 
– школьникам, их родителям, педагогам, студентам и преподавате-
лям ВУЗов. 

Быстро лето пролетело, наступил учебный год!
ние «репрессивное» – оценки, контрольные работы, экзамены, то есть 
помимо внутреннего контроля существует еще и строгий взгляд препо-
давателей. А это, как известно, может быть серьезным мотиватором… 
Поэтому надежд на то, что исполнятся обеты школьников взобраться 
на гору знаний, определенно, больше, чем вероятность со 2 января 
начать утренние пробежки, согласно данному себе перед Новым годом 
обещанию. 

Нынешнее лето подарило всем нам много положительных эмоций. 
Если не говорить о сельском хозяйстве, а лишь о каникулах и отпусках, 
то более прекрасные три месяца трудно себе представить. Солнце, 
море, теплая и сухая погода позволили сполна насладиться летними 
радостями. Поэтому заряд энергии в сентябре должен быть доста-
точно мощным. Но как же теперь трудно будет забыть о ставших уже 
привычными радостях и вновь поставить на первое место школьные 
обязанности! Как бы то ни было, статистика говорит о том, что более 
половины, или 55%, учеников 7–12-х классов с радостью ждут встречи 
с одноклассниками, а третьей части опрошенных этот момент не при-
носит никаких негативных эмоций. И это говорит о том, что школа не то 
место, куда школьники и учителя отправляются, будто в исправитель-
ный лагерь. Пусть так будет всегда! 

А «Ventspilnieks.lv» со своей стороны желает всем учащимся, их 
родителям, педагогам и, конечно, директорам школ: пусть в новом 
учебном году ничто не омрачит учебного процесса! Пусть все, что каса-
ется школы, будет в порядке, чтобы школьникам и их родителям при-
ходилось думать только о получении знаний, а учителям – лишь о том, 
как передать им эти знания. И тогда учеба будет приносить радость и 
удовлетворение детям, а результаты детей – их педагогам и родите-
лям. Мы искренне верим, что новый учебный год будет таким же пози-
тивным, ярким, полным положительных эмоций, как и минувшее чудес-
ное лето! 

Пусть нам всем сопутствует удача! 
Искренне ваша – «Ventspilnieks.lv»

Пришвартовались три круизных 
судна
В Вентспилсском порту в течение недели 
пришвартовались три круизных судна, кото-
рые привезли в город всего 1290 пассажи-
ров. Самым большим и впечатляющим был 
круизный лайнер «Seabourn Ovation» дли-
ной 210 м с 600 пассажирами на борту. ООО 
«Noord Natie Ventspils Terminals» всё актив-
нее работает именно над привлечением кру-
изных судов.   

Подписан договор 
о доставке фортепьяно 
В Большом зале строящейся новой 
Вентспилсской музыкальной средней школы 
подписан договор с производителем фор-
тепьяно Давидом Клявиньшем о приобре-
тении и установке уникального концертного 
фортепьяно мирового класса «Klavins Piano 
Manufaktura KFF» модели «M470i». Особый 
облик фортепьяно придаёт резонатор и длина 
струн, натянутых на металлическую раму. 
Высота фортепьяно – 4,70 м, поэтому пиа-
нисту придётся подниматься по особым сту-
пенькам, чтобы достать клавиатуру. 

С Консте хотят взыскать потери 
Частный совладелец вентспилсского 
«Международного дома писателей и пере-
водчиков» Айнарс Романовс за, по его мне-
нию, неполученную прибыль хочет взыскать 
потери с директора дома Андры Консте. Она 
указала, что А. Романовс как совладелец уже 
длительное время пытается получить деньги 
от дома, однако до сих пор ему это не удава-
лось, так как полученная прибыль небольшая 
и в большей степени дом работает на полу-
ченные в качестве государственных дотаций 
средства, сообщило агентство LETA.

На питание школьников 
предусмотрены 217 000 евро
На питание получающих поддержку групп 
школьников самоуправление Вентспилса из 
своего бюджета в этом году выделило 217 000 
евро. Помощь в получении питания в школе 
имеют право получить нуждающиеся и мало-
обеспеченные семьи, чьи дети учатся в вент-
спилских общеобразовательных учреждениях 
и место жительства которых декларировано 
в Вентспилсе. Комплексные обеды в разме-
ре 100% будут обеспечены не только учени-
кам 1-4 классов, но и ученикам 5-12 классов 
из нуждающихся и малообеспеченных семей.  

Мол снова доступен для прогулок 
Для публичного посещения снова открыт вос-
становленный Южный мол, который во время 
реконструкции был закрыт в течение полуго-
да. Мол имеет очень важное значение, так 
как он защищает порт от волн, ветров, льда и 
песчаных наносов. 

Спасли в пожаре 
На улице Патверсмес, в одноэтажном забро-
шенном здании открытым пламенем горела 
стена, коридор и бытовые вещи. В этом зда-
нии находился мужчина, которого пожарные 
спасли и передали медикам.   

Безработица по-прежнему 4,0%
Уровень зарегистрированной безработицы в 
Вентспилсе среди населения трудоспособ-
ного возраста в течение последней неде-
ли по-прежнему составляет 4,0%. В течение 
недели на три человека увеличилось число 
безработных, и оно составило 851. Больше 
всего требуются строители (61 вакансия), 
монтажники строительных конструкций (52) и 
газосварщики (35).

Началось строительство улицы Остас 
Начались работы по строительству улицы 
Остас на участке от улицы Вентас до улицы 
К. Валдемара, 14 или от так называемого 
«Зимнего порта» до Службы капитана порта. 
Длина отрезка улицы будет 580 м, и она 
будет доступна как для пешеходов, так и для 
транспорта.

П ривычный символ 1 сентября (или 3 сентября в этом году) 
– первоклассник, который, держа за руку родителей, с буке-
том гладиолусов или астр, смущенный и взволнованный, 
открывает двери школы. И это понятно – первый звонок, 
первый школьный день, знакомство с одноклассниками, 

такими же взволнованными и смущенными. Той непривычной средой, 
теми новыми людьми вокруг, тем непривычным для первоклассника 
школьным гулом... Этот звук, который характерен только для школы и в 
любом бывшем школьнике вызывает ностальгические воспоминания… 

Первоклассник символизирует собой истинную сущность всего пер-
вого школьного дня – это начало и, вероятно, данные себе обещания 
не только для первоклассников, но и для других школьников, учителей 
– для тех, кто в первый, второй или десятый раз начинает новый учеб-
ный год. Ведь не может же быть, что уже в первый день школьник обе-
щает себе: «Вот, в этом году обязательно буду плохо учиться!» Поэтому 
мы можем лишь пожелать, чтобы удалось выполнить все данные себе 
обещания. Будь они связаны с учебой, общественной жизнью или 
любыми другими планами. 

В этом отношении обычно говорят, что обещания, данные в канун 
Нового года, на 80 процентов «выветриваются» в течение первых двух 
недель. Но эти обещания самому себе находятся лишь под контролем 
собственной силы воли, тогда как школа в известной степени учрежде-

На улице Курземес начались обширные ремонтные работы, поэтому жителям Парвенты 
придётся считаться с существенными и долгосрочными изменениями в движении авто-
бусов, предупреждает предприятие самоуправления «Ventspils reiss». 

В Парвенте изменения в движении автобусов

Во время ремонта изменится маршрут 
движения тех автобусов, которые курсиро-
вали по улице Сигулдас на отрезке от улицы 
Курземес до улицы Таргалес – №№ 2, 3, 4, 
4A (до Курсы), 6, 6A и 10.

Автобусы №№ 2, 3, 4, 6 и 10 в сторо-
ну Парвенты будут курсировать по улице 

Риндас до улицы Таргалес, где будут пово-
рачивать налево и затем продолжат движе-
ние по привычному маршруту. Таким обра-
зом автобусы не будут останавливаться на 
улице Таргалес у улицы Сигулдас, а пасса-
жиры будут входить и выходить на создан-
ной временной остановке на улице Риндас, 

у перекрёстка с ул. Таргалес.  
Автобус № 6A в сторону Парвенты будет 

курсировать по улице Риндас, затем повора-
чивать направо и по улице Таргалес поедет 
до улицы Сигулдас и дальше – по обычному 
маршруту. Посадка и высадка пассажиров 
будет происходить на временной останов-
ке, созданной на улице Риндас. То же самое 
относится и к автобусам № 4A, которые кур-
сируют до Курсы, посадка и высадка пас-
сажиров будет на временной остановке на 
улице Риндас, а затем автобус повернёт по 
улице Таргалес и поедет до Курсы. 

Стремительно приближается день выборов в 13-й Сейм! Многие все еще не приняли решения, за какую из партий голосовать. Не хва-
тает простых, понятных и легких для восприятия критериев оценки желаемой партии даже в том случае, когда сами избиратели зача-
стую высказываются, что ищут такую политическую силу, которая смогла бы управлять страной более справедливо, понятно и зако-
нопослушно, чем это было до сих пор. Многие указывают на то, что политические силы, находившиеся у власти до этого момента, не 
продемонстрировали способности справиться с разрушительными последствиями коррупции, в результате чего нарушено развитие 
народного хозяйства, страдает конкурентоспособность предприятий, дух инноваций, увеличивается пропасть между богатой и бедной 
частью общества. Поэтому они не станут голосовать за тех, кто сейчас у власти! Другая часть избирателей, не справившись со своим 
выбором, просто махнули рукой. Дескать, не стоит ничего предпринимать, все равно ничего не изменится! Есть и те, кто станет голосо-
вать за новые политические силы, дабы наказать тех, кто был у власти до сих пор.  

Гиртс Валдис Кристовскис: голосуйте за следующего 
президента государства Эгилса Левитса!

И все же, несмотря на различную 
мотивацию, сомнения и при нали-
чии выбора возможно найти аргу-
мент, который многим избирате-
лям мог бы помочь выбрать ту 

политическую силу, за которую они смогут 
отдать свой голос. Уже сейчас избиратель 
может с уверенностью спросить, сумеет ли 
выбранная им партия совместно с другими 
договориться о достойном кандидате на долж-
ность президента государства, а если конкрет-
нее, чтобы это был Эгилс Левитс! Уже сейчас 
нужно это четко оговорить, чтобы летом сле-
дующего года депутатов Сейма можно было 
ловить на слове. Для того чтобы на этой 
должности оказался настоящий профессио-
нал, имеющий международный опыт, признан-
ный, даже легендарный государственный муж! 
Это требование могло бы стать хорошим путе-
водителем для избирателей, когда они отпра-
вятся к избирательным урнам во время выбо-
ров в 13-й Сейм.  

Kак показывают последние опросы, лат-
вийское общество с уверенностью говорит, 
что желает видеть на этой чрезвычайно 
важной должности именно Эгилса Левитса! 
Значит, у нас есть общий кандидат на долж-
ность президента, достойный, выдающий-
ся, придерживающийся в своей деятель-
ности важных ценностей, который уже сей-
час объединяет большую часть общества! 
Возможно, потому, что многие поняли, что 
если в должности президента государства 
окажется именно Эгилс Левитс, это при-
даст новый импульс укреплению справед-
ливости и правовых принципов, хорошего и 

эффективного госуправления в нашей стра-
не! Значит, если избиратели ожидают более 
дружественного и отзывчивого Латвийского 
государства, грамотного управления им, 
более толерантного общества, то необхо-
димо заложить основы именно такого госу-
дарства, и именно во время этих выборов в 
Сейм! Если кандидаты в депутаты от партий 
вам, избирателям, не желают раскрывать 
и конкретизировать личность того, кого они 
будут продвигать на должность следующего 
президента государства после своего избра-
ния в Сейм, если они не понимают, что пар-
тии должны суметь договориться о достой-
ном государственном муже, каковым явля-
ется судья Европейского суда Эгилс Левитс, 
то такие кандидаты и партии являются сви-
детельством того, что их планы подчинены 
не приоритетным интересам и нуждам госу-
дарства, а очередным сделкам в интересах 
узких кругов, а потому не заслуживают быть 
представленными в Сейме! 

Эгилс Левитс всегда был дальновиден и 
способен увидеть вызовы как во внутренней, 
так и во внешней политике, выступал за цен-
ности демократического общества, мораль-
но-этические принципы, искал стимулы для 
развития государства. Следует напомнить, 
что именно он писал документы для восста-
новления нашей государственности. В 1983 
году, когда свобода Латвии 99,99% людей 
казалась недостижимой мечтой, именно 
Эгилс Левитс разработал, добился резолю-
ции Европейского Парламента о деколони-
зации Балтийских государств. Для того чтобы 
в то время убедить крупнейшие европейские 

политические группы, нужно было быть осо-
бенно сильной личностью, истинным патри-
отом Латвии. Несколько лет назад на плечи 
судьи Европейского суда Эгилса Левитса 
было возложено усовершенствование пре-
амбулы Сатверсме, процесс юридической 
квалификации латышской нации. Это дости-
жение, которое многое говорит о человеке! 
Такой человек достоин быть президентом 
Латвийского государства! Он не разочарует 
избирателя! К тому же, он не является пред-
ставителем ни одной из партий! И это осо-
бенно важно, чтобы избиратель дальновид-
но выразил требование, исходя из интересов 
Латвии, – чтобы политические партии уже 
сегодня подтвердили готовность договорить-
ся о достойном кандидате в президенты стра-
ны! То есть о кандидатуре Эгилса Левитса!  

Это означало бы, что каждый латвийский 
избиратель уже во время выборов в 13-й 
Сейм голосовал бы за следующего прези-
дента государства – Эгилса Левитса! Это 
означало бы, что избиратель не оставля-
ет выбор следующего президента в веде-
нии различных олигархов, тех, кто занима-
ется делами типа «разговоров в “Ридзене”» 
и даже обвиняется в тяжких преступлениях! 
Tаким образом, каждый избиратель внес бы 
свой вклад в создание сильного, более спра-
ведливого и правового государства, Латвии 
с лучшим управлением, в основы будуще-
го страны! 

Гиртс Валдис Кристовскис,
избиратель

(Перепубликация из газеты  
«Latvijas avīze».)
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Такую общественную инициативу начали шесть спортивных организаций – 
Латвийская ассоциация командных спортивных игр, Латвийский совет спортивных 
федераций, Латвийский баскетбольный союз, Латвийская футбольная федерация 
и Латвийский олимпийский комитет. 

Игрой между ведущей командой Хоккейной лиги развития юниоров ХK 
«Вента–2002» против команды ХШ «Рига» 31 августа откроется новый 
сезон – 2018/2019 г. В этом сезоне на организованных Латвийской хоккей-
ной федерацией чемпионатах вентспилчане будут представлены во всех 
возрастных группах латвийских детско-юношеских чемпионатов: U-9; 
U-11; U-13; U-15 и U-17+, а также примут участие в созданной Хоккейной лиге развития 
юниоров (ХЛРЮ), которая основана вместо Первой лиги. 

Я поддерживаю спорт!

В ходе этой акции каждого любителя 
спорта призывают поддержать открытое 
письмо латвийских спортсменов, трене-
ров и спортивных организаций от 28 авгу-
ста 2018 года, адресованное премьер-ми-
нистру ЛР Марису Кучинскису. В письме, 
помимо прочего, говорится следующее: 

«Уважаемый господин Кучинскис!  
Ситуация в латвийском спорте достигла 

критического рубежа, когда молчать боль-
ше невозможно.  

Оправдались опасения латвийских 
спортивных организаций: осуществленная 
в 2017 году налоговая реформа – новое 
правовое регулирование «Закона о подо-
ходном налоге с предприятий» разруша-
ет долго и успешно работавшую в Латвии 
систему пожертвований организациям 
общественного блага. Статистика, обоб-
щенная летом 2018 года, свидетельству-
ет, что объем пожертвований спортивным 
организациям и мероприятиям пережил 
падение на 75%. Это драматичный удар, 
так как до этого пожертвования обеспечи-
вали приблизительно третью часть реа-
лизации самых важных государственных 
спортивных программ и мероприятий.  

Это означает, что уже в этом году под 
угрозой оказывается проведение многих 
соревнований и спортивных мероприятий, 
а у молодых спортсменов нет и в буду-
щем, скорее всего, не будет достаточных 
возможностей получать опыт в трениро-
вочных лагерях и достойно подготовиться, 
чтобы представлять Латвию на спортив-
ных состязаниях на самом высоком уров-
не через два, четыре, восемь лет.  

Эта незавидная ситуация, в кото-
рой оказались спортивные организации 
и спортсмены Латвии, актуализирует и 
более глубокую проблему: неэффектив-
ную и тяжеловесную модель управления 
спортом в Латвии, которая оставила тяже-
лые последствия не только в спорте, но и 
в обществе в целом.  

Объединив более 50 спортивных орга-
низаций и сотни латвийских спортсменов, 
мы начали общественную инициативу «Я 
поддерживаю спорт», чтобы актуализиро-
вать наиболее существенные требования 
отрасли.  

1. Для того чтобы решить наиболее 
острые проблемы, которые возникли из-за 
непродуманной налоговой реформы и изме-
нений, которые касаются пожертвований 
организациям общественного блага, нужно 
определить компенсирующие мероприя-
тия в программе госбюджета 2018, 2019 и 
2020 гг. с целью предотвратить негативные 
последствия, вызванные огромным падени-
ем объема пожертвований, пока будет усо-
вершенствован порядок налоговых льгот 
или создана другая система для поддержки 
организаций общественного блага.  

2. Латвийскому спорту необходим 
управляющий, который «болеет» за спорт 
не только в рядах болельщиков и не толь-
ко тогда, когда латвийские представите-
ли поднимаются на пьедестал почета, и 
может решать этот критический для многих 
отраслей круг вопросов. Другими словами, 
необходима смена модели управления в 
латвийском спорте. Необходима дискус-
сия о создании особой институции управ-
ления спортом. В странах Европейского 
Союза встречаются разные модели управ-
ления спортом. Создавая свою оптималь-
ную модель, Латвия может перенять луч-

шее из европейского опыта, получив объ-
ективного, стратегически умного и эффек-
тивного управляющего спортом.  

Mы, нижеподписавшиеся, надеемся, что 
еще не поздно осуществить фундаменталь-
ные, позитивные изменения, чтобы и в буду-
щем латвийские спортсмены могли заво-
евывать высокие достижения, гордиться 
медалями, устанавливать новые рекорды 
и показывать выдающийся пример нашим 
детям. Mы надеемся, что сможем занимать-
ся своими видами спорта, а не бросаться в 
отчаянную борьбу за выживание.  

Если перемены не начнутся уже сей-
час, то может не быть медалей на Летних 
Олимпийских играх в Токио в 2020 году 
и Зимних Олимпийских играх в Пекине в 
2022 году, почетных мест на чемпиона-
тах, кубках и в турнирах, и Латвия совсем 
скоро утратит место в международных 
спортивных лигах.  Больше не будет спор-
тивных фанов, так как станет нечем гор-
диться, и все большее негативное влия-
ние на молодежь будет оказывать мало-
подвижный образ жизни. Поэтому мы при-
зываем Вас в самое ближайшее время 
актуализировать ситуацию в спортивной 
отрасли, найти срочное решение акту-
альных проблем и наметить решения на 
последующие годы. 

Письмо подписали такие выдающиеся 
деятели спорта, как:

Ульяна Семенова, баскетболистка, дву-
кратная олимпийская чемпионка;

Янис Кипурс, бобслеист, олимпийский 
чемпион; 

Гунта Башко, капитан Латвийской наци-
ональной женской баскетбольной сбор-
ной, участница Олимпийских игр;  

Дайнис Дукурс, тренер скелетонистов, 
завоевавших олимпийские медали; 

Инета Радевича, вице-чемпионка мира 
по легкой атлетике;

Игорь Вихров, гимнаст, олимпийский 
чемпион;  

Ребека Коха, обладательница бронзо-
вой медали на чемпионате мира по тяже-
лой атлетике;  

Эдгарс Maсальскис, хоккеист, участник 
Олимпийских игр;  

Паулсс Йонасс, чемпион мира по 
мотокроссу;

Kристерс Сергис, пятикратный чемпион 
мира по мотокроссу в классе мотоциклов 
с коляской». 

Выразить свою поддержку и  
подписаться можно по адресу:

https://goo.gl/forms/2kvo9LsrkblWLZV43 

Post scriptum, или вместо заключения 
К сожалению, тех, кто реализует поли-

тику, определяющую судьбу спорта, сле-
дует искать в Вентспилсе, так как разру-
шительную для спорта налоговую поли-
тику реализовала член партии «Latvijai 
un Ventspilij» («Латвии и Вентспилсу»), 
министр финансов Дана Рейзниеце-
Озола. И в Вентспилсе над спортивной 
жизнью навис дамоклов меч, так как поли-
тика руководства этой же партии – Айвара 
Лембергса, Яниса Витолиньша, Гунтиса 
Блумбергса, Дидзиса Ошениекса – теперь 
уже серьезно угрожает существованию 
многих традиционных видов спорта в 
Вентспилсе, среди которых и детско-ю-
ношеские виды спорта. Еще возможно их 
сохранить. Вопрос лишь в том, желают ли 
господа сделать это? 

Вентспилсский детско-юношеский 
хоккей начинает новый сезон

П реемница нашей двукратной 
чемпионки Латвийской пер-
вой лиги – команда ХЛРЮ ХК 
«Вента–2002» померится силами 
с ХK «Земгале/JLSS»; «Призма»; 

«Лиепая SSS»; ХШ «Рига–2002»; «Динабурга 
Даугавпилс»; «Mарупе/Aко»; «Пардаугава» и 
командой Валмиерского ХК. Чемпионат ХЛРЮ 
обещает быть интересным, так как в нем 
примет участие много мотивированных моло-
дых людей, которые хотят продемонстриро-
вать в хоккее самые высокие достижения. В 
основном турнире каждая из команд проведет 
32 игры, команды, попавшие в плей-офф, – 
каждая еще по 8.  

С созданием ХЛРЮ ЛХФ завершила один 
из этапов упорядочения латвийского хоккея. 
Впредь детско-юношеский хоккей будет раз-
виваться до достижения игроками 17-летне-
го возраста, юниорский – с 17 до 21 года, а 
затем следует хоккей взрослых. 

О РАЗВИТИИ ДЕТСКОГО, 
ЮНОШЕСКОГО 
И ЮНИОРСКОГО ХОККЕЯ 

Для того чтобы развивать детский, юно-
шеский и юниорский хоккей, конечно, необ-
ходимы те, кто станет оказывать поддержку. 
Исторически сложилось, что в Латвии разви-
тие детского, юношеского и юниорского хок-
кея было возложено, прежде всего, на плечи 
родителей. В том числе, и в Вентспилсе, где 
городское руководство заботило в основ-
ном содержание больших коммерческих клу-
бов. Поэтому стало большим сюрпризом, 
когда решающую финальную игру прошлого 
сезона посетил Айварс Лембергс, который 
после триумфа команды ХK «Вента–2002» 
Первой лиги обещал тренерам и игрокам 
молочные реки с кисельными берегами, упо-
миналось о возможном создании команды 
Вентспилсской высшей лиги. Все это время 
руководство Вентспилса старалось выяс-
нить, во сколько самоуправлению обошлось 
бы содержание подобной детской, юноше-

ской и юниорской структуры, а также, сколь-
ко такие структуры стоят другим самоуправ-
лениям. Вывод один – Вентспилс, по срав-
нению с другими самоуправлениями, был не 
на высоте. 

Вентспилчане гордятся своими спортив-
ными базами, поэтому важно, чтобы их 
содержательное наполнение соответствова-
ло качеству этих баз. Объем поддержки дет-
скому, юношескому и юниорскому хоккею, 
которую оказывали самоуправления Лиепаи 
и Елгавы, более чем в два раза больше, чем 
в Вентспилсе, в Риге – в семь раз больше. 
Во всех упомянутых здесь городах имеются 
и свои команды высшей лиги. 

В тот день, когда ХК «Вента–2002» нач-
нет сезон 2018/2019, состоится и заседание 
Вентспилсской городской думы, на котором 
будет рассматриваться вопрос о поддерж-
ке деятельности ХK «Вента–2002». Сможет 
ли Вентспилсское самоуправление нако-
нец создать вентспилсским молодым хокке-
истам такие же условия, как в Лиепайском, 
Елгавском и Рижском самоуправлениях, 
покажет время.  

Мне хочется верить, что Вентспилс 
способен на большее и что обещания 
Вентспилсского самоуправления не останут-
ся пустым звуком.  

Член правления ХK «Вента–2002» 
Айвис Ландманис
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Мудрость дайн 
в советах отца
За время своей 
достаточно 
продолжительной 
трудовой жизни 
Вилнису Рейнбергсу, 
претендуя на новую 
должность, не раз 
приходилось к 
сведению следующего 
работодателя 
предоставлять “Cur-
riculum vitae” или 
краткое описание 
своей жизни. Точно 
указывая в нём время 
получения образования в серьёзных учебных 
заведениях и на курсах, продвижение вверх по 
карьерной лестнице и знания языков, Вилнису 
всякий раз хотелось дополнить формальное 
перечисление необычной для документов 
такого типа, но с его точки зрения очень 
существенной графой: самый умный советчик 
и лучший пример в жизни. 

Ч то это за нормы и на чем они основаны? В лат-
вийских законах четко не сказано, какова роль 
министров в предвыборное время. Даже после 
неоднократной просьбы Бюро по предотвраще-
нию и борьбе с коррупцией (БПБК) и рекоменда-

ции изменить и ограничить роль министров в выборах в Сейм 
само правительство вплоть до 2018 года не считало это необ-
ходимым. Возможно, это оттого, что министр в глазах обще-
ственности играет важную роль в формировании имиджа пар-

Г рибы – не про-
стые дары при-
роды, их строе-
ние и жизненные 
циклы одни из 

самых сложных на нашей 
планете. Они имеют очень 
высокую питательную цен-
ность и обладают лекар-
ственными свойствами. 

ЧТО ЦЕННОГО СОДЕР-
ЖИТСЯ В ГРИБАХ?

Грибы нередко сравнива-
ют с овощами – у них похо-
жее содержание питатель-
ных веществ, мало кало-
рий, они в основном состоят 
из воды и содержат совсем 
не много жиров и углево-
дов. В ста граммах свежих 
грибов – всего 70–100 ккал, 
так как 90% свежих грибов 
состоят из воды. У суше-
ных грибов энергетическая 
ценность выше, она дости-
гает 900 ккал на сто грам-
мов. В грибах намного боль-
ше белка, чем в овощах. К 
тому же, они более схожи с 
белком животного происхож-
дения. Углеводы в грибах 
содержатся в виде гликоге-
на, который имеется только 
в мясе. В грибах не содер-
жится крахмала, но очень 
много волокнистых веществ 
– целлюлоза, пектиновые 
вещества, азотистое веще-
ство фунгин. В состав гри-
бов входит значительное 
число микроэлементов – 
цинк, медь, фтор, калий, маг-
ний, железо, натрий, сера и 
хлор, а также витамины A, 

Здоровье в корзинке! 
Лечебная сила грибов
Несмотря на то что из-за нетипично жаркого и сухо-
го лета грибов в латвийских лесах не так много, как в 
прошлом году, грибной сезон начался. И в окрестно-
стях Вентспилса немало грибников. «Ventspilnieks.lv» 
решила напомнить о том, насколько ценным продуктом 
являются грибы, а также о том, как важно соблюдать 
меры предосторожности и ни в коем случае не класть 
в корзинку грибы, которые вызывают у вас сомнения. 

B, D и PP1. Содержащийся 
в грибах лецитин и волок-
нистые вещества снижа-
ют уровень холестерина в 
крови, способствуют расши-
рению сосудов и стимулиру-
ют кровообращение. К тому 
же, грибы содержат очень 
много волокнистых веществ, 
которые оказывают положи-
тельное влияние на пище-
варение. Не зря грибы часто 
рекомендуется употреблять 
во время различных диет 
– ради улучшения не толь-
ко фигуры, но и здоровья, 
так как они оказывают бла-
готворное влияние на раз-
личные функции организ-
ма. С давних времен грибы 
используются в пищу во 
время постов как главный 
источник белка. Однако не 
рекомендуется употреблять 
грибы в больших количе-
ствах и на ночь. Чрезмерно 
увлекаться грибами не стоит 
людям с нарушениями в 
системе пищеварения или 
болезнями почек и печени. 

Агитируем, но «этично», или 
Влияние министров на выборы в Сейм
В Латвии министры могут открыто, вовсе «не скрываясь за занавесом», поддерживать свою 
партию и в период агитации перед выборами в Сейм. Министры участвуют в рекламе, меро-
приятиях, дают интервью СМИ. В предвыборный период такая агитация не будет считаться 
нарушением закона, а расходы министерства на «прославление» своей партии не будут учиты-
ваться в общем «котле» предвыборных трат, но с одним «но»: если они не превышают «эти-
ческие нормы».
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П ервым в этой 
придуманной 
графе всегда 
хотелось впи-
сать уже ушед-

шего в мир иной своего 
отца Эдуарда Рейнбергса. 
Потому что, время от вре-
мени обдумывая свою 
прежнюю, на мой взгляд, во 
всех отношениях довольно 
успешную жизнь, я пришёл 
к выводу – она была такой 
потому, что он для меня с 
малых лет был положитель-
ным примером, на которого 
я хотел равняться и в дет-
стве, и в юношестве, и во 
взрослом возрасте.  

ОЧЕНЬ ПРОСТО, НО В 
ТО ЖЕ ВРЕМЯ СЛОЖНО  

“Перефразируя строч-
ки известной латышской 
народной песни – «tēvu 

tēvi laipas meta, bērnu bērni 
laipotāji...», в моё будущее 
отец перебросил мостик 
(“laipas meta”), показав нуж-
ные в жизни навыки в раз-
личных ремёслах, которые, 
конечно, и я хотел освоить 
и в которых хотел преуспеть 
и превзойти его.    Но, как 
я сейчас понимаю, в осно-
ве всего и самым стабиль-
ным «мостиком» было его 
отношение к жизни, кото-
рое отец старался пере-
дать и мне, говоря: чтобы 
тебе не пришлось в жизни 
делать, делай это честно, 
чтобы потом не было стыд-
но перед людьми.  Это ока-
залось так просто, а ино-
гда неимоверно сложно!  
Однако с годами я убе-
дился – соблюдение этого  

тии и может влиять на общественное мнение, когда общество 
решает, голосовать за партию или нет.

КАМПАНИЯ МИНИСТЕРСТВА ФИНАНСОВ
Следует отметить, что в этом году к БПБК уже обратилась 

одна партия, недовольная тем, что представитель Союза 
«зеленых» и крестьян (СЗК) — министр финансов Дана 
Рейзниеце-Озола — участвует в рекламе на Latvijas Radio. 
По мнению представителей пожаловавшейся партии, мини-

стерство использует деньги налогоплательщиков, чтобы 
тайно поддерживать свою партию.

Представитель БПБК Амелия Яунскунга на вопрос «Как 
действовать в таких ситуациях, и действительно ли мини-
стерства используют свое влияние, чтобы «политически 
рекламировать себя?» ответила, что это заявление — «урок» 
на будущее. Чтобы такие ситуации не повторялись, в зако-
не необходимо четко указать, 
в какой степени министрам 

Перед выборами в 13-й Сейм Латвии очень важно чест-
но ответить обществу на вопрос, что в действительно-
сти произошло в деле о компенсации расходов на топли-
во депутата Сейма Аскольда Клявиньша.  За полтора 
года Клявиньш получил из бюджета Сейма компенсацию 
на топливо в размере почти 13 000 евро, так как вскоре 
после того как стал депутатом Сейма задекларировал-
ся в Лиепае. Это позволило Клявиньшу получить в 5-6 
раз большую компенсацию за израсходованное топливо. 
Однако в данном случае речь идёт не столько о причи-
нённом А. Клявиньшем ущербе «в существенном разме-
ре», хотя это наши, налогоплательщиков, деньги, сколько 
о вызванном этим скандалом кризисе доверия. 

СЗК в тени 
кризиса доверия

П осле прозвучав-
ших в публичном 
п р о с т р а н с т ве 
новостей начи-
нает создаваться 

впечатление, что виновных 
в утечке информации нет. В 
то же время ясно, что утечка 
информации из ББПК всё же 
была. Какова же хронология 
событий?    

Индулис Эмсис из Союза 
«зеленых» и крестьян (СЗК), 
тот самый, который посеща-
ет правительственные столо-
вые с 10 000 «предусмотрен-
ных на трактор» долларов, 
более чем за месяц или за 
пять недель до устроенного 
Бюро по предотвращению и 
борьбе с коррупцией (БПБК) 
обыска предупредил свое-
го однопартийца, депутата 
Сейма Аскольда Клявиньша 
(СЗК).

Ir сообщает, что к утеч-
ке секретной следственной 
информации причастны и 
высшие должностные лица 
– начальник БПБК Екабс 
Страуме и премьер-министр 
Марис Кучинскис (СЗК).

Отмечается, что эта утечка, 
бросившая тень на независи-
мость самого БПБК, – своего 
рода ирония судьбы: сотруд-
ники БПБК, прослушивая 
по санкции судьи телефон-
ные разговоры Клявиньша, 

записали и тот разговор, в 
котором Эмсис предупре-
дил депутата о назревающих 
неприятностях.

Из предоставленной источ-
никами информации следует, 
что цепочка действий была 
такой: Эмсис о том факте, 
что в отношении Клявиньша 
начат уголовный процесс, 
мог узнать после того, как 
членам СЗК, которые в то 
время должны были решать 
по поводу составления пар-
тийных списков, рассказал об 
этом премьер-министр Марис 
Кучинскис. А Кучинскису об 
уголовном процессе в отно-
шении Клявиньша сообщил 
сам руководитель БПБК Екабс 
Страуме, предполагает Ir.

Глава БПБК в свою оче-
редь утверждает, что проин-
формировал премьер-ми-
нистра Мариса Кучинскиса 
об уголовном процессе в 
отношении депутата Сейма 
Аскольда Клявиньша за час 
до заседания ответственной 
комиссии Сейма.

«Да. За час до того, как 
собралась комиссия Сейма 
по мандатам и этике. И пред-
седателя Сейма проинфор-
мировал. Я просил обеспе-
чить такую же конфиденци-
альность, как и днем ранее 

Вилнис с одним из люби-
мых его призов, кото-
рый вручён как самому 
успешному игроку, забро-
сившему больше всего 
мячей в корзину в мат-
чах пятидесятилетних. 


